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سخنگوی وزارت امور خارجه: 
ایران در دفاع از حاکمیت و امنیت 

ملی خود قاطع و مصمم است
 ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه در 
واکنش به بیانیه منتشــره از سوی سه کشور 
اروپایی فرانســه، آلمان و انگلیس در خصوص 
تحولات منطقه اظهار داشت: بیانیه سران سه 

کشور اروپایی در حالی منتشر...

وزیر پیشنهادی کشور:

فرمانداران و استانداران کارآمد به فعالیت خود ادامه می دهند
صفحه2

 معاون اول رئیس جمهور: 
سند چشم انداز در رأس همه 

تعهدات ملی قرار دارد
محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در 
مراســم تودیع و معارفه دهقانی فیروزآبادی و 
حسین افشین معاونان پیشین و جدید علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، 

اظهار کرد: در گذشته گاهی برای...

رئیس جمهور:
صبر کنید کابینه کار کند و از 

روی عملکرد، نقد کنید
مسعود پزشــکیان، رئیس جمهور در واکنش 
به انتقادات از فهرســت وزرای پیشنهادی به 
مجلس در حســاب کاربری خود در شــبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: »مردم عزیز، سرمایه 

بزرگ دولت شمایید، توجه و ... 22

ظرفیت اربعین
امســال نیز همانند ســال های گذشــته، 
حضــور مردم در کنگــره عظیم معنوی و 
بسیار باشکوه پیاده روی اربعین با وجود گرمای هوا قابل 
پیش بینی بود. اربعین یک حرکت کاملًا مردمی است که 
تاکنون دولت فقط نقش نظارتی و پشتیبانی داشته است 
و همچنــان این حرکت مردمی می مانــد. در پیاده روی 
اربعین همه مردم به تناســب شرایط خود می توانند در 
این مراســم حضور یابند همانگونه که هرساله زائرانی از 
قاره های مختلف در این مراســم بزرگ جهانی شــرکت 

می کنند.
بــه هر روی که اربعین امســال نیز تعــداد زائران رو به 
افزایش بوده اســت و به لحظ خدمت رســانی و مسائل 
اقتصــادی نیز متولیان اعلام کردنــد همه همت خود را 
بکارمی بندند و آبروی خود را می گذارد و اینگونه دولت 
به بخــش اقتصادی و چالش های آن ورود کرد و حرکت 

خوبی آغاز شد.
پیاده روی اربعین یک رویداد پیچیده و چندوجهی است 
که همزمان با فرصت های فراوان، چالش ها و نارسایی های 
جدی نیز پیش روی خود دارد؛ ابعاد و گستره، فرصت ها 
و ظرفیت هــای بالفعــل و بالقوه رویداد بــزرگ اربعین، 
بسیار زیاد و متنوع بوده و منحصر در حوزه های دینی و 
مذهبی نبوده و ابعاد تمدنی، اجتماعی، فرهنگی و حتی 
فرصت های اقتصادی و سیاسی را نیز شامل می شود و از 
طرف دیگر چالش های مدیریتی، زیرساختی، اقتصادی، 
امنیتی و حتی فرهنگی و اجتماعی را نیز به همراه دارد 
که بــرای هر کدام راهکار خاصی می تــوان ارائه کرد، و 
تاکنون طرح های راهگشــایی نیز جهت نسهیل این امر 
فراهم شــده اســت. با همه اینها کنگره معنوی اربعین 
نشــان داد هر واقعــه ای ظرفیت جهانی را نــدارد. بلکه 
جریانی می توانــد به پدیده ای جهانی تبدیل شــود که 
قابلیــت ارتباط با همگان و وجدان های عمومی بشــر را 
داشته باشــد. جریان اربعین این استعداد را همراه خود 
دارد. امــا از آنجا که بدخواهان مســئله متوجه ظرفیت 
جهانی آن شدند. آنها درست متوجه شدند و به درستی 
دریافته اند که اربعین ظرفیت جهانی شــدن را دارد، لذا 
تمام تلاش خود را صرف این موضوع می کند که اربعین 

را کاملًا در سکوت خبری قرار دهد.

تی
حیا

ره 
اه

 ط
س:

عک

در سفر به شهرستان خرامه؛

استاندار فارس وضعیت 
آب آشامیدنی را به صورت 

میدانی ارزیابی کرد

معاون استاندار فارس:

شتاب اجرای پروژه ها 

در دولت چهاردهم
 ۵ درصــد آب اســتان در بخش شــرب و ۹۵ درصد 
بخش کشاورزی مصرف می شود و برای شهرستان های 
لامرد و مهر ۷۷۰ کیلومتر آب منتقل می شــود؛ چراکه 
منبع آب پایدار در جنوب اســتان نداریم. در شهرهای 
اوز، لار، خنج، فتح آباد و... از ســد ســلمان فارسی آب 

انتقال می یابد. این آخرین وضعیت تأمین آب شرب در 
استان فارس است. این روزها شرایط سختی را به دلیل 
گرمای بی سابقه هوا پشت سر می گذاریم و بارها رکورد 
مصرف آب و برق جابه جا شــد.به گفته مدیرعامل آبفا 

صفحه 3فارس طی این ایام و در گرمای شدید ...

صفحه ۷

رئیس کل بانک مرکزی:
 حمایت نظام بانکی از بورس آغاز شد

صداوســیما- رئیس کل بانک مرکزی گفت: در جلسه 
شــورای عالی بورس توافق شد که حمایت نظام بانکی از 

بازار سرمایه آغاز شود.
محمدرضا فرزین در پایان جلســه شــورای عالی بورس 
که در وزارت اقتصاد برگزار شــد، در خصوص مصوبات و 
توافقات صورت گرفته در شــورا ضمن بیان اینکه جلســه 
بســیار خوب بود، اظهار کرد: در این جلسه درباره بهبود 
وضعیت بورس تصمیماتی گرفته شد، همچنین توافق شد 
که حمایت از بازار سرمایه ادامه یابد. البته در این شرایط 

باید حمایت های قبلی از بازار سهام نیز ادامه یابد.
وی اضافه کرد: بین اعضای شــورای عالی بورس توافق شد 
که در بورس شرایط مساعدتری ایجاد شود و سعی بر این 

باشد تا سهامداران به آینده بازار سهام امیدوارتر شوند.

اوج مصرف برق کشور در ۷۸ هزار 
مگاوات تثبیت شد

تسنیم- مدیرکل امــور انرژی و مشتریان صنعت برق با 
بیان این که دمای هوا در برخی نقاط نوار شــمالی کشور، 
مناطق مرکزی تاحدودی کاهش یافته، گفت: این کاهش 
دمای هوا خیلی محسوس نبوده و موج  گرما همچنان در 

کشور حاکم است.
عبدالامیر یاقوتی افزود: به نظر می رســد که این پایداری 
دما در روز های آینده هم وجود داشــته باشد؛ هر چند که 
تاحدودی بر مصرف برق موثر بوده و روز گذشته، نزدیک 

به هزار مگاوات از اوج مصرف کشور کاسته شد.
مدیرکل امور انرژی و مشــتریان صنعت برق گفت: انتظار 
مــی رود اوج مصرف برق امروز، مانند دیــروز، حدود ۷8 
هزار مگاوات باشــد و در روز های آینده هم تغییر چندانی 

نمی تواند به وجود آید.

با هماهنگی رئیس دیوان محاسبات:
تمام مطالبات پرستاران پرداخت 

می شود
ایرنا- مطالبات پرستاران با هماهنگی احمدرضا دستغیب، 
رئیس کل دیوان محاســبات پرداخت می شود، در صورت 
وقوع هــر گونه ترک فعل، موضوع برای تشــکیل پرونده 
 و برخورد مقتضی به دادســرای دیوان محاســبات ارجاع 

خواهد شد.
 در پی دســتور احمدرضا دســتغیب رئیس کل این نهاد 
نظارتی در جلســه هیئت عمومی برای بررســی وضعیت 
مطالبات پرستاران، جلسه فوق العاده ای با حضور مسئولان 
ذیربــط در این مجموعه برگزار شــد کــه در نتیجه این 
جلســه و پیگیری های هدایتگرانه دیوان محاسبات کشور 
و با هماهنگی های به عمل آمده، مقرر شد تمام مطالبات 

پرستاران پرداخت شود.
همچنین هیئت حسابرســی دیوان محاســبات با نظارت 
دقیــق بر روند پرداخــت مطالبات پرســتاران خدوم، در 
صورت وقوع هرگونه ترک فعل، موضوع را جهت تشــکیل 
پرونــده و برخورد مقتضی به دادســرای این نهاد نظارتی 

ارجاع خواهد داد.

رئیس جمهور مجوز به کارگیری ۷۰ هزار معلم 
بازنشسته را ابلاغ کرد

»دســتورالعمل  مصوبه  رئیس جمهور  ایرنا- 
تأمین نیروی انسانی وزارت آموزش و پرورش 
از طریــق به کارگیری معلمان بازنشســته در 
سال تحصیلی ۱۴۰3-۱۴۰2« تا سقف ۷۰هزار 

نفر را ابلاغ کرد.
مســعود پزشــکیان مصوبــه هزار و ســی و 
چهارمین جلسه شورای عالی آموزش و پرورش 
در خصوص »دستورالعمل تأمین نیروی انسانی 

وزارت آموزش و پرورش از طریق به کارگیری معلمان بازنشســته در سال تحصیلی 
۱۴۰3-۱۴۰2  « را تا ســقف اعتبارات ابلاغی این وزارتخانه ابلاغ کرد. مطابق این 
مصوبه جذب معلمان بازنشســته دارای مدرک لیســانس و بالاتــر برای دوره های 
تمام وقت )2۴ ســاعت در هفته( و همه مقاطع تحصیلی بلامانع اســت، اما جذب 
بازنشستگان کمتر از لیسانس صرفاً در صورت نبود معلمان دارای مدرک کارشناسی 

به بالا با تأیید کارگروه مربوطه در ادارات کل استان ها امکان پذیر است.

 تیید طرح اصلاح قانون بودجه ۱۴۰۳ در 
شورای نگهبان

فارس- سخنگوی شورای نگهبان از تأیید طرح اصلاح قانون بودجه سال ۱۴۰3 کل 
کشور از سوی شورای نگهبان خبر داد.

هادی طحان، نظیف عضو حقوقدان و ســخنگوی شورای نگهبان در حساب کاربری 
خود در شــبکه اجتماعی ایکس نوشــت: طرح اصلاح تبصره های )۶( و )۱3( قانون 
بودجه ســال ۱۴۰3 کل کشــور« که در مرحله قبل با ابهام مواجه شده بود، پس از 
انجام اصلاحات از ســوی مجلس شورای اسلامی و بررسی مجدد در  شورای نگهبان 

خلاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد.

ایسنا- رئیس قوه قضاییه در دیدار با معاون اول رئیس جمهور 
گفت: باید متناســب با جنگ اقتصادی دشمن که علیه ملت 
ایران به راه انداخته از سربازان و کنشگران و فعالان اقتصادی 
و تولیــدی در میدان حمایت کرد. محمدرضــا عارف، معاون 
اول رئیس جمهــور با حضور در دفتر رئیس دســتگاه قضا، با 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای دیدار کرد. رئیس قوه 
قضاییــه در این دیدار با تبریک آغــاز به کار دولت چهاردهم، 
توفیقات ایــن دولت را از خداوند مســئلت کرد و بر ضرورت 
انســجام و اتحاد هر چه بیشــتر قوا برای غلبه بر مشکلات و 
پیشبرد امور کشور و مردم تأکید کرد. رئیس عدلیه همچنین 
آمادگی همه جانبه قوه قضاییه برای کمک به دولت چهاردهم را 
مورد تأکید قرار داد و با استناد به فرمایش مقام معظم رهبری، 
موفقیــت رئیس جمهور و دولــت وی را موفقیت همه ارکان و 
اجزای نظام جمهوری اســلامی ایران دانست. وی همچنین با 

اســتماع برنامه ها و نقطه نظرات معــاون اول رئیس جمهور در 
جهت بهبود شرایط کشور و مردم، ابراز امیدواری کرد با تحقق 
برنامه های دولت چهاردهم و همت و تلاش مضاعف مسئولان، 
وضع موجود به نفع مردم تغییر کند. رئیس قوه قضاییه در این 
دیدار با اشــاره به شرایط خطیر کشور، متذکر شد: در شرایط 

جنگ اقتصادی دشمنان، نباید از پیشبرد برنامه های اقتصادی 
و بهبود معیشت مردم غفلت ورزیم.

رئیــس عدلیــه در همیــن راســتا خاطرنشــان کــرد: باید 
متناســب با جنــگ اقتصادی دشــمن که علیه ملــت ایران 
به راه انداخته از ســربازان و کنشــگران و فعــالان اقتصادی 
و تولیــدی در میــدان حمایت کــرد و قطعاً دســتگاه قضا، 
 هم منطبــق با وظایف ذاتــی خود و هــم از حیث کمک به 
دولت چهاردهم، ســربازان و کنشگران عرصه جنگ اقتصادی 
را تنهــا نمی گذارد. رئیس قوه قضاییه همچنین در جریان این 
دیدار با اشــاره به تشکیل کارگروه های مشترک قوه قضاییه و 
دولت سیزدهم در راستای همفکری و همکاری فی مابین جهت 
غلبه بر مسائل و مشکلات پیش روی کشور و مردم، بر استمرار 
و قوت هر چه بیشــتر فعالیت های این کارگروه های مشترک 

میان دستگاه قضا و دولت چهاردهم نیز تأکید ورزید.

رئیس قوه قضاییه تأکید کرد:

آمادگی همه جانبه قوه قضاییه برای کمک به دولت چهاردهم

ایسنا- علی باقری، سرپرســت وزارت امور خارجه جمهوری 
اســلامی ایران در مراسم بزرگداشت شــهید اسماعیل هنیه، 
رئیس پیشین دفتر سیاســی جنبش حماس در محل وزارت 
امور خارجــه ایران در تهران، گفت: از دســت دادن شــهید 
اسماعیل هنیه خسارت بزرگی است ولی خون پاک این شهید 
موجب شده که رســالت و آرمان مقاومت اسلامی محکم تر و 

ریشه دارتر شود.
ایــن دیپلمات ارشــد جمهوری اســلامی ایران با اشــاره به 
جنایت های رژیم صهیونیســتی علیه مردم فلســطین از زمان 
تأسیس خود گفت: شــاید هیچ جنایتی نباشد که در کارنامه 

این رژیم وجود نداشته باشد.
او در ادامه گفت متأسفانه تمدن غرب با تمام ادعاها و توان خود 
به حمایت و پشتیبانی از این رژیم پرداخته و آن چه که آنها با 
حمایت از این رژیم انجام می دهند مقابله با هویت انسانی است.

باقری همچنین گفت: رژیم صهیونیســتی موجودیت مستقلی 
نیســت، یک غده ســرطانی اســت که امتداد سیاســت ها و 

برنامه های غربی ها به سرکردگی آمریکا در منطقه است.
سرپرســت وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران تأکید کرد: 
حفظ موجودیت رژیم صهیونیســتی در منطقه برای غربی ها 
یک اصل و مبناســت و دیگر سیاست های آن ها نیز بر همین 

مبناست.
باقری با بیان اینکه »اتفاقات ۱۰ ماه گذشــته در غزه، حوادث 
و تجربه بســیار تأســف برانگیزی برای بشــریت بود«، گفت: 
صهیونیست ها در غزه هیچ هدف نظامی را تعقیب نمی کردند؛ 
در حالــی کــه پیچیده تریــن ســلاح های نظامــی از طریق 
آمریکایی ها در اختیار آن ها قرار داده شده بود. آن ها در این ۱۰ 
ماه به کشتار وسیع غیرنظامی ها پرداختند، در حالی که دنیای 

غرب حامی و پشتیبان آن ها بود.
تبدیل  جهانی  مقاومت  به  را  مقاومت  جهان  طوفان  الاقصی 

کرد
سرپرست وزارت خارجه ایران در بخشی دیگر از  صحبت های 
خود گفت: عملیــات طوفان  الاقصی خیلی از محاســبات در 

دنیا را دچار تغییر کــرد و خیلی از موازنه های خیالی را دچار 
تحول کرد. یکی از عرصه هایی که طوفان الاقصی در مناسبات 
بین المللی ایجاد کرد، تبدیل جهان مقاومت به مقاومت جهانی 
بود. در حــال حاضر مقاومت جهانی تبدیــل به یک گفتمان 
سیاسی در ســاحت بین المللی تبدیل شده و این یک واقعیت 
غیرقابل انکار است و صهیونیســت ها و آمریکایی ها باید آن را 

بپذیرند و آن را قورت بدهند.
باقــری در بخــش دیگــری از صحبت های خود با اشــاره به 
ویژگی های کنونی جهان مقاومت گفت: با اطمینان و قاطعیت 
می توان روی این نکته تأکید کرد که امروز مقاومت جهانی به 
یک حقیقت غیر قابل انکار تبدیل شــده است و آمریکایی ها و 
غربی ها باید بدانند که بازگشت به موازنه قبل امکان پذیر نیست.
او بــا تأکید بر اینکه هویت »جهــان مقاومت« در حال حاضر 
یک هویت تثبیت شده و مستحکم است، گفت که این هویت 
»جای پای خود را در افکار عمومی باز کرده و آرمان فلسطین 
به یک آرمان جهانی تبدیل شــده است و در جامعه نخبگانی 
توانسته خود را به عنوان یک گفتمان موفق و دارای چارچوب 

منطقی ارائه کند«.
اقدام متقابل علیه صهیونیست ها حق مشروع ایران است 

سرپرســت وزارت خارجه جمهوری اســلامی ایــران در ادامه 
صحبت های خود با اشــاره به اقدام تروریستی صهیونیست ها 
در ترور شــهید هنیه در تهران گفت : این اقدام صهیونیست ها 
موجب نقض امنیت ملی و تمامیت ارضی  ایران شد و این حق 
مشــروع ایران است که اقدام متقابل در برابر این تجاوزگری و 

تجاوز پیشگی صهیونیست ها انجام دهد.
او بــا بیان اینکه »این جنایت صهیونیســت ها قابلیت ترمیم و 
توجیه ندارد«، در ادامه صحبت های خود گفت: صهیونیست ها 
با این جنایت تجاوزگری خود را نشان دادند و بر جنایت پیشگی 

خود تأکید کردند.
باقری افزود: تجاوز صهیونیســت ها به ســاختمان کنسولگری 
ایران در ســوریه، تجاوزگــری آن ها به مناطق مســکونی در 
لبنان و ترور شــهید اسماعیل هنیه در ایران نشان می دهد که 

صهیونیســت ها قصد دارند که ناامنی، بی ثباتی و تنش در غزه 
را به دیگر حوزه ها و قسمت ها گسترش دهند. دیپلمات ارشد 
ایــران ادامه داد: در همین چارچوب باید برای همه مشــخص 
شــود که عامل بی ثباتی و تنش در منطقه یک موجود شرور و 
خبیثی به نام رژیم صهیونیستی است و اگر منطقه می خواهد 
روی آرامــش ببیند، باید دنیا در برابر این جنایت و تجاوزگری 
و تروریسم دولتی بایستد. ایران قطعاً در جایگاه خود از حقوق 
ذاتی خود استفاده می کند ولی کسانی که مدعی ثبات و آرامش 
در منطقه هســتند، آن ها نیز باید اقــدام لازم را در این عرصه 

انجام دهند تا جلوی بی ثباتی و ناامنی در منطقه گرفته شود
جهان مقاومت بر اساس تشــخیص خود و با وحدت عمل 

می کند
سرپرســت وزارت خارجه در بخش دیگری از سخنان خود با 
بیان اینکه »مقاومت در فلسطین فقط جبهه و عرصه ایستادگی 
در برابر اشغالگری صهیونیســت ها در اراضی اشغالی نیست«، 
گفت: مقاومت در فلسطین، ایستادگی در برابر یک اشغالگری 
همه جانبه است که جهان غرب می خواهد آن را به جهان آزاد، 

مستقل و جهان اسلام تحمیل کند.
او تأکید کرد: مقاومت در فلسطین فقط ایستادگی در برابر رژیم 
صهیونیستی نیست بلکه مقاومت، ایستادگی در برابر جنایتی 

است که غربی ها آن را هدایت و توانمند می کنند.
باقری با تأکید بر اینکه مقاومت فلسطین در طول این سال ها 
توانســته با رشــادت و پایمردی خود این عنصر انسانی را در 
دیگر کشــورها نیز گســترش دهد، گفت: ما در حال حاضر با 
جهان مقاومت روبرو هستیم و جهان مقاومت، حاصل رشادت ها 
و ایثار مقاومت فلسطین اســت. این دیپلمات ارشد جمهوری 
اســلامی ایران با اشــاره به ویژگی های کنونی جریان مقاومت 
خاطرنشان کرد: جهان مقاومت به بلوغ رسیده است، بر اساس 
تشــخیص خود عمل می کند و با وحدت عمل می کند، چراکه 
یک هدف را دنبال می کند و در این چارچوب نیز با هماهنگی 
عمــل می کند و این اقدام هماهنگ ویژگی اســت که ضریب 

اثرگذاری عملکرد جهان مقاومت را افزایش می دهد.

سرپرست وزارت امور خارجه جمهوری: 

غرب بداند بازگشت به موازنه قبل ممکن نیست

صفحه3

آخرین تصمیم ها درباره ثبت نام دانش آموزان اتباع در مدارس فارس؛ 

حداکثرده  درصد 
جمعیت



 

چهارشنبه 1403/05/24 سیاسی2
وزرای پیشنهادی دولت در کمیسیون های مجلس 

چه گفتند؟

باشــگاه خبرنگاران- علی حدادی، عضو هیئت رئیســه کمیسیون 
صنایــع و معادن مجلس شــورای اســامی در تشــریح نشســت این 
کمیسیون به حضور ستار هاشمی، وزیر پیشنهادی ارتباطات و فناوری 
اطاعات اشــاره کرد و گفت: یکی از موضوعات بررســی شــده در این 
نشســت وضعیت اجرای شبکه ملی اطاعات بود که در حال حاضر ۶۰ 
درصد این شبکه اجرایی شده است و وزیر پیشنهادی نیز تأکید کرد که 

شبکه ملی اطاعات باید به صورت کامل اجرایی شود. 
حدادی درباره صحبت وزیر پیشنهادی درخصوص فیلترینگ، ادامه داد: 
 هاشــمی بیان کرد که براساس سیاست های کلی عمل می کند. وی در 
ادامــه به این نکته نیز اشــاره کرد که مردم از ســازوکار فعلی رضایت 
ندارند. عضو هیئت رئیسه کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به 
صحبت اعضای کمیســیون صنایع و معادن مجلس، بیان کرد: اعضای 

کمیسیون صنایع بر افزایش سرعت اینترنت تأکید داشتند.
  وزیر پیشنهادی کار: از زمان اصلاحات منازعات سیاسی زیاد شد

ابراهیم رضایی، ســخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلــس از حضور احمد دنیامالی، وزیر پیشــنهادی تعــاون کار و رفاه 
اجتماعی در این کمیســیون خبر داد و گفت: جلســه پرچالشی با وزیر 
پیشــنهادی تعاون کار و رفاه اجتماعی داشــتیم. مواضع گذشته ایشان 
مورد اعتراض اکثریت اعضا قرار گرفت.وی افزود: از جمله از مواضعشان 
در مجلس ششم، نامه مشــهور به جام زهر و برخی از نطق های ایشان 
و برخی از مواضع گذشته شــان در سال های پیش در جلسه کمیسیون 
بازخوانی شد و نمایندگان نســبت به آن اعتراض داشتند. رضایی بیان 
کرد: وزیر پیشنهادی تعاون کار و رفاه اجتماعی گفتند که دغدغه شما 
دغدغه دســتگاه های اطاعاتی و امنیتی نیز بوده اســت و آنها اعتماد 
کردند. او اشــاره ای به تجدید نظر در دیدگاه هایشان نسبت به گذشته 
کرد و گفت که راهی که ما برای اصاحات و آزادی رفتیم اشــتباه بوده 
اســت و از زمان اصاحات منازعات سیاســی زیاد شد و از توسعه دور 
شــدیم. اختافات فکری را باید با هم حل کنیــم و توضیحاتی درباره 
گذشته خود داد و گفت یکی از بحران های اقتصادی و اجتماعی صندوق 
بازنشســتگی است که هزینه های زیادی را تحمیل کرده است و یکی از 

راهکار ها تغییر سن بازنشستگی است.
  همتی نظر نسبی کمیسیون امور داخلی را جلب کرد

ولی ا... بیاتی، سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور با اشاره به دومین 
روز بررسی برنامه وزرای پیشنهادی مسعود پزشکیان در کمیسیون امور 
داخلی کشور و شوراها، گفت: میزبان عبدالناصر همتی، وزیر پیشنهادی 
امــور اقتصادی و دارایی بودیم که برنامه هــای وی با توجه به عریض و 

طویل بودن وزارت اقتصاد، مثبت ارزیابی شد.
بیاتی در ادامه با اشــاره بــه اهم موضوعاتی کــه در برنامه های همتی 
ارائه شــد، عنوان کرد: تحت کنترل درآوردن نرخ ارز، کنترل نقدینگی، 
سامان دهی وضعیت بانک ها و جلوگیری از خلق پول از مواردی بود که 

وزیر پیشنهادی اقتصاد در خصوص آن برنامه های خود را ارائه کرد.
وی افــزود: در این بین برخی اعضای کمیســیون به ســوابق کاری و 
عملکرد وی در دوران ریاست بانک مرکزی دولت روحانی انتقاد داشتند 
که همتی از خود دفاع کرد و تقریباً مورد پذیرش نمایندگان واقع شد و 

در نهایت نیز توانست نظر نسبی کمیسیون را جلب کند.
  نظر صد در صدی کمیســیون امور داخلی نسبت به وزیر پیشنهادی 

دفاع 
بیاتی در ادامه به حضور عزیز نصیرزاده، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مســلح در جمع اعضای کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها اشاره و 
تصریح کرد: برنامه های عملیاتی مفصل و بسیار خوبی از سوی نصیرزاده 
ارائه شــد که به نظر می رســد توانسته اســت رأی صد در صد اعضای 

کمیسیون را جلب کند. 

 

رئیس جمهور:

صبر کنید کابینه کار کند و از روی عملکرد نقد کنید
ایسنا- مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور در 
واکنش به انتقادات از فهرست وزرای پیشنهادی 
به مجلس در حســاب کاربری خود در شــبکه 
اجتماعی ایکس نوشــت: »مردم عزیز، سرمایه 
بزرگ دولت شمایید. توجه و حساسیت شما در 
انتخاب اعضای کابینه ارزشمند است. بی تفاوتی 
به رفتار سیاســتمداران جای خــود را به انتقاد 
داده است. این یعنی ما یک گام به جلو رفته ایم.

از  کابینــه  بررســی  و  انتخــاب  مرحلــه  در 
صاحب نظــران متعــددی مشــورت گرفتیم و 
تاش کردیم با رویکرد وفاق و همدلی، بهترین 
وضعیــت ممکن را با ظرفیت هــای موجود رقم 
بزنیم. صبر کنید کابینه کار کند و آن  را از روی 

عملکردش نقد کنید.«
  تنبیه متجاوز در گفت وگو با نخســت وزیر 

انگلیس

رئیس جمهــور همچنین در تمــاس تلفنی کِر 
استارمر، نخســت وزیر انگلیس با وی، دو طرف 
دربــاره راهکارهــای برقراری صلــح و ثبات در 
منطقه و جهان و همچنین راه های ارتقای روابط 

دو کشور گفت وگو کردند. 
رئیس جمهور در این گفت وگوی تلفنی ســکوت 
مجامع بین المللی در قبال جنایات بی ســابقه و 
ضدبشــری رژیم صهیونیســتی در غزه و اعمال 
تروریســتی ایــن رژیم در منطقــه و همچنین 
حمایت برخی کشــورهای غربی از این رژیم را 
اقدامی مغایر با موازین بین المللی و غیرمسئولانه 
دانست که با تشویق رژیم صهیونیستی به تداوم 
جنایات خــود، صلح و امنیت منطقه و جهان را 

به خطر انداخته است.
پزشکیان با بیان اینکه از نظر جمهوری اسامی 
ایــران جنگ در هیچ نقطــه ای از جهان به نفع 

هیچ کشوری نیســت، پاسخ تنبیهی به متجاوز 
را حق قانونی کشــورها و راهکاری برای توقف 

جنایت و تجاوزگری دانست.
رئیس جمهــور همچنین با اســتقبال از ارتقای 
ســطح روابط دو کشــور و نیز آغــاز مذاکرات 
هسته ای، عمل به همه تعهدات از سوی طرفین 

را شرط موفقیت این گفت وگوها دانست.
کِر اســتارمر نخســت وزیر انگلیس نیز در این 
مکالمه ضمن تأکید بر ضرورت پایان جنگ غزه 
و آغاز سریع امدادرســانی به مردم این منطقه، 
مساعدت بیشتر ایران در این زمینه را خواستار 
شــد. نخســت وزیر انگلیس با اعــام آمادگی 
کشــورش برای گســترش روابط بــا جمهوری 
اســامی ایران در دوره جدید، ابــراز امیدواری 
کرد که ســفرای جدید دو کشور هرچه سریع تر 

مأموریت خود را آغاز کنند.

ایرنــا- ابراهیم رضایی، ســخنگوی کمیســیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس در توضیح 
نشست این کمیسیون گفت: اسکندر مؤمنی، وزیر 
پیشنهادی کشور میهمان کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی بودند و ابتدا سوابق و دیدگاه های 

خود را برای اداره وزارت کشور برشمردند.
رضایی افزود: وزیر پیشنهادی کشور به این موضوع 
تأکید کرد که این وزارتخانه بین بخشــی است و به 
صورت مستقیم مأموریت ها را انجام نمی دهد بلکه 
تقسیم کننده مأموریت ها با سایر دستگاه ها است تا 

سیاست های کشور پیش رود.
وی ادامه داد: ســردار مؤمنی به وفاق ملی که شعار 
دولت اســت تأکید کرده و اعام کــرد که کابینه 
پزشکیان، تنها کابینه ای است که بیشترین استفاده 

را از وزرای قبل از خود داشته است.
   شایسته سالاری در انتصاب ها و مشورت با مجلس 

و نمایندگان
رضایی یادآور شد: وزیر پیشنهادی کشور به موضوع 
شایسته سالاری در انتصاب ها و مشورت با مجلس و 
نمایندگان تأکید داشت و به این موضوع اشاره کرد 
که بنا نیســت تمام فرمانداران و استانداران تغییر 
کنند؛ بلکه افراد کارآمد به کار خود ادامه می دهند.
نماینده مردم دشتستان در مجلس شورای اسامی 
محور بعدی مطرح شــده توســط وزیر پیشنهادی 
کشــور را امنیت عمومی عنوان کرد و گفت: ایشان 
به این موضوع اشــاره داشــت که امنیت را با نگاه 

امنیت ســلبی و ایجابی تأمین می کنیم و در تأمین 
امنیت، سرمایه اجتماعی مدنظر است.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس اضافه کرد: سردار مؤمنی به سیاست توجه و 
تعامل با همسایگان در خصوص مسائل مرزی تأکید 
کــرد. همچنین به موضوع اتباع بیگانه اشــاره کرد 
که باید ورود اتباع با انســداد مرز متوقف شده و در 
ادامه آنها را ســامان دهی کنیم. تقسیمات کشوری 
و نظارت بر شــوراها نیز از دیگــر برنامه های وزیر 
 پیشنهادی کشور بود که در این نشست مطرح شد.
رضایی ادامــه داد: ســردار مؤمنی دربــاره دلیل 
پیشــنهاد وی برای گزینه وزارت کشــور، آشنایی 
ســابق خود با پزشکیان را مطرح کرد و اینکه هیچ 

فردی ایشان را به پزشکیان توصیه نکرده است.
ایــن نماینده مجلس یادآور شــد: ســردار مؤمنی 
درباره نشســت خود با رئیس جمهــور توضیح داد 
که پزشکیان برای انتخاب استانداران و فرمانداران 
توصیه کردند بر اساس شاخص ها و شایسته سالاری 
کار اســتانداران و فرمانداران را انتخاب کنید؛ البته 
اگر فردی کارآمدی لازم را داشت کار را با وی ادامه 

دهید.
  بالا بردن هزینه حضورغیرمجاز اتباع بیگانه در 

کشور
وی گفت: لزوم داشــتن نظریه بــرای اداره وزارت 
کشــور، لزوم تعامل با نمایندگان مجلس و مشورت 
با آنان در انتصابات، تعامل با سایر دستگاه ها، توجه 
به جایگاه وزارت کشور، طراحی امنیتی دقیق برای 

اداره کشــور، مقابله با شبکه ترانزیت اتباع بیگانه و 
مدیریــت آن، بالا بردن هزینه حضورغیرمجاز اتباع 
بیگانه در کشــور، انتخاب استانداران لایق، متدین، 
متعهد، عاقل و ســازگار با مــردم از جمله نظرات 

مطرح شده نمایندگان در این نشست بود.
وی افــزود: همچنین اعضای کمیســیون بر لزوم 
تشــکیل تیم اندیشــه ورز بــرای طراحــی امور، 
راســتگو بودن و کارآمدی استانداران، لزوم نظارت 
بــر اســتانداران، تهیه ســازوکاری بــرای ارتقای 
کارکنان وزارت کشــور و توجه به معیشــت آنان، 
تشــکیل ســازمان ملی مهاجرت، نداشتن تعجیل 
در تقســیمات کشــوری، اصاح قانــون انتخابات، 
رسیدگی به بی نظمی در سطح شهر، اصاح برخی 
از قوانیــن و نظارت بر کارکرد مالی شــهرداری ها 

تأکید کردند.

ایسنا- ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش 
به بیانیه منتشره از سوی سه کشــور اروپایی فرانسه، آلمان و 
انگلیس در خصوص تحولات منطقه اظهار داشت: بیانیه سران 
ســه کشور اروپایی در حالی منتشر شــده که در اثر بی تفاوتی 
کشــورهای غربی و حامی رژیم اسرائیل، ارتکاب انواع جنایات 

بین المللی از جمله نسل کُشی و جنایات جنگی این رژیم علیه 
ملت بی دفاع فلســطین اســتمرار دارد و بی کیفرمانی مقامات 
صهیونیســتی، وقاحت آنهــا در ارتکاب شــنیع ترین جرایم و 

جنایات بین المللی را افزوده است.
کنعانی با اشــاره به وخامت اوضاع انســانی در نوار غزه  گفت: 
در شــرایطی که ســازمان ملــل متحد و شــورای امنیت آن 
بیــش از ده ماه اســت که در ایجــاد بازدارندگــی علیه رژیم 
 جنایتکار صهیونیســتی ناتوان هستند، ابعاد جنایات ضدبشری
رژیــم صهیونیســتی علیــه ملــت فلســطین و ترورهــای 
فراســرزمینی آن در دیگــر کشــورهای منطقه هــر روز ابعاد 
جدیــدی به خــود می گیــرد و در کمال تعجب هیــچ اقدام 

عملــی و مؤثر از ســوی کشــورهای غربی از جملــه آلمان، 
 فرانســه و انگلیس بــرای توقف و یــا مقابله با ایــن جنایات 

مشاهده نمی شود.
کنعانی افزود: بیانیه سه کشــور یاد شده، بدون هیچ اعتراضی 
بــه جنایات و جرائم بین المللی رژیم صهیونیســتی، به صورت 
وقیحانه ای از جمهوری اســامی ایران برای عدم اقدام تنبیهی 
و بازدارنده علیه رژیم متجاوز به حاکمیت و تمامیت سرزمینی 

خویش، درخواست می نماید.
سخنگوی وزارت امور خارجه تأکید کرد: چنین درخواست هایی 
فاقد منطق سیاسی، مغایر کامل با اصول و قواعد حقوق بین الملل 
و مطالبه ای زیاده خواهانه است و به منزله حمایت علنی و عملی 

از منشــاء جنایات بین المللی و  تروریسم در منطقه و تشویق و 
پاداش به آمرین و عاملین ارتکاب نسل کُشــی، جنایات جنگی، 

جنایت علیه بشریت و تروریسم به شمار می رود.
کنعانی افزود: اگر کشــورهای یاد شــده واقعــاً به دنبال صلح 
و ثبــات در منطقه هســتند، باید برای یک بار هم که شــده، 
در برابــر جنگ افــروزی و ماجراجویی رژیم آپارتاید اســرائیل 
بــه طور عملی بایســتند و جنگ علیه غزه و کشــتار فجیع و 
ً  هولناک زنان و کودکان و شــهروندان بی دفاع فلسطین را فورا

متوقف کنند.
کنعانی خاطرنشان ساخت: جمهوری اسامی ایران در دفاع از 
حاکمیت و امنیت ملی خود و نیز کمک به استقرار ثبات پایدار 

در منطقه و ایجاد بازدارندگی در مقابل منشــأ حقیقی و منبع 
واقعی ناامنی و تروریســم در منطقه، قاطع و مصمم است و در 

استفاده از حقوق شناخته خویش، از کسی اجازه نمی گیرد.
سخنگوی دستگاه دیپلماســی تأکید کرد: بی عملی دولت ها و 
شورای امنیت ســازمان ملل در برابر وحشی گری رژیم سفاک 
صهیونیســتی و همچنین حمایت سیاســی و نظامی گسترده 
دولت هــای غربی از ایــن رژیم، عامل اصلی گســترش بحران 
در منطقــه اســت و البته حامیان رژیم اســرائیل باید در برابر 
 جنایات در حال انجام و بدون حد و مرز در غزه و غرب آســیا 

پاسخگو باشند.
کشورهای انگلیس، آلمان و فرانســه در بیانیه مشترکی بدون 
اشاره به آتش افروزی ها و اقدامات تروریستی رژیم صهیونیستی 
در غــزه و منطقه غــرب آســیا، از »از ایــران و متحدانش« 
 خواســتند از حماتی کــه تنش هــای منطقه ای را بیشــتر 

می کند، خودداری کنند.

ایســنا- محمدرضا عــارف، معــاون اول رئیس جمهور در 
مراســم تودیع و معارفه دهقانی فیروزآبادی و حسین افشین 
معاونان پیشــین و جدید علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری، اظهار کرد: در گذشته گاهی برای ایجاد یک 
درس در یک دانشگاه بزرگ مشکل داشتیم. در راه اندازی ها، 
عموماً با اغماض اســاتید را انتخــاب می کردیم و حداقل ها را 
نداشتیم. یک مجموعه ۱۷۵ هزار دانشجویی در مراکز آموزش 
عالی داشتیم که بخشی از آنها کیفیت نداشت و منحل کردیم 
اما امروز به جایی رســیده ایم که در فناوری پیشــرفته جزء 

مدعیان بزرگ دنیا هستیم.
وی تأکیــد کرد: این نتیجــه زحمات و تاش هــای جوانان 
پرانرژی و پرشــور کشــور بوده اســت که در این ۴ دهه این 
جوانان بودند که ما را به سمت جلو هل دادند و امروز وضعیت 
خوبی داریم. معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: دهقانی گفت 
که افشین به او گفته است من راه تو را ادامه می دهم، طبیعی 
اســت؛ راهی که این معاونت انتخاب کرده، راهی درســت و 

همراه با نتایج روشن است که باید حتماً ادامه یابد.
  توجه به مزیت نسبی

عارف خاطرنشــان کــرد: رئیس جمهور همه جــا وقتی یک 
مســئول گزارش می دهد، می گوید هدف چیســت؟ یعنی ما 

امروز از شما هدف ۴ ساله می خواهیم.
عارف افزود: موضوعی در کل برنامه های توســعه هم موجود 
دارد، توجــه به مزیت نســبی اســت. به محــض این که از 
موضوع مزیت نســبی صحبت می کنیم، اول نیروی انســانی 
مطرح می شــود.  شــاخص های کمی  و کیفی نیروی انسانی، 
یک ســرمایه معنوی را برای ما به ارمغان آورده است. منابع 
زیرزمینی، ظرفیت بالای دانشگاه و کیفیت آن، مزیت نسبی 

است که باید در همه برنامه ریزی ها و تاش ها استفاده شود.
  جایگاه اول در منطقه در همه زمینه ها میثاق ملی است

وی بــا بیان این که تعهدات ملی مــا یکی دیگر از مزیت های 
ماست، گفت: ما چه تعهدات ملی داریم؟ سند چشم انداز، در 

رأس همه تعهدات ملی قــرار دارد؛ جایگاه اول در منطقه در 
همه زمینه ها میثاق ملی است و بنا بوده تا سال آینده به این 

برسیم که عقب ماندیم و حتماً باید جبران شود.  
معاون اول رئیس جمهور خاطرنشــان کــرد: محوریت تحقق 
ســند چشم انداز به طور طبیعی به عهده معاونت علمی  است. 
گام های اولیه برداشــته شــده و به جایی رسیدیم که بدون 
استناد به نیروی جوان علمی  نمی توانیم جلو برویم. زمانی که 
این سند تصویب می شــد، ما در برخی از شاخص ها، جایگاه 
اول یا دوم در منطقه را داشتیم. یادمان باشد  ما در منطقه ای 
پویا زندگی می کنیم. شاخص های مدنظر ما در طول ۲۰ سال 
گذشته بسیار دگرگون شده اســت. ما در این فضای رقباتی 

می خواهیم پیشتاز باشیم.
وی همچنیــن اظهار کرد: اولین کلیــد عملیاتی برنامه هفتم 
توســعه را دیروز با تشکیل شــورای عالی راهبری این سند 
خوب، زده شــد. درآن جلسه عموماً از اهداف خوب و مترقی  
این برنامه صحبت شد.ایرادی که به این سند می شود گرفت 
این اســت که منابع مورد نیاز دیده نشــده اســت؛ در برنامه 
هفتم تکلیف شــده که دولت ظرف یک ســال منابع را لحاظ 

و به مجلس ارسال کند؛ ان شاءا... این ایراد هم رفع می شود.
  معاونت علمی  و فناوری باید در تولید ثروت ملی پیشتاز 

باشد
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اهمیت مشارکت در تولید 
ثروت ملی، تصریح کرد: واقعیت این است که در ۴ دهه گذشته، 
به دلیل عدم حاکمیت علم بر نهادها و سیستم های اداره کشور، 
ما منبع افزایش هزینه برای کشور بودیم. یک مرور کلی کنید 
ببینید در این ۴ دهــه چه قدر به ثروت ملی اضافه کرده ایم؟ 
همه دولتمردان و دســتگاه ها هنرشان، پیشنهاد اضافه کردن 
هزینه ها بوده است و مرتب هزینه ملی بدون این که ثروت ملی 
اضافه شود، افزایش یافته است. امروز معاونت علمی  و فناوری 
رئیس جمهور باید در تولید ثروت ملی پیشتاز باشد. سهم بالایی 
از افزایش ثروت ملی باید در این معاونت مدیریت شود که چه 
کنیم تا این مسئله به طور جدی دنبال شود؟ پاسخی که شما 

به ما می دهید، اقتصاد دانش بنیان است.
  بستر برای حاکمیت دانش بنیانی در همه امور فراهم است

عــارف خاطرنشــان کــرد: مبنــای برنامه چهارم توســعه، 
دانش بنیــان بود که به دلایلی عماً برنامه چهارم اجرا نشــد 

و با نقدهای غیر دقیق کنار گذاشــته شد. امروز خوشبختانه 
بستر برای این مسئله مهم که حاکمیت دانش بنیانی در همه 
امور اســت، فراهم اســت؛ در اینجا مشخصاً بحث من اقتصاد 
است حتی اگر عنوان معاونت علمی  و فناوری رئیس جمهور به 
معاونــت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان هم تغییر نکرده 
بود، این معاونت باید همه امور فعلی را مدیریت می کرد که با 
حمایت کامل دولت روبه رو است؛ قرار نیست وعده ای بدهیم 
و برویم، شخص رئیس جمهور و دولت در این مسیر در خدمت 

شما هستند.
  بحث ما امروز اقتصادی است

معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: از افشــین می خواهم که 
به ما اعام کند چه هدفی را در ۴ ســال آینده دنبال می کند. 
خروجی آن در بحث اقتصادی اســت. ما خیلی با بحث علمی 
 این معاونت کاری نداریم، چــون می دانیم خودتان به خوبی 
جلو می روید؛ بحث ما امروز اقتصادی اســت. امروز مســئله 
کشــور تولید ثروت است. این ســتادها در ۴ سال آینده در 
زمینــه تولید ثروت چه خواهند کرد؟ گزارش های منظمی  به 

دست ما برسد.
  مأموریت بنیاد ملی نخبگان کشف استعدادها بود

وی در بخش دیگری از اظهارت خود گفت: بنیاد ملی نخبگان 
کارهای ارزشمندی کرده و از افتخارات من این است که عضو 
هیئت امنای این بنیاد بوده ام ولی فلســفه تشکیل این بنیاد، 
حمایــت از نخبگان نبود البتــه حمایت از نخبگان کار خوبی 
اســت ولی کم زحمت ترین کار این اســت که بیاییم بگوییم 
۱۰ نفر اول کنکور را بورســیه می کنیم. انگیزه اصلی تشکیل 
بنیاد ملی نخبگان، کشف استعدادها بود و نه فقط در تهران و 
اصفهان و شهرهای بزرگ بلکه در دورترین نقطه کشور و مثاً 

در سیستان و بلوچستان که کار بسیار سختی است.
عــارف همچنین بــا بیان این که مقام معظــم رهبری به من 
مأموریت دادند تا اساســنامه بنیاد ملی نخبگان را بنویســیم 
که دو سال طول کشید، تأکید کرد: مأموریت این بنیاد کشف 
اســتعدادها بود اما وقتی تشکیات به مرور دولتی می شود و 
می خواهد گزارش کمی بدهد، با مشــکاتی روبه رو می شود. 
خواهــش می کنم در ایــن موضوع بازنگری شــود. نه این که 
مســیری که می روید، تغییر کند ولی روی گسترش کمّی آن 
هم حرف داریم و موافق نیســتیم که با فشاری که آمد، الان 

باید در خیلی از اســتان ها، بنیاد ملی نخبگان حضور داشته 
باشد و بخش مهمی  از بودجه آن صرف امور جاری شود؛ شاید 
با مکانیزم های دیگری بتوانیم بنیاد را به عنوان ستاد کشف و 

توانمندسازی استعدادها تبدیل کنیم.
   استعدادها که فقط علمی  نیست

معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: استعدادها که فقط علمی 
 نیســت در کشــور ما که یک کشــور فرهنگی است، ببینید 
در زمینه های فرهنگی، شــعرای برجسته ای دارید که گاهی 
ســواد خواندن و نوشتن نداشــتند؛ برجسته ترین معماران ما 
که چهره های شــاخص بین المللی هستند، روی فناوری های 
سنتی و قدیمی، برجســته ترین مقرنی های کشور را طراحی 
می کردند اما شاید امضا نمی توانستند بکنند. این ها باید کشف 

شوند و در مسیری که لازم است هدایتشان کنیم.
  در پایان این دوره، ۵۰۰ جوان با تجربه و توانمند را تحویل 

کشور و دولت بعد می دهیم
وی با بیان این که »در پایان این دوره، ۵۰۰ جوان با تجربه و 
توانمند را تحویل کشــور و دولت بعد می دهیم«، گفت: آن ها 
باید شایســتگی های لازم را داشــته باشــند و از نظر تفکری 
طوری نباشــند که اگر دولت بعــد دارای تفکر جدیدی بود، 
همگی عوض شــوند. آن هــا نباید خطی باشــند. بنیاد امور 
نخبگان پیش قدم شــود، سازمان زنان و ســازمان جوانان و 
سازمان اداری و استخدامی هم جلو بیایند و نیروهایی را تربیت 
کنیم که از میــان آن ها وزیر، معاون وزیــر و مدیران میانی 
انتخاب شــوند. از همه دســتگاه ها می خواهم که در انتخاب 
معاونین و مدیــران کل، جوانگرایی را جدی بگیرند. معاونت 
 علمی  یکی از محل هایی اســت کــه می تواند برای حکمرانی 

نیرو تربیت کند.
معــاون اول رئیس جمهور افــزود: در زمان تشــکیل دولت 
جدیــد دو مطالبه بحق مطرح می شــود که یکی از آنها، عدم 
مشــارکت خانم ها در مدیریت کان اســت الان در معاونت 
علمی  و فنــاوری رئیس جمهور فقط یک مدیر زن داریم. این 
وضعیت امروز کشــور است. یک جوان دانشــمند ۳۰ ساله، 
عملکرد و نشــاط و کارایی اش با من ۷۰ ســاله قابل مقایسه 
نیســت. اگر می خواهیم حکمرانی عالمانه و منطقی و خوب 
 داشته باشیم، باید ســهم خانم ها و جوانان را در حکمرانی و 

مدیریت میانی بدهیم.

معاون اول رئیس جمهور: 

سند چشم انداز در رأس همه تعهدات ملی قرار دارد

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی به نقل از وزیر پیشنهادی کشور:

فرمانداران و استانداران کارآمد به فعالیت خود ادامه می دهند

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

ایران در دفاع از حاکمیت و امنیت ملی خود قاطع و مصمم است

سال سی و یکم  شماره 6351

نوبت اول:1403/05/24سبحان
نوبت دوم: 1403/05/25افسانه

شــهرداري شــیراز در نظر دارد اجرای عملیات آواربــرداری، تخریب 
ســاختمان های در حال ریزش، ) شهرداری منطقه هشت(،  را  از طریق 
برگزاری مناقصه عمومی در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد( 
با شــماره فراخوان 2003096688000383 اشخاص واجد شرایط واگذار 
 نماید. لــذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید با مراجعه به آدرس
 WWW.Setadiran.ir  نســبت به دریافت اسناد مناقصه و تحویل 
آن اقدام نماینــد. در صورت عدم عضویت قبلی، ثبت نام در ســامانه 
مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکــی صاحبان امضائ مجاز از 
سوی متقاضیان جهت شرکت در مناقصه الزامی است. ضمناَ در صورت 
نیاز به اطلاعات بیشتر شــماره تلفن: 07137362025 داخلی206 آماده 

پاسخگویي مي باشد..
- مبلغ برآورد اولیه: 67/613/261/805  ریال

- مدت قرارداد : 12 ماه
1- شرایط شرکت کنندگان : کلیه اشخاص حقوقی دارای سابقه مشابه یا 

مرتبط با موضوع مناقصه.
2- ارائه گواهینامه تایید صلاحیــت ایمنی از اداره کل تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی الزامی می باشد. 
- محل انجام کار: سطح شهرداری منطقه هشت 

- مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 3/381/000/000 ریال بصورت ضمانت 
نامه بانکی یا فیش واریزی نقدی بحساب ســپرده 100805504742کد 

مرجع 100977 بانک  شهر شعبه چمران بنام شهرداری شیراز 
- تعدیل آحاد بهاء براساس بخشنامه شماره 101/173073 مورخ 82/9/15 

سازمان برنامه و بودجه پرداخت خواهد شد.
- برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
- در زمان انعقاد قرارداد 5%  مبلغ پیشنهادی  بعنوان ضمانت حسن اجرای 

تعهدات بصورت ضمانت نامه بانکی یا فیش واریزی اخذ می گردد.

- آخرین مهلت دریافت )توزیع( اسناد: متقاضیان می توانند حداکثر تا 
ساعت 13:00 روز سه شنبه مورخ 1403/05/30 از طریق مراجعه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت نمایند.
- آخرین مهلت ارائه پیشــنهادات و ثبت اســناد و مدارک در سامانه 
حداکثر تا ســاعت 12:00 روز سه شــنبه مورخ 1403/06/13 می باشد. 
شــرکت کنندگان می بایست تا تاریخ مذکور سپرده شرکت در مناقصه 
را به صورت فیزیکی به آدرس شیراز بولوار زینبیه ابتدای خیابان آستانه 

دبیرخانه شهرداری منطقه هشت تحویل نمایند.
- تاریخ و محل بازگشــایی پاکات: روز سه شــنبه  ساعت  13:00  مورخ 
1403/06/13 در محل چهارراه خلدبرین، ســالن اجتماعات شهرداری 

منطقه یک، طبقه سوم می باشد.
- مدت اعتبار پیشنهاد سه ماه از تاریخ ارائه پیشنهاد قیمت می باشد.

- هیچگونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.
- بدیهي است هزینه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهد بود.

-  شهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها  مختار مي باشد در اینصورت 
سپرده ها مسترد می گردد.

- شرکت در مناقصه ودادن پیشــنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 
شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.

 - ســایر اطلاعات و جزئیات مربــوط به مناقصه در اســناد مناقصه 
مندرج است.

 - آگهــی و اطلاعــات مربــوط بــه مناقصــه از طریــق ســایت
 https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده می باشد.

 - متقاضیــان شــرکت در مناقصه موظف بــه ثبت نام در ســایت
 vendor.shiraz.ir می باشند.

- اطلاعات تماس ســامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 
مرکز تماس : 1456  

شناسه آگهی:1768355

- 1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

14۰3-۵44 آگهي مناقصه عمومي            



شهردار شیراز مطرح کرد:
 پیشرفت قابل توجه مسیر دوچرخه سواری و 

پیاده روی در ارتفاعات شیراز 
 بازدید از روند اجرایی 
دوچرخه سواری  مسیر 
در  پیــاده روی  و 
ارتفاعــات شــیراز در 
دســتور کار مدیریــت 
همراهــی  و  شــهری 
مدیــران  و  معاونیــن 
شــهری قــرار گرفت. 
اسدی،  محمدحســن 
در  شــیراز  شــهردار 

خصوص مســیر دوچرخه سواری و پیاده روی در ارتفاعات این کلان شهر 
اظهار کرد: این مســیر که از ابتدای منصورآباد آغاز و به سمت ارتفاعات 
جوادیه، اکبرآباد، زیباشــهر و در ادامه بــه ارتفاعات کوه نور و کوه های 
مشــرف  به شهرک سعدی می رســد و درمجموع مسیری در حدود ۲۵ 
کیلومتــر با قابلیت های بســیار جذاب در دل طبیعــت و ارتفاعات این 

کلان شهر است. 
اســدی گفت: این پــروژه ازجملــه پروژه های قابل توجــه و مهم برای 
مجموعه مدیریت شــهری است. وی در خصوص روند اجرای این پروژه 
اظهار کرد: فازهای مختلف پروژه مورد بازدید کارشناسانه قرار گرفت و 
درمجموع پیشرفت بسیار خوبی دارد و پیمانکار به همراه تجهیزات مورد 

لزوم مشغول به کار در مسیر پروژه است.
شهردار شــیراز در خصوص راه های دسترســی گفت: دسترسی به این 
مســیر از سمت بزرگراه سپهبد شهید سلیمانی و حضرت آیت ا... حائری 
شیرازی به سمت ارتفاعات بام شیراز ادامه دارد. اسدی اظهار کرد: پروژه 
پیاده روی و دوچرخه سواری طراحی و مطابق با درخواست و علاقه مندی 
و نیاز مردم شیراز در حال اجرا است و پیش بینی می شود مورد استقبال 
مردم شــریف شــیراز و حتی گردشــگران داخلی و خارجی قرار گیرد. 
این مقام ارشــد مدیریت شهری شیراز گفت: همه سعی ما بر این است 
که هرچه زودتر این پروژه ها را به ســرانجام برســانیم و شاهد افتتاح و 

بهره برداری از این مجموعه باشیم.
اسدی اعلام کرد: در این بازدید به صورت کامل و میدانی از تمام فازهای 
پروژه بازدید و مســائل و مشــکلات پروژه احصا شــد تا بتوانیم هر چه 
ســریع تر مشکلات مشخص شــده در این مســیر از برنامه ریزی، اجرا و 

عملیاتی را رفع و تقدیم مردم شیراز کنیم.

مسئول ترافیک شهرداری منطقه دو:
به دنبال ایمن سازی محورها هستیم

محمد علی سلطانی، مسئول ترافیک شهرداری منطقه دو از تلاش برای 
ایمن سازی و ارتقای وضعیت حمل ونقل در این منطقه خبر داد و بر ارتقا 
چشم انداز شــهری تأکید کرد. سلطانی با اشاره به نقش ارزنده مدیریت 
شهری در ارتقای زندگی شهروندان گفت: با شناسایی نقاط حادثه خیز و 
اجرای پروژه های مختلف به دنبال کاهش آمار حوادث حوزه حمل ونقل 

و ایمن سازی محورها هستیم. 
وی با اشــاره به گوشــه ای از اقداماتی که در این حوزه انجام پذیرفته، 
اظهــار داشــت: نصــب تابلو حاشــیه نما، گــذرگاه عابرپیاده و ســایر 
علائــم ترافیکــی عمــودی در بولوارهای ســیبویه، مــدرس، دلاوران 
 بســیج، احمد بــن موســی )ع( و الزهرا، نصــب تابلو ســرعت گیر در 
خیابان های شــاه داعی ا...، شــهید زائری، بلوار احمدی شمالی به همراه 
نصــب و تعمیرات پایه و ســرتابلو بلوارها و معابر ســطح منطقه دو از 
اقداماتی اســت که به منظور یادآوری رعایت قوانین و ایمن سازی مسیر 

انجام شده است. 
ارتقای چشم انداز بصری منطقه

ســلطانی از تلاش برای ارتقای چشــم انداز بصری منطقه دو خبر داد و 
افــزود: رنگ آمیزی تعدادی از پل های عابر پیاده ســطح منطقه یکی از 
اقداماتی است که انجام شده است  و بهسازی و رنگ آمیزی سایر پل های 
عابر در حال انجام می باشــد. همچنین در راستای مناسب سازی معابر و 
پل های عابر پیاده علاوه بر اجرای پلان ایمنی پیاده روها به زودی شاهد 
تبدیل پله به رمپ پل هوایی مدرس-الزهرا )س( خواهیم بود. مســئول 
ترافیک شــهرداری منطقه دو در بخش پایانی ســخنانش از خط کشی 
محوری خیابان نرجس و نصب ۱۶ رشــته سرعت گیر براساس مصوبات 
کمیته ایمنی شــورای ترافیک شــهر در بلوارها، خیابان ها و کوچه های 

منطقه دو شهرداری شیراز خبر داد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس:
ورود دانش آموزان به عرصه خبرنگاری

 امری تربیتی است

بازدید از خبرگزاری دانش آموزی »پانا« و تقدیر از دانش آموزان خبرنگار 
به مناســبت روز خبرنگار با حضور حمید رضا قانعی مدیر کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی فارس و فرشید قاسمی مدیر کل آموزش و پرورش استان 
صورت گرفت. مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی ورود دانش آموزان به 
عرصــه خبرنگاری را امری تربیتی قلمداد کــرد و مزیت خبرگزاری پانا 
را اولویــت دادن آموزش و تربیت بر ژورنالیســم حرفه ای دانســت و از 
دانش آموز خبرنگاران خواســت در اطلاع رسانی و انتقال اخبار انصاف و 

صداقت را دستمایه کار خود قرار دهند.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان نیز با تقدیر از دانش آموزان خبرنگار، 
نوید برگزاری جشــنواره ای را برای تهیه و تنظیم بهترین گزارش خبری 
از رویدادهــای مرتبط با اربعین داد و اعلام داشــت کــه به بهترین آن 

جوایزی تعلق خواهد گرفت.

مدیرکل میراث فرهنگی استان فارس: 
قدیمی ترین مدرسه فسا ثبت ملی شد

محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اســتان فارس از ثبت ملی قدیمی ترین مدرسه در شهر فسا در فهرست 
ملی خبر داد و گفت: دبیرســتان ذوالقدر متعلق به ابتدای دوره پهلوی 
دوم اســت و خوشــبختانه این بنا اصالت خویش را کاملًا حفظ کرده و 

تعمیراتی در سال های مختلف در بنا انجام شده است. 
ثابت اقلیــدی بابیــان اینکــه دبیرســتان ذوالقدر با شــماره ۳۴۲۰۹، 
در فهرســت ملــی ایــران بــه ثبت رســید افــزود: ایــن بنا بــه نام 
کاربری فعلی آن معروف اســت و در شــهر فســا، خیابــان جمهوری 
 اســلامی به عنــوان دومیــن و قدیمی ترین دبیرســتان حــال حاضر 
در این شــهر اســت. دبیرســتان روزبهان کــه قبل از این دبیرســتان 
ساخته شــده بود درگذشــته تخریب شــده و در حال حاضر اثری از آن 

موجود نیست. 
مدیرکل میراث فرهنگی فارس گفت: دبیرســتان ذوالقدر با وسعت ۳8 
هزار مترمربع که به شــکل باغ – مدرسه طراحی و اجراشده است و در 
ســال ۱۳۲۰ ساخت وساز مدرسه شروع می شود و در سال ۱۳۲۶ اولین 

سری دانش آموزان وارد این مدرسه می شوند.
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تعیین جمعیت و اشتغال اتباع بیگانه موضوعی 
است که چند وقت اخیر توسط مسئولان ارشد 
استان فارس دنبال می شــود. استاندار فارس، 
محمدهــادی ایمانیه در ابتدای مــرداد ماه در 
جلسه قرارگاه ســامان دهی اتباع بیگانه استان 
فارس با اشــاره به طرح پیشــنهادی استان در 
ســامان دهی اتباع بیگانه اظهار داشــت: طرح 
پیشنهادی اســتانداری فارس با عنوان کفالت 
به تأییــد وزارت کشــور رســیده و از ابتدای 
مرداد  ماه امســال با تمرکز بر دو شهرستان که 
جمعیت بیشــتری از اتباع در آن حضور دارند، 
اجرایی خواهد شــد. استاندار فارس با تأکید بر 
اینکه هدف از اجرای این طرح رســاندن حضور 
اتبــاع بیگانه به حداکثــر ده درصد از جمعیت 
هر شهرســتان و شهر و روســتا و محله است، 
افزود: هر ۱۰ روز یک شهرســتان اســتان باید 
به این طرح اضافه شود. ایمانیه در بخش دیگر 
ســخنان خود تحصیل فرزندان اتباع بیگانه را 
مورد توجه قرار داد و معاون سیاســی، امنیتی 

و اجتماعــی خــود را مأموریــت داد تا نقش و 
مســئولیت مدیرکل آموزش پرورش اســتان، 
رئیس اداره و مدیر مدرسه را در رعایت ظرفیت 
مجاز هنگام ثبت نام از دانش آموزان را مشخص 
کند و خاطرنشــان کرد: ثبت نــام بیش از ۱۰ 
درصد جمعیت دانش آموزان هر مدرسه را باید 

مدیرکل، رئیس اداره و مدیر مدرســه پاسخگو 
باشــند. مدارس مجاز هســتند حداکثر تا ده 
درصــد دانش آموزان خــود را از اتباع خارجی 
پذیرش کنند؛ در غیر این صورت، پذیرش بالای 
ده درصد اتباع در مدارس تخلف اســت. البته 
یک مدرســه می توانند صدرصد دانش آموزانش 

از اتبــاع خارجی باشــند. مدیــرکل آموزش و 
پرورش فارس گفت: تغییر نحوه توزیع ســرانه 
مالــی مدارس با رویکرد تقویت مالی درمدارس 
کم برخوردار و محروم روســتایی در دستورکار 

آموزش و پرورش قرار می گیرد.
فرشــید قاســمی در یکصد و هفتادمین جلسه 
شــورای آموزش و پرورش اســتان، اظهار کرد: 
بیــش از ۹۴۰ هزار دانش آمــوز و بیش از ۶۰ 
هزار معلم داریم و پروژه مهر یا همان بازگشایی 
مدارس امسال را با شــعار، »اول شهریور، اول 
مهر اســت« دنبال م کنیم. مدیرکل آموزش و 
پرورش فارس گفت: بر اســاس این شــعار باید 
تمامی زیرســاخت های بازگشــایی مدارس در 
ابتدای شــهریور ماه، مهیا شــده باشــد تا اول 
مهر مــاه باشــکوه و کم نقصــی را در مدارس 
استان داشته باشــیم. قاسمی افزود: تسریع در 
نقــل و انتقالات معلمان، پرداخت حق التدریس 
بازنشسته و شاغل و استفاده از دانشجو معلمان 
سال آخر دانشــگاه فرهنگیان، چهار راهکاری 
اســت که برای جبران کمبود نیروی انســانی 
در اول مهرماه پیشــنهاد شــده است. قاسمی 

تصریح کــرد: در حیطه عمرانــی، تعداد ۶۳۹ 
پــروژه نیمه تمام و ۴۳ پروژه بالای ۹۵ درصد و 
۲۱۰ پروژه بالای 8۰ درصد پیشــرفت فیزیکی 
داریم که قرار شد ۴۳ پروژه ۹۵ درصد پیشرفت 
فیزیکی به بالا تکمیل و به بهره برداری برســد. 
مدیــرکل آموزش و پرورش فــارس ادامه داد: 
در خصوص ضریب توزیع ســرانه دانش آموزی، 
حداقل ۷۰ درصد ســرانه تخصیــص یافته به 
حســاب مدارس برخوردار واریز و ۳۰ درصد به 
نیازمند  حساب مدارس کم برخوردار، روستایی 
توجه، مجری امتحانات نهایی و...، واریز شــود. 
وی گفــت: ضریب توزیع ســرانه دانش آموزی، 
تغییر و میزان ســهم برای هــر دانش آموز در 
هر مقطع متفاوت باشــد و به منظور پوشــش 
هزینه های مــدارس کمتــر از ۵۰ دانش آموز، 
ســرانه واریزی به این نوع مدارس، معادل ۵۰ 
دانش آموز باشــد. قاســمی افزود: موکبی را در 
اربعین حســینی در کربلا راه انــدازی کردیم و 
همچنین گروه هــای مختلــف دانش آموزی و 
فرهنگیان را به کشــور عراق و مراســم اربعین 

اعزام می کنیم.

 ۵ درصد آب اســتان در 
و ۹۵ درصد  بخش شرب 
بخش کشــاورزی مصرف 
می شــود و برای شهرســتان های لامرد و مهر ۷۷۰ کیلومتر 
آب منتقل می شود؛ چراکه منبع آب پایدار در جنوب استان 
نداریم. در شهرهای اوز، لار، خنج، فتح آباد و... از سد سلمان 
فارســی آب انتقال می یابد. این آخریــن وضعیت تأمین آب 
شرب در اســتان فارس است. این روزها شرایط سختی را به 
دلیل گرمای بی سابقه هوا پشت سر می گذاریم و بارها رکورد 

مصرف آب و برق جابه جا شد.
به گفته مدیرعامل آبفا فارس طی این ایام و در گرمای شدید 
هوا، در فســا، داراب و کوار تنش آبی داشــتیم که تبدیل به 
بحران می شــد؛ اما اقداماتی برای اینکه به این مرحله نرسد 
انجام دادیم. او همچنین از رشد ۴ درصدی میزان مصرف آب 
در تابســتان امسال خبر داد و گفت: طی این مدت تابستان، 
۶۳ حلقه چاه در فارس خشک شد. اما معاون استاندار فارس 
محمود رضایی گفت: قطعــاً در دولت چهاردهم روند اجرای 

پروژه ها و رفع مســائل و مشــکلات مختلف اســتان شتاب 
بیشتری به خود خواهد گرفت. معاون هماهنگی امور عمرانی 
اســتانداری فارس در جمع معاونان سیاسی فرمانداری های 
اســتان با اشاره اعمال خاموشی و قطع برق گفت: خط قرمز 
دولت، قطع برق بخش خانگی اســت. محمود رضایی کوچی 
افزود: تلاش می شــود که کمبود برق استان بین بخش های 
کشــاورزی، صنعت و خانگی تقسیم شــود و این کمبود از 
طریق اعمال خاموشــی در این بخش ها جبران گردد؛ اما در 

بخش خانگی قطعی برق حداقلی است. 
وی ادامــه داد: در بحــث آب نیز در فارس ۱۲۵ شــهر و ۲ 
هزار و ۲۰۰ روســتای بــالای ۲۰ خانوار داریــم که میزان 
مصــرف آب در ایــن بخش هــا ۶۰۰ تــا ۷۰۰ میلیون متر 
مکعب که یا از ســد یا از چاه تأمین می شــود که قطعاً گرما 
و خشکســالی بر منابع آب ســدها و چاه ها نیز اثر می گذارد. 
او اظهار کرد: طی ســال های اخیر در استان یک هزار روستا 
 بــا تنش آبی مواجــه بودند که تنش آبی ۴۰۰ روســتا رفع 
شــده و رفع تنش آبی ۳۰۰ روستای دیگر هم در دستورکار 

قرار دارد.
 وی ادامه داد: قطعاً در دولت چهاردهم روند اجرای پروژه ها 
و رفع مسائل و مشــکلات مختلف استان شتاب بیشتری به 
خــود خواهد گرفــت. مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای نیز 
افزود: بیشــترین آمار آب موجود در پشت سد ها را مربوط به 
سد های درود زن، ســلمان فارسی و ملاصدرا است و درصد 
حجم آب موجود ســد نسبت به حجم کل بیش از ۴۰ درصد 
اســت؛ ولیکن درصد حجم آب مفید ســد ها نسبت به حجم 

مفید مخازن ۳۰ درصد است. 
وی همچنین به وضعیت ســاخت ســد  هایقر در شهرستان 
فیروزآباد اشاره کرد و گفت: این سد مراحل نهایی تکمیل را 
می گذراند در زمســتان گذشته آب گیری انجام شده است و 
هم اکنون ۱۷ میلیون متر مکعب آب ذخیره دارد. مدیرعامل 
شــرکت آب منطقه ای ادامه داد: میانگین بارندگی در استان 
فارس در سال آبی جاری که از مهرماه آغاز می شود؛ به طور 
متوســط ۲۵۷ میلی متر است که نســبت به مدت مشابه در 
سال گذشــته یعنی ۲۶۲ میلی متر؛ ۱/8 درصد منفی شده و 

نســبت به بلند مدت ۵۵ ساله هم ۱۴/۶ درصد منفی است. 
بدری اضافه کرد بیشــترین بارندگی مربوط به ســپیدان با 
میزان ۵۹۴ میلی متر است و کمترین بارندگی هم مربوط به 
بخش فورگ شهرستان داراب به میزان ۱۲۷ میلی متر است؛ 
البته این آمار مربوط به ۳۱ ایســتگاه هواشناسی در مناطق 
مختلف استان است؛ در استان فارس کمینه بارش باران ۱۰۰ 

میلی متر و بیشینه ۶۰۰ میلی متر است. 
وی مســئله کمبــود آب در دنیــا را یکــی از چالش هــای 
بزرگ جوامع بشــری دانســت، گفت: اســتان پهناور فارس 
نیــز به دلیل قرارگیری در منطقه خشــک و نیمه خشــک 
 و عــدم توازن بارش ها بــه جهت مکانی و زمانــی با کمبود
 آب و تنش آبی مواجه اســت و همین مســئله اندیشــیدن 
 و تمهیــدات خــاص بــرای مدیریــت منابــع موجــود را 

ضروری می سازد.

آخرین تصمیم ها درباره ثبت نام دانش آموزان اتباع در مدارس فارس؛ 

حداکثر ده درصد جمعیت

آیت ا... لطف ا... دژکام، نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه 
شــیراز در دیدار با حســن عابدینی، معاون امور استان های 
ســازمان صداوســیما اظهار داشــت: به فرموده مقام معظم 
رهبری شــیراز ســومین حــرم اهل بیت )ع( اســت و حرم 
ســوم می تواند محور توسعه استان باشــد و امید که بتوانید 
حرکت های مناســب این قضیه را ســامان دهید تا به نتایج 

مطلوبی برسیم. 
وی افزود: نکته دیگر در خصوص برنامه هفتم توسعه است که 
این برنامه یک فصل کامل برای صدا و سیما دارد، نمی گوییم 
هرچه مورد نیاز است در این برنامه وجود دارد، ولی انصافاً به 
همه ابعاد کارهای نظام توجه شده و یک برنامه ۵ ساله است. 
دژکام بــا بیان اینکه سیاســت گذاری کلی این برنامه با مقام 
معظم رهبری بوده اســت، گفت: اگر ما در مسائل اقتصادی، 
فرهنگی و اجتماعی روی همین محور برنامه هفتم کار کنیم 
و احســاس شود اســتان در زمینه عمل به برنامه جلو است 
اول باعث خشنودی رهبر معظم انقلاب و رضایت خاطر امام 
زمان )عج( می شــود و دوم برای اســتان نتایج خیلی خوبی 

خواهد داشت.
 اجرای برنامه هفتم توسعه تبدیل به یک جریان مطالبه گری 

و گفتمانی در سطح استان شود
نماینده ولی فقیه در فارس افزود: بنده خیلی تلاش می کنم که 
اجرای برنامه هفتم توسعه تبدیل به یک جریان مطالبه گری و 

گفتمانی در سطح استان شود، تلاش هایی در این زمینه شده 
ولی هنوز خیلی کار زمین مانده است.

امام جمعه شــیراز با بیان اینکه سه ســند داریم، گفت: سند 
برنامه هفتم توسعه، سند مهندسی فرهنگی و سند حرم سوم 
که اگر چند مأموریت ویژه به دوســتان مجموعه صدا و سیما 
دهید که به صورت مســتمر روی آن کار شود خصوصاً برنامه 

هفتم به بسیاری از اهداف خود دست پیدا خواهیم کرد.
 برنامه هفتم؛ سخت ولی امکان پذیر

آیت ا... دژکام گفت: متأســفانه بســیاری از دوســتان هنوز 
برنامه هفتم را حتی مطالعــه نکرده اند؛ چون نوع صحبت ها 
بــا آن اهدافی که در ایــن برنامه وجود دارد جور نیســت، 
برخی می گویند اهداف این برنامه بلندپروازانه اســت و رهبر 
معظم انقلاب ۳ بار اســتدلال فرمودند که می دانم رشــد 8 
درصدی اقتصاد سخت اســت؛ ولی اقتصاد کشور جز به این 
شــکل راه حلی ندارد، سخت اســت ولی امکان پذیر است و 
متخصصین امــر این موضوع را تأییــد کرده اند. وی با طرح 
این ســؤال که این موارد و این برنامه هــا چگونه باید محقق 
شود؟ گفت: احساس بنده این است که در این موارد گفت وگو 
 نمی شــود و ما باید پیگیر این سیاســت های کلی باشــیم و 
چالش های موجود در مســیر رشــد 8 درصدی را شناسایی 
کنیم، دانشگاهیان و فرهیختگان ما باید بدانند تا با آن چالش 
مقابله کرده و آن را حل کنند اما متأســفانه هیچ کدام انجام 

نمی گیرد.
وی ادامه داد: بنده ۶ ماه اســت خطبه های اول نمازجمعه را 
بر روی بحث برنامه هفتم اختصاص دادم و مســتندات را آیه 
و روایت می خوانم ولی متأســفانه احساس نمی کنم که یک 
جریان ایجاد شــده باشد، ما عقب هســتیم و سه سال است 
رهبری شــروع کرده و ما باید این مــوارد را آموزش دهیم و 
به بحث بگذاریم و تبدیل بــه مطالبه عمومی کنیم تا دولت 
درگیر شــود و اجرا کند وگرنه از زیر کار شانه خالی می کنند 
و در این قضیه صدا و سیما خیلی می تواند نقش آفرینی کند.

امام جمعه شیراز تأکید کرد: از سنخ برنامه هایی مانند »ثریا« 
که بالاخره آگاهی بخش اســت، در این رابطه پیگیری شود، 
رهبر معظم انقلاب فرمود: متوسط اجرا تا برنامه ششم طبق 
گزارشــات ۳۰ تا ۳۵ درصد بوده اســت و این ناراحت کننده 
است و باید برای برنامه هفتم فکری کنیم و این آگاهی بخشی 
صدا و سیما می تواند خیلی نقش داشته باشد. ظرفیت برنامه 
هفتم به گونه ای است که شــما می توانید هفتگی موضوع را 
عوض کنید که تکرار نشــود، از سیاســت خارجی گرفته تا 
مســائل فرهنگی و اجتماعی و همه این ســرفصل ها را دارد، 
از ســمت دیگر شما حول این محور که موضوع رشد کشور و 
حل مسائل مردم است صحبت می کنید و این ظرفیت خوبی 

است اگر فعال شود.
 شعار نمی دهیم بلکه می خواهیم یک کار عالمانه کنیم

امام جمعه شــیراز با بیان اینکه چالش های رشــد 8 درصدی 
باید مشخص شود، گفت: شــعار نمی دهیم بلکه می خواهیم 
یــک کار عالمانه کنیــم و یکی از نقاط مهم این اســت که 

اشکالات کار مشخص شود. 
وی افزود: برنامه در ساعاتی با مخاطب مناسب طراحی شود 
که در طول هفته ماه و سال به این موضوع بپردازد و ان شاءا... 

خدا هم کمک می دهد.
آیــت ا... دژکام گفت: نکته دیگر این اســت که ظرفیت های 
خوبــی را در اســتان داریم، امروزه کشــور در وضعیت بدی 
قرار نــدارد، بیش از موضوع افزایــش درآمدها که باید برای 
آن برنامه ریزی شود، در سیاست های کلی رهبر معظم انقلاب 
فرمودند باید روی توزیع عادلانه درآمد فکر کنیم که این کار 
ظرافــت دارد و به همین دلیل اصرار داریم که شــبکه ملی 
اطلاعات تکمیل شــود تا بتوانیم توزیع مناسب از درآمدها و 
ثروت در کشور داشته باشیم و فاصله بین دهک ها آنقدر زیاد 
نشود که برخی در معیشت شبانه روزی خود مانده اند و برخی 

نمی دانند از زیادی ثروت چه کار کنند. 

حســن عابدینی، معاون امور اســتان های رسانه ملی 
درآییــن تکریــم و معارفه مدیران کل صداوســیمای 
فارس بــا بیان اینکه یکی از مهم ترین وظایف رســانه 
ملی در دوران تحول، جهاد تبیین اســت، گفت: جهاد 
تبیین استمرار جهاد میدان است و رسانه ملی با تولید 
محتوای فاخر تلاش می کند دراین مسیر گام بردارد. 

عابدینی با بیان اینکه ســازمان صداوسیما تلاش کرده 
است زیرساخت های فنی مراکز استان ها را تقویت کند و 
بهترین خدمات را به مخاطبان دهد، افزود: طرح جدید 
نرم افزاری تبدیل همزمان تصاویر از اس دی به اچ دی و 
 اف و واحد سیار تصویر اچ دی مرکز فارس از دو طرحی
 بــود کــه در این راســتا در صداوســیمای فارس به 
بهره برداری رســید. معاون امور استان های رسانه ملی 
با اشــاره به اینکه این طرح هــا از صفر تا صد به همت 
مهندسان و متخصصان و کارشناسان فنی صداوسیمای 
فارس طراحی و راه اندازی شــده است، ابراز امیدواری 
کرد این طرح ها در مرکز فارس به عنوان الگو و نمونه به 
تهران و سایر مراکز گسترش یابد. وی جذب نیروهای 
نخبــه، در اختیار قراردادن آنتن رســانه ملی به مراکز 
اســتان ها روزانه به مدت ۱۰ ساعت، برنامه ریزی برای 
تبیین برنامه هفتم پیشــرفت کشور را از دیگر اقدامات 
رسانه ملی برشمرد.  عابدینی ضمن قدردانی از تلاش ها 
و خدمات احمد پهلوانیان مدیرکل سابق صداوسیمای 
فارس، او را فردی حرفه ای، اخلاق مدار و دارای سجایای 
اخلاقی توصیف کرد و افزود: پهلوانیان در جای دیگری 

که ســازمان صداوسیما نیاز دارد فعالیت خواهد کرد و 
حدود دو سالی که تصدی مدیرکلی صداوسیمای فارس 
را برعهده داشت توانست با خلاقیت و کار حرفه ای مرکز 
فــارس را به جلو ببرد و ابراز امیدواری کرد راهبردها و 
کارهای پهلوانیان در صداوسیمای فارس تقویت و ادامه 
یابد.عابدینی از مســئولان استان خواست با هم افزایی، 
پویایی و نگاه رو به پیشرفت استان، صداوسیمای فارس 

را در انجام امور محوله یاری کنند.
 حرکت بر مدار تحول

امیر رئوف، مدیرکل صداوسیمای فارس هم با قدردانی 
از همه حاضران در جلسه گفت: در دوره جدید سازمان 
صداوسیما براساس آسیب شناسی عملکرد سازمان سند 
و تحول رسانه ملی تدوین و ابلاغ شد و مورد تأیید رهبر 
معظم انقلاب قرار گرفت که این سند باید مبنای همه 

برنامه ریزی ها و حرکت بر مدار تحول باشد. 
رئوف هویت محوری، عدالت گســتری و شــتاب دهی 
به پیشــرفت را از مؤلفه های ســند تحول صداوسیما 
بیــان کــرد و گفــت: اســتان فــارس بــا نیــروی 
 انســانی در قلــه، ظرفیت هــای فکــری و نرم افزاری

شخصیت ها، علما، دانشمندان، عالمان و فرهیختگان و 
اقوام و طوایف و ظرفیت های بی نظیر طبیعی و اقتصادی 
و فرهنگی و هنری و سیاسی می تواند نقش تأثیرگذار، 
ممتاز و برجســته خود را در تحولات ملی و بین المللی 

ایفا کند.

 استان فارس نقش کانونی و ممتاز در کشور دارد
مدیرکل صداوســیمای فارس توجه بــه فرهنگ ایثار 
و شــهادت، تشریک مســاعی و بهره گیری از ظرفیت 
نخبگان و نیروهای برنامه ســاز و حرفه ای و استفاده از 
ظرفیت های علمی و دانشــگاهی در راستای تولید پیام 
فاخر و ارتقــای کیفیت تولیدات رســانه ای را از دیگر 
برنامه هــای خود در صداوســیمای فارس برشــمرد و 
استفاده حداکثری از این ظرفیت ها برای تولید محتوای 

فاخر را ضروری دانست. 
رئوف با بیان اینکه اســتان فارس نقش کانونی و ممتاز 
در کشــور دارد و موتور محرک در تمدن نوین اسلامی 
خواهد بود، اســتفاده از ظرفیت های مردمی فرهنگی 
هنری و رســانه ای، اســتفاد از قابلیت های بی نظیر و 
ارزشــمند مردمی و نهادهای حاکمیتی در فارس را از 

دیگر برنامه های خود برشمرد.

نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز:

تلاش کنیم برنامه هفتم توسعه تبدیل به جریان مطالبه گری شود

معاون استاندار فارس:

شتاب اجرای پروژه ها در دولت چهاردهم
رفع تنش آبی ۴۰۰ روستا

س : طاهره حیاتی
عک

 معاون امور استان های رسانه ملی:

از مهم ترین وظایف رسانه ملی در دوران تحول، جهاد تبیین است

س : طاهره حیاتی
عک

نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی: 

»داریون« رسماً بخش شد
ابراهیم عزیزی، نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شــورای اسلامی از ابلاغ 
رســمی بخش شــدن داریون خبر داد.عزیــزی با اعلام این مطلــب گفت: پس از 
پیگیری های مستمری که با دولت و مسئولان وزارت کشور داشتیم، بالاخره هیئت 
دولت رســماً بخش شدن داریون را ابلاغ کرد.بنا بر اعلام دفتر نماینده مردم شیراز 
و زرقان در مجلس شــورای اســلامی، موضوع بخش شدن داریون از مدت ها پیش 

توسط برخی نمایندگان، پیگیری شد که سرانجام این امر محقق شد

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز خبر داد:

ارئه گزارش عملکرد اعضا در پنجره 
شفافیت سایت شورا

ســید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی شهر شیراز گفت: به زودی در پنجره 
شــفافیت سایت شورای اسلامی شهر شیراز، گزارش حضور و غیاب اعضای شورای 
اسلامی شهر، تعداد جلســات، تعداد آرای موافق و آرای مخالف، تعداد عدم رای و 

تعداد عدم حضور هر عضو در جلسات شورا قابل رؤیت است.
حســینی عنوان کرد: با توجه به اینکه شورای ششم از ابتدای شروع به کار خود با 
شعار شفافیت وارد عرصه شد و با عنایت به اینکه در نشست خبری اعضای شورای 
اســلامی شهر شیراز در ارائه گزارش عملکرد یک ساله به اصحاب رسانه قول داده ام 
که گزارش حضور و غیاب خود را به صورت شــفاف ارائه خواهم داد، باید به اطلاع 
همه شهروندان شیراز برسانم هم اکنون این مهم در سایت شورا قابل مشاهده است.  
وی در پایان خاطر نشان کرد: همان گونه که در مصاحبه خبری عرض کردم، دیگر 
اعضای شــورا نیز می توانند در صورت تمایل، گزارش سال سوم حضور و غیاب خود 
را در جلسات کمیسیون های شورا و دیگر جلسات در قسمت پنجره شفافیت اعضای 

شورا بارگذاری نمایند.



ایسنا- منابــع مطلع ایرانی به رســانه قطری »العربی 
الجدیــد« گفته اند طرف های اروپایــی و آمریکایی در 
تماس های خود با تهران از سیاست چماق و هویج برای 
منصرف کردن این کشور از پاسخ به رژیم صهیونیستی 
اســتفاده کرده و گفته انــد این طرف ها پیشــنهاداتی 
ارائه کردند که شــامل »توســعه روابط ایران و اروپا و 
از ســرگیری مذاکرات با هدف لغو تحریم ها به شــکل 

جدی تر از قبل« می شد. 
این منابع می گویند در سایه ترس از گسترش درگیری 

در منطقه و تبدیل آن به جنگ گســترده و همه جانبه، 
طرف ایرانی هشدارها و پیشــنهادات »غیر جدی« در 
مورد مذاکــرات آتش بس غزه، از ســرگیری مذاکرات 

هسته ای و غیره را رد کرده است.
ایران اعلام کرده به ترور »اسماعیل هنیه« رئیس دفتر 

سیاسی حماس در تهران، قطعاً پاسخ خواهد داد.
علی باقری، سرپرســت وزارت امــور خارجه جمهوری 
اســلامی ایــران در رایزنــی تلفنــی بــا »آنتونیــو 
 تایانــی« وزیــر خارجه ایتالیــا، گفــت: »تهاجم رژیم 
اســرائیل به سفارت جمهوری اسلامی ایران در دمشق، 
حملــه ناجوانمرانه به یک منطقه مســکونی در بیروت 
و در ادامــه، تجــاوز تــرور مهمان رســمی جمهوری 
اســلامی ایران، مصادیق بارزی از تلاش صهیونیست ها 
 برای گســترش دامنــه جنگ به ســایر کشــورهای 

منطقه است«.
باقــری تأکید کــرد: »اقدامات متجاوزانــه اخیر، نقض 
آشــکار حاکمیت و تمامیــت ارضی ســوریه، لبنان و 
جمهوری اســلامی ایران اســت و جمهوری اســلامی 

ایــران همزمان با تداوم تلاش ها بــرای توقف تجاوز به 
 غــزه، بر حق ذاتی و مشــروع خود بــرای انجام اقدام 

متقابل تأکید دارد«.
در ادامــه مطلب العربــی الجدید آمده کــه تهران به 
طرف هایی کــه با آن ها تماس گرفتــه بودند اطمینان 
داده که فقط می خواهد رژیم صهیونیســتی را به دلیل 
عبــور از خطوط قرمــز تنبیه کند و بــه دنبال جنگ 
نیســت اما به آمریکا و اروپا اطلاع داد که هرگونه پاسخ 
 اسرائیل به این حمله، پاســخ قوی تر ایران را به همراه 

خواهد داشت.
بــه گفته این منابــع، ایران به طرف هــای دیگر اطلاع 
داده کــه مداخله آمریــکا یا غــرب در هرگونه حمله 
رژیم صهیونیســتی منجــر به شــعله ور شــدن جنگی 
همه جانبــه در منطقه می شــود و افزایش تماس های 
مســتقیم اروپــا در روزهــای اخیر پس از شکســت 
میانجی گــری صورت گرفته بین ایــران و آمریکا برای 
 متقاعد کــردن تهران به عدم حمله به ســرزمین های 

اشغالی بوده است.

ایســنا- »جهاد طه« ســخنگوی جنبش حماس در 
گفت وگویــی ویژه با وبــگاه »عربــی۲۱« اظهار کرد: 
تلاش هایی که طرف های میانجی )قطری ها و مصری ها( 
انجــام می دهند، تا ایــن لحظه همچنــان ادامه دارد 
و حماس به پیشــنهاد اخیر و مســیر درست مذاکرات 

پای بند است.
جنبش حمــاس در بیانیه اخیر خــود درباره تحولات 
رخ داده در رونــد مذاکرات و آنچــه با عنوان »اجلاس 
پنج شــنبه« شــناخته می شــود، از طرف های میانجی 
خواســت طرحی را ارائه کنند تا آنچه دوم ژوئیه مطابق 
با رویکرد جو بایدن، رئیس جمهــور آمریکا و قطعنامه 
شــورای امنیت به این جنبش پیشنهاد دادند و حماس 

با آن موافقت کرد، اجرا شود.
جهاد طه در این گفت وگو بر پای بندی حماس به مسیر 
درست مذاکرات برای موافقت هرچه سریعتر با توافقی 
که به جنگ و نسل کشی علیه ملت فلسطین پایان دهد، 

تأکید کرد.
ســخنگوی حماس گفت: قطعا تلاش هــای میانجی ها 
به ویــژه پس از موضع گیری جنبــش در خصوص لزوم 
ارائه طرحی برای اجرای توافق های انجام شده با هدف 

جلوگیری از اتلاف وقت بیشتر، ادامه دارد.
او تأکیــد کرد: جنبش اساســاً و بر خــلاف تبلیغات و 
اظهارات تحریک آمیز طرف صهیونیستی با اصل مذاکره 
درباره آتش بس مخالف نیست و درخواستش برای طرح 
اجرایی تنها برای تضمین موفقیت آمیز بودن تلاش ها و 
منتهی شدن به توقف این جنگ ظالمانه ضرروت دارد.

حماساقداماتمیانجیهارابررسیمیکند
این مسئول حماس در ادامه افشا کرد: حماس در حال 
بررسی و پیگیری تلاش ها و اقدامات مختلف است و این 
جنبش آشــکارا موضع گیری مثبت خود را در خصوص 

تمامی طرح ها و ابتکارعمل های قبلی برای آتش بس از 
جمله پیشــنهاد جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا و نیز 

قطعنامه شورای امنیت درباره آتش بس اعلام کرد.  
امــا جهاد طه در ایــن مصاحبه صراحتاً بــه این نکته 
اشــاره نکرد که آیا احتمــال دارد حماس موضع گیری 
اخیــر خود را تغییــر داده و در دور جدید مذاکرات که 
 پنج شــنبه ۱۵ اوت جاری برگزار خواهد شــد، حضور 

پیدا می کند یا نه.
او در ادامه گفت: جنبش در خصوص تمامی پیشنهاهای 
مختلفی که برای توقف جنگ ارائه شد، رویکرد مثبتی 
داشت و انعطاف زیادی نشان داد، از جمله آنها پیشنهاد 
مصر و قطــر که ۶ مه ۲۰۲۴ ارائه شــد و جنبش فوراً 
موافقت خود را با آن اعلام کرد اما طرف اشغالگر با این 

پیشنهاد مخالفت کرد.
ســخنگوی حماس افزود: همچنین جنبش با ســندی 
که ۲ میانجی مصری و قطری بر اســاس سخنان بایدن 
و قطعنامه شــورای امنیت ارائه کردند، استقبال کرد و 
ما ارائه طرحی برای اجرای این پیشــنهاد را خواســتار 
شــدیم اما طرفی که منع این پیشنهاد شد و هنوز هم 
می شــود، رژیم اشغالگر اســت که همواره سعی دارد با 
تحمیل شروط جدیدی علاوه بر شروط قبلی و ارتکاب 
کشتارهای بیشتر و بیشتر با هدف مختل کردن هرگونه 
مذاکراتــی که بتوانــد به هرگونه توافقی منجر شــود، 

جهشی روبه جلو داشته باشد.
دورباطلمذاکرات

جهاد طه هم چنین گفت: رژیم اشغالگر تنها می خواهد 
بــه دور باطــل مذاکرات ادامه دهد تــا از آن به عنوان 
سرپوشــی برای اســتمرار جنایت هایش در حق ملت 
فلسطین ادامه دهد، این رژیم سعی دارد ما را وارد این 
بازی پیچیده کنــد اما ما هرگز چنین فرصتی را به آن 

نخواهیم داد و آنچه امروز به دنبالش هستیم، این است 
که مطابق آنچه پیش از این انجام شــده، توافق صورت 
بگیرد و به طرف اشــغالگر اجازه فرار از هیچ مسئولیتی 
داده نشــود و طرحی عملی برای اجرای پیشنهاد اخیر 

ارائه شود.
او در ادامه نیز ابراز امیدواری کرد که پیشــنهاد اخیری 
که حمــاس در دوم ژوئیه با آن موافقت کرد، چارچوب 
مصوبی برای پایان دادن به حملات صهیونیستی باشد.  
ســخنگوی حماس هم چنین گفت: ما به مذاکره پشت 
نکرده و نخواهیم کرد اما صحبت ما درباره ســازوکاری 
برای مذاکره اســت و دلیلی برای فرصت دادن به طرف 
اشــغالگر جهت فرار از اســنادی که به ما ارائه شده و 
از موافقــت ۲ طرف مصری-قطــری و حتی آمریکایی 
برخوردار اســت، وجود ندارد و بر همین اســاس باید 
از اجرای طرح های خبیثانه طرف اشــغالگر جلوگیری 
شــود و ما باید راه را برای اســتمرار این بازی شیطانی 
ببندیــم. ما حتــی اگر )به فــرض( با شــروط جدید 
نتانیاهو هم موافقت کنیم، او دوباره و ســه باره شــروط 
جدیــدی را تعییــن خواهد کــرد چراکــه او در عمل 
 به دلیل منافع سیاســی شخصی خود هرگز نمی خواهد 

توافقی حاصل شود.  
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وزیرخارجهاردنادعایقاچاقسلاحازمرزکشورشبه
کرانهباختریرادروغخواند

ایسنا- ایمن الصفدی، وزیر خارجه اردن در صفحه کاربری خود 
در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: ادعاهای کذب و دروغ هایی که 
مقامات اسرائیلی تندرو منتشر می کنند؛ از جمله آنهایی که اردن 
را هــدف قرار داده اند، نمی تواند واقعیت را پنهان  کند و تجاوزات اســرائیل به غزه 
و نقض قوانین بین المللی توســط آن بزرگترین تهدید برای امنیت منطقه و ثبات 

آن به شمار می آید.
براســاس گزارش شــبکه خبری الجزیره، ایمن الصفدی در ادامه افزود: واقعیت ها، 
این دروغ را برملا می کنند. حقایق بیانگر تجاوزات وحشیانه علیه غزه و ایجاد رعب 
و وحشــت بر زنان، مردان و کودکان فلســطینی و نیز نشان دهنده خطرناک بودن 
تهدید سیاســت های این دولت اســرائیل برای امنیت منطقه و ثبات آن است که 
افراطی ترین دولت در تاریخ اسرائیل به شمار می آید و اقدامات آن غیرقانونی است.

وزیر خارجه اردن هم چنین خاطرنشان کرد، این حقایق روشن و مستندی هستند 
که توســط کمپین های فریبنده و گمراه کننده رســانه های اســرائیل و دروغ ها و 

ادعاهای ساختگی آن پوشش داده نمی شوند.
این اظهارات وزیر خارجه اردن پس از آن بیان شــد که »یســرائیل کاتس« وزیر 
خارجه رژیم صهیونیســتی خواســتار ایجاد موانعی در سرتاسر مرز اردن و اراضی 
اشغالی شد تا آنچه او آن را »قاچاق« تسلیحات می نامد، در مرزهای شرقی اراضی 
اشغالی متوقف شود. کاتس هم چنین خواستار تخلیه اردوگاه آوارگان »جنین« در 
کرانه باختری شــد و گفت رژیم صهیونیســتی باید با این اردوگاه رفتاری مشابه با 
رفتار خود با غزه داشته باشد. او اردوگاه های پناهندگان را »کانون شرارت« توصیف 
کرد و مدعی شــد این اردوگاه ها نه در کنترل تشکیلات خودگردان فلسطین، بلکه 
تحت کنترل ایران هســتند. کاتس گفــت: »اردوگاه پناهجویان جنین باید تخلیه 

شود و باید همان کاری را با آن کرد که با غزه کردیم.«
رژیم صهیونیســتی از اکتبر سال گذشته تا امروز به حملات وحشیانه خود به نوار 
غزه ادامه داده و به گفته مقامات بهداشــتی فلســطین، حــدود ۴۰ هزار نفر را به 
شهادت رسانده است که بیشتر آنها زن و کودک بوده اند. هم چنین آمارها حاکی از 
آن اســت که بیش از ۹۲ هزار فلسطینی در حملات رژیم کودک کش صهیونیستی 

مجروح شده اند.
از آغاز جنگ غزه، ارتش صهیونیستی بیش از ۷۰ حمله نظامی به اردوگاه آوارگان 
جنین انجام داده اســت که بر اساس اطلاعات رســمی فلسطینیان، بیش از ۱۴۲ 
فلسطینی در این حملات به شهادت رسیده اند و تعداد زیادی هم زخمی شده اند.

رژیم صهیونیستی با حمایت آمریکا و کشورهای اروپایی همچون انگلیس، با نادیده 
گرفتن ۲ قطعنامه شــورای امنیت برای متوقف کردن فوری حملاتش به نوار غزه 
و نیز دســتورالعمل های دیوان بین المللی دادگســتری درباره لزوم اتخاذ تدابیری 
برای جلوگیری از نسل کشی و تلاش برای بهبود شرایط انسانی در غزه، به حملات 
خود ادامه می دهد. پیشــتر وزارت بهداشت غزه از افزایش شمار شهدای تجاوزات 
 رژیم صهیونیســتی به نوار غزه به ۳۹ هزار و ۸۹۷ تن و  افزایش شــمار مجروحان 

به ۹۲ هزار و ۱۵۲ خبر داد.

هاآرتص: 
خشونتشهرکنشینهایاسرائیلیقاعدهمنداست

ایســنا- روزنامه صهیونیستی هاآرتص در ســرمقاله ای اعتراف 
می کند: »این دروغ را که خشــونت  شهرک نشــین های اسرائیلی 

موارد استثنایی هستند نپذیرید. این ها یک قاعده هستند.«
این روزنامه در این ســرمقاله به قلم هیئت سردبیران آن خاطرنشان می کند: »در 
ســرزمین علف های هرز وحشــی کرانه باختری، یهودیان بالاتر از قانون هستند و 

اعراب ممکن است به قتل برسند و قاتلشان برخوردار از مجازات ناپذیری باشد.«
هاآرتــص تصریح می کند، روز جمعه بود که چهار زن روســتایی و یک دختر بچه 
۲ ســاله فلسطینی ساکن شهر رهط در اراضی اشغالی به اشتباه به شهرک جیوات 
رونن وارد شــدند اما این اتفاق که برای آنها به دلیل اشتباه نرم افزار مسیریابی رخ 
داد نزدیک بود به قیمت جانشان تمام شود. یکی از این زنان شرح داد که آنها ابتدا 
توســط شهرک نشینان ضرب وشتم شدند و ســپس یکی از شهرک نشینان مهاجم 

صهیونیست لوله تفنگش را روی سر کودک خردسال گذاشت.
این رسانه عبری در حالی که خاستگاه خشونت های صهونیست ها را »خودبرترپنداری 
یهودیان« دانسته، می نویسد: »یکی از این زنان شرح داد: ما می خواستیم به سمت 
نابلس برویم و مســیریاب Waze ما را گمراه کرد. ما تصادفاً به منطقه ای وارد شده 
و دیدیم که چند نفر شــروع به دویدن در پشــت ماشین ما کرده و از روی تپه ای 
به ســمت ما اشــیایی پرتاب کردند. آنها کل پنجره ها را شکسته و بعد اسپری گاز 
اشک آور به ما زدند. چیزی که آنها به سمت ما پرتاب کردند نه سنگ های کوچک 
بلکه بلوک های سیمانی بزرگ بود. همه آنها سلاح داشتند و تعدادشان خیلی زیاد 
بود. آنها به ما گفتند که از خودرو خارج شویم.« نشریه مذکور در شرح این رخداد 
اشــاره می کند این فلسطینی های اراضی اشــغالی بعداً مجبور به فرار از دست این 
شهرک نشین های صهیونیست شدند در حالیکه خودرویشان به آتش کشیده شد و 

بعداً از بابت جراحاتشان در بیمارستان بستری شدند.

آسیایغربی

وزیر خارجه ایتالیا:
ایرانبرحقخودبرایپاسخبهترور»هنیه«

تأکیددارد

ایســنا- آنتونیو تایانی، وزیــر امورخارجه ایتالیــا در یک گفت وگوی 
تلفنی با علی باقری کنی، سرپرســت وزارت امورخارجه ایران خواستار 
خویشــتن داری تهران در پاسخ به اقدام رژیم صهیونیستی شد تا »از به 

خطر افتادن امیدها برای برقراری صلح در منطقه« جلوگیری شود.
وزیر امورخارجــه ایتالیا هم چنین پس از این گفت وگوی طولانی که در 
جریان ســفرش به لوکارنوی سوئیس انجام شــد، در جمع خبرنگاران 
گفت، ایران بار دیگر بر حق خود برای پاســخ به ترور اســماعیل هنیه، 
رهبر سیاســی حماس در تهران و فواد شکر، یکی از رهبران حزب ا... در 

بیروت تأکید کرده است.
تایانی تصریح کرد: من نیم ساعت تلفنی با سرپرست وزارت امورخارجه 
ایران گفت وگو کردم و دوباره درخواســت خــود را برای احتیاط مطرح 
کردم. وی ادامه داد: از ســوی وزیر ایران در پاســخ، موضع قاطعانه ای 
وجود داشــت؛ او بر حق ایــران برای واکنش به حملــه به خاک ایران 
و کنســولگری آن در دمشــق تأکید کرد. وزیر امورخارجه ایتالیا اظهار 
داشت: ما تأکید کرده ایم که ثبات در خاورمیانه برای همه ضروری است، 

امیدوارم فراخوان ما برای میانه روی شنیده شود.

تأکیدالسودانیبرپایانمأموریتائتلافآمریکا
درعراق

تسنیم- دفتــر نخست وزیر عراق اعلام کرد که  محمد شیاع السودانی، 
نخست وزیر این کشور با آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا که این 
هفته به سرزمین های اشغالی ســفر خواهد کرد، تلفنی درباره تحولات 
منطقه، آینده ائتلاف آمریکا و تحولات فلســطین اشــغالی رایزنی کرده 
است. نخســت وزیر عراق بار دیگر رژیم اسرائیل را برهم زننده امنیت و 
ثبات در منطقه غرب آسیا معرفی کرد و گفت: »ما بار دیگر بر موضع مان 
تأکید می کنیم که علت اصلــی بی ثباتی در منطقه، تداوم حمله به نوار 

غزه است«.
الســودانی که با وزیر خارجــه آمریکا تلفنی گفت وگــو می کرد، افزود: 
»قدرت های بزرگ و ســازمان های بین المللی باید به مسئولیت خود در 

توقف جنایت ها در حق مردم فلسطین عمل کنند«.
بنا به بیانیه دفتر نخســت وزیری عراق، محمد شیاع السودانی هم چنین 
تأکید کرد که کشــورش اجازه هرگونه اقدامی را که منجر به اختلال در 

امنیت خواهد شد، نخواهد داد.
نخست وزیر عراق هم چنین بر تداوم تماس  ها با طرف آمریکایی به منظور 
پایان دادن به مأموریت ائتلاف موســوم به ائتلاف بین المللی ضد داعش 
به رهبری آمریــکا در خاک عراق و انتقال به روابط امنیتی دو جانبه به 

نفع تقویت امنیت و ثبات است، تأکید کرده است.

رئیس جمهور سابق آمریکا: 
تهدیداتاحمقانه»بایدن«باعثجنگاوکراینشد

فارس- دونالد ترامپ،  رئیس جمهور ســابق آمریکا بار دیگر جو بایدن 
را بــه این متهم کرد که با انجام تهدیدات احمقانه علیه روســیه ،  جهان 
را به آســتانه یک جنگ هسته ای رسانده و درگیری در اوکراین را تحت 
تأثیر ضریب هوشی پایین بایدن دانست. به گزارش راشاتودی،  ترامپ در 
گفت وگو با ایلان ماســک بار دیگر ادعا کرد که اگر رئیس جمهور آمریکا 
بود،  جنگ اوکراین آغاز نمی شد. ترامپ،  ولادیمیر پوتین،  رئیس جمهور 
روســیه را مذاکره کننده خوبی دانسته و از اقدامات وی در ابتدای جنگ 
جهت افزایش حضور نیروهای روســی در نزدیکی مرز اوکراین به عنوان 

یک راهکار سازنده برای مذاکره با ولودیمیر زلنسکی حمایت کرد. 
ترامپ در ادامه ضمن حمله به بایدن عنوان کرد: اما حرف های احمقانه 
بایــدن،  مانند این موضوع که اوکراین باید عضو ناتو شــود،  جنگ را به 
راه انداخــت. وی در ادامــه این طور بیان کرد:  من می توانســتم جلوی 
آن جنگ را بگیرم. یک رئیس جمهــور باهوش برای این کار نیاز بود. با 
این حال، کلماتی که بایدن اســتفاده می کــرد ،  خیلی بد بود و تهدیدات 
احمقانه ای کرد که می توانست به جنگ جهانی سوم منجر شود. ترامپ 
هم چنین مدعی شد،  تحت تأثیر رابطه خوبی که با پوتین داشته و پیشتر 
وی را از عواقب اعزام نیرو به اوکراین آگاه کرده اســت و از او خواسته تا 

جنگ را آغاز نکند. 
کرملین هنــوز اظهارات ترامپ در باب گفت وگو با ولادیمیر پوتین را نه 
تکذیب کرده و نه تأیید کرده اســت. ترامپ بارها ادعا کرده اســت،  در 
صورت انتخاب شدن به عنوان رئیس جمهور در ماه نوامبر،  درگیری های 
اوکراین را ظرف مدت ۲۴ ســاعت متوقف خواهد کرد. با این حال هیچ 

توضیحی در مورد چگونگی انجام این کار نداده است.

بنی گانتس: 
کابینه»نتانیاهو«نمیتوانداهدافخودرامحققکند

مهر- روزنامه صهیونیســتی معاریو به نقــل از بنی گانتس رئیس حزب 
آبی ســفید در ســرزمین های اشــغالی و عضو سابق شــورای جنگی 
رژیم صهیونیســتی تصریح کرد که کابینه نتانیاهو برای انجام مأموریت 

خود شایسته نیست و این کابینه نمی تواند اهداف خود را محقق کند.
گانتس هم چنین به گســترش اختلافات میان نتانیاهو و گالانت اشاره و 
تأکیــد کرد که آن ها به این صــورت و با وجود این درگیری های داخلی 

نمی توانند اداره سرزمین های اشغالی را دنبال کنند.
گانتس پیشنهاد تعیین زمان مورد توافق برای انتخابات را مطرح و تأکید 
کرد که این موضوع نخســت وزیر را از تمامی فشــارهای سیاسی خارج 
خواهد کرد. وی هم چنین در جدیدترین لفاظی خود نســبت به هرگونه 
حمله انتقام جویانــه ایران علیه رژیم صهیونیســتی در واکنش به ترور 
شــهید اسماعیل هنیه در تهران مدعی شــد که اسرائیل می داند با این 
حملــه چگونه رفتار کند و هزینه ای که ایران و حزب ا... در این خصوص 

خواهند پرداخت، بسیار سنگین خواهد بود!
این عضو ســابق شورای جنگ رژیم صهیونیستی البته به این نکته اشاره 
نکرد که تل آویو در سایه بحران داخلی و درگیری های خارجی که با آن 
دســت و پنجه نرم می کند، چگونه می خواهد جبهه جدیدی را در برابر 

ارتش خود باز کند.

مادورو خطاب به دولت:
با»مشتآهنین«شعلهاغتشاشاتراخاموشکنید

مهر- ونزوئلا هفته ها پس از انتخابات ریاســت جمهوری ماه جولای که 
با پیروزی مجدد نیکلاس مادورو به پایان رســید، هم چنان با اعترضات 
خشــونت آمیز و مرگبار تحت رهبری اپوزیســیون مادورو درگیر است 
و رئیس جمهور این کشــور حالا از دولت خواسته اســت تا با تمام قوا، 

ناآرامی ها را متوقف کند.
در جریــان ناآرامی های ونزوئلا تاکنــون ۲۵ نفر جان باخته اند و مادورو 
خواستار »عدالت محض« برای خشــونت های تحت رهبری اپوزیسیون 
این کشور شده است. مخالفان مادورو مدعی هستند که ادموندو گونزالز 

با اکثریت آراء در انتخابات ۲۸ جولای پیروز شده است!
مادورو در نشســت شــورای دفاعی ونزوئلا گفت: از تمــام قوای دولتی 
خواستار سرعت بیشــتر و اثربخشی بالاتر و »مشت آهنین« برابر جرم، 

خشونت و نفرت پراکنی هستم.
مادورو جریان های غرب گرا بــه رهبری ماریا کورینا ماچادو و گونزالز را 
مقصر ناآرامی ها و اغتشاشــات این کشــور می داند و پس از پیروزی در 
انتخابات و به دنبال آشــوب های خیابانی، تأکید کــرد که کودتا علیه او 
ســرکوب شده است. در جریان اعتراضات ونزوئلا تاکنون بیش از ۲ هزار 

نفر بازداشت شده اند.

بیانیه انتقادی جنبش فلسطینی از اوج نفاق و دورویی غربی ها:

آمریکاو۴کشوراروپاییدرقبالتجاوزاسرائیلسکوتکردندو
ازایرانمیخواهندپاسخندهد

ایرنا- به نقل از خبرگزاری فلســطینی 
»سما«، جبهه خلق برای آزادی فلسطین 
در بیانیه  روزگذشــته خــود تأکید کرد: 
آلمان  فرانســه،  انگلیس،  آمریکا،  بیانیه 
و ایتالیــا و تأکید آن ها بــر دفاع از رژیم 
اشغالگر در مقابل حمله )انتقام جویانه( 
ایران نشان دهنده نفاق، فریب و دوگانگی 

معیارها است.
در ایــن بیانیه آمده اســت: موضع این 
چند کشــور درحالی است که نسبت به 
ترور »اســماعیل هنیه« رئیس  جنایت 
دفتر سیاســی جنبش حماس و تجاوز 
به حاکمیــت ایران و جنایت های جنگی 
در نوار غزه چشم بستند و سکوت اختیار 

کردند.
جبهه خلق برای آزادی فلســطین افزود: 
از انســان های آزاده در غرب می خواهیم 
که به دولت های خود فشــار بیاوردند تا 
جانبــداری کورکورانــه را که تنها منجر 
به افزایش تجاوزها و تنش ها می شــود، 

متوقف کنند.
ســران آمریــکا و چهار کشــور اروپایی 
دوشنبه شب در بیانیه مشترکی خواستار 
انصــراف ایــران از حملــه تلافی جویانه 

احتمالی به رژیم صهیونیســتی شــده 
و اعــلام کردند که از ایــن رژیم در برابر 
حملــه ایــران و گروه هــای مقاومت در 

منطقه حمایت می کنند.
این بیانیه با اشاره به »حمایت از اسرائیل 
در مقابــل حملــه ایــران« و گروه های 
مقاومــت در منطقه افزود: مــا از ایران 
می خواهیم که از تهدیدهای خود مبنی 
بــر حمله نظامی به اســرائیل صرف نظر 
کند. ما درباره تبعات جدی وقوع چنین 
امنیت منطقــه گفت وگو  بــر  حمله ای 

کردیم.
ناصر کنعانــی، ســخنگوی وزارت امور 
خارجــه جمهوری اســلامی ایــران، در 
واکنش به بیانیه منتشــره از ســوی سه 
کشــور اروپایی فرانسه، آلمان و انگلیس 
در خصــوص تحــولات منطقــه اظهار 
داشت: بیانیه سران سه کشور اروپایی در 
حالی منتشر شــده که در اثر بی تفاوتی 
کشورهای غربی و حامی رژیم اسرائیل، 
ارتکاب انواع جنایات بین المللی از جمله 
نسل کُشــی و جنایات جنگی این رژیم 

علیه ملت بی دفاع فلسطین استمرار دارد 
و بی کیفرمانی مقامات صهیونیســتی، 
وقاحت آنها در ارتکاب شنیع ترین جرایم 

و جنایات بین المللی را افزوده است.
وی خاطرنشــان کرد: جمهوری اسلامی 
ایــران در دفاع از حاکمیت و امنیت ملی 
خود و نیز کمک به استقرار ثبات پایدار 
در منطقــه و ایجاد بازدارندگی در مقابل 
منشــأ حقیقی و منبع واقعــی ناامنی و 
تروریسم در منطقه، قاطع و مصمم است 
و در استفاده از حقوق شناخته خویش، از 

کسی اجازه نمی گیرد.
در پی ترور شــهید »اســماعیل هنیه« 
رئیس دفتر سیاســی حماس و شــهید 
»فــواد شــکر« از فرماندهان برجســته 
حزب ا... لبنان، مقامات و مسئولان ارشد 
محــور مقاومت اعلام کردنــد که انتقام 
خون این شــهیدان فرمانــده را از رژیم 

صهیونیستی خواهند گرفت.
این در حالی اســت که ترس، وحشــت 
و آشــفتگی روانی رژیم صهیونیستی از 
پاســخ حتمی ایران به ترور شهید هنیه 
و واکنش مقاومت اسلامی لبنان به ترور 

شهید شکر، روز به روز افزایش می یابد.

دونالد ترامپ:
اقدامبدیعلیهایرانانجامنمیدهم

باشــگاه خبرنگاران- دونالد ترامپ، نامزد انتخابات ریاســت 
جمهوری آمریکا گفت که نمی خواهد اقدام بدی علیه ایران انجام 

دهد.
به گزارش تارنمای روزنامه آمریکایی نیویورک پست، ترامپ سه شنبه در مصاحبه ای 
با ایلان ماســک مالک شــبکه اجتماعی ایکس که روی این پلتفرم به صورت زنده 
انجام شــد، بار دیگر مدعی شد که ایران در دوره ریاست جمهوری وی »ورشکسته 
بــود« و افزود: نمی خواهم اقدام بدی علیه ایران انجام بدهم. این مصاحبه در حالی 
انجام شــد که در پی جنایت رژیم صهیونیستی در ترور اسماعیل هنیه، رئیس دفتر 
سیاســی حماس در تهران و فواد شکر از فرماندهان ارشد حزب ا... لبنان در حومه 

بیروت، رژیم اسرائیل در هراس و ترس از حمله تلافی جویانه قرار دارد.
ترامپ ادعا کرد که اگر وی رئیس جمهور آمریکا بود ایران حمله نمی کرد.

وی در بخــش دیگــری از این مصاحبه اظهار کرد: ولادیمیــر پوتین، رئیس جمهور 
روســیه، شــی جین پینگ، رئیس جمهور چین و کیم جونگ اون، رهبر کره شمالی را 
می شناســم. آنها در اوج بازی خود هســتند.آنها قوی، باهوش و خطرناک هستند و 
از کشــور خودشان دفاع می کنند. ماسک اندکی پس از آغاز گفت وگو با ترامپ اعلام 
کرد که این مصاحبه هدف حمله ســایبری قرار گرفته و دچار نقص فنی شده است. 
وی در پیامی در ایکس نوشت: به نظر می رسد که یک حمله گسترده »محروم سازی 
از سرویس« )DDoS( قرار گرفته است. ما مصاحبه را با شمار کمتری از شنوندگان 
ادامه می دهیم و پس از آن فوراً یک نسخه ویرایش نشده از این مصاحبه را در پستی 
دیگر منتشر می کنیم. این در حالی است که بسیاری از کاربران گزارش دادند که یا 

صدای مصاحبه را دریافت نمی کنند و یا به برنامه آن دسترسی ندارند.

اخبار کوتاه جهان

العربی الجدید: 

ایران به غربی ها گفته پاسخ به اسرائیل حتمی است

سخنگوی جنبش حماس: 

به مذاکره پشت نکرده و نخواهیم کرد

آسیایغربی

      یونیسف در مورد بحران
  آب پاک و فاضلاب غزه هشدار داد

باشــگاه خبرنگاران- صندوق کودکان ســازمان ملل متحد با اشاره به 
بحران آب پاکیزه و جاری شــدن فاضلاب و شــیوع بیماری های متعدد در 
غزه هشدار داد که شــرایط بهداشتی »وحشتناک« در غزه جان و سلامت 

کودکان را تهدید می کند.
ســلیم اویس، ســخنگوی یونیســف از مرکز دیرالبلح گفت: »فاضلاب در 
سراســر خیابان های غزه جاری اســت.« وی گفت: »بــا کمبود آب پاک، 
تخریب سیســتم بهداشــتی، سیســتم های تصفیه و فاضلاب، کودکان و 
خانواده ها هنوز با مشــکل مواجه هســتند.« یونیسف پیشتر اعلام کرد که 
کودکان در نوار غزه با بیماری های پوســتی، محیط ناسالم و درگیری های 

بی پایان با شرایط سخت روبه رو هستند.
آکسفام در گزارش اخیر خود اسرائیل را به تسلیح سازی آب در غزه متهم 
و اعلام کرد اسرائیل با ممانعت از ورود آب به غزه و قطع کردن آب غزه تا 

۹۴ درصد موجب کاهش آب برای مردم غزه شده است. 
آمار ها نشــان می دهد نزدیک به دو ســوم تلفات غیرنظامیــان در غزه را 
زنان و کودکان تشــکیل می دهند. این درحالی اســت که به دلیل بمباران 
بیمارســتان ها، مراکــز درمانی و نیز جلوگیری از ورود اقلام بشردوســتانه 
از جملــه دارو به غــزه، کودکان و زنان باردار به خدمات درمانی مناســب 

دسترسی ندارند. این موضوع خود باعث بروز مشکلات حادتری می شود.

ایرنا- به گزارش رویترز، مفتی عبدالمتین، 
ســخنگوی وزارت امــور داخلــه طالبــان 
روزگذشــته گفت که این درگیری ها اواخر 
روز دوشنبه در نزدیکی جنوب غربی گذرگاه 
مرزی طورخم اتفاق افتاد. وی بیان کرد که 
این درگیری پس از گشــودن آتش از سوی 
نیروهای مرزی پاکستان به سمت نیروهای 

مرزی افغانستان آغاز شد.
این مقــام طالبــان مدعی شــد: نیروهای 
پاکستانی خانه های غیرنظامی را هدف قرار 

داده و یک زن و دو کودک را کشتند.
ارتش پاکســتان هنوز اظهار نظری در این 
خصوص نکرده اســت. یک مقام امنیتی که 
خواست نامش فاش نشــود به رویترز گفت 
که ســه نیروی شبه نظامی پاکستان در این 
درگیری زخمی شدند. درگیری ها اغلب بین 
نیروهای امنیتی دو کشور همسایه در امتداد 
مرز آنها رخ می دهد. شکل گیری مرزها بین 
دو کشــور دهه ها پیش در زمان اســتعمار 

انگلیس شکل گرفت و مدت ها مورد مناقشه 
بــود. اعتراض نیروهای پاکســتانی به اقدام 
طالبان افغانســتان در ســاخت و ساز پست 
جدید مرزی در نزدیکی قلمروی پاکستان به 
درگیری شدید میان نیروهای دو کشور منجر 
شــد. تارنمای روزنامه پاکستان دیلی پیشتر 
به نقل از مســئولان دولتی در منطقه خیبر 
پاکستان نوشت که اقدام خودسرانه طالبان 
برای ساخت پســت مرزی بدون هماهنگی 
با طرف پاکســتانی به تبادل آتش سنگین 
میان آنان منجر شــد. پاکستان هم چنان در 
حال اخراج اتباع افغانســتانی غیرمجاز است 
و این وضعیت با توجه به گلایه اســلام آباد 
از کابــل بــرای همــکاری نکــردن جهت 
ســرکوب عناصر گروه تروریســتی تحریک 
طالبان پاکســتان و همزمان خشم طالبان 
افغانســتان از تصمیم دولت اسلام آباد علیه 
 اتباع آن کشور ســبب تشدید تنش ها میان 

دو کشور شده است.

 سخنگوی وزارت امور داخله طالبان:

 سه نفر در درگیری مرزی با پاکستان کشته شدند
آسیایغربی سازمانبینالملل

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم شرکت تعاوني 
مصرف مرزنشینان بخش چاهورز و حومه 

بدین وســیله به اطلاع کلیه اعضاء محترم شرکت تعاونی مصرف مرزنشینان بخش 
چاهورز و حومه می رساند که دومین جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم 
راس 8/30 صبح روز پنج شنبه که مورخه 1403/6/8 در محل حسینیه شهید بهشتی 
واقع در چاهورز برگزار می گردد لذا از کلیه اعضای محترم شــرکت دعوت به عمل 
می آید که راس ســاعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانند در صورتیکه به 
هر دلیل حضور عضوی در جلســه مجمع میسر نباشد می توان حق حضور و اعمال 
رای خود را به موجب وکالت به شــخص دیگری واگذار نماید در هر صورت هر عضو 
نمی تواند علاوه بر رای خود بیش از 3 رای با وکالت و هر غیر عضو بیش از یک رای 
با وکالت داشته باشد. در ضمن افراد جهت گرفتن وکالت از تاریخ 1403/6/1 لغایت 

1403/6/7 به دفتر شرکت مراجعه نمایند. 
دستور جلسه 

1- قرائت گزارش هیات مدیره و بازرسان شرکت   
2- طرح وتصویب صورتهای مالی سال 1402 شامل عملکرد سود و زیان ترازنامه و 

تقسیم سود  
3- تصویب بودجه سال 1403   

4- انتخاب بازرسان شرکت برای مدت یک سال مالی 
هیات مدیره شرکت تعاونی مصرف مرزنشینان بخش چاهورز و حومه



اخطار توانیر درباره افزایش مصرف برق
ایرنا- امروز از شدت دمای هوای کشور کاسته شده و قدری خنک تر شده است. 
با این  وجود شــرکت توانیر نســبت به افزایش مصرف بــرق اخطار پیامکی برای 

برخی مشترکان داد.
در اخطار این شــرکت آمده است: »مشــترک گرامی مصرف برق در منطقه شما 

شدیداً افزایش  یافته است.«
در ادامه تأکید شــده که با اقدام های ساده امکان تأمین برق برای سایر مشترکان 

فراهم می شود.
این اقدام ها شامل استفاده از دور کند کولرهای آبی، تنظیم دمای کولرهای گازی 

و عدم استفاده از وسایل پرمصرف در ساعت های اوج مصرف عنوان شده است.
در عین  حال بررســی آمار شرکت مدیریت شــبکه برق ایران نشان می دهد روز 

گذشته نسبت به روز پیش از آن اندکی از میزان مصرف کاسته شده است.
با این حال در مقایسه با روز مشابه سال گذشته که عدد مصرف ۷۱ هزار و ۹۷۷ 

مگاوات بوده بیش از ۶ هزار مگاوات رشد را نشان می دهد.

امسال ارز به روغن نباتی اختصاص نیافته است
فارس- علیرضا شــریفی، دبیر انجمن صنفي صنایع روغــن نباتي اعلام کرد: از 
آخرین باری کــه دولت، ارز به صنعت روغن نباتی اختصــاص داده حدود ۶ ماه 
می گذرد.وي اضافه کرد: تجربه چند دهه گذشته نشان داده که معمولاً بحران در 
صنعــت و بازار روغن نباتی زمانی رخ می دهد که در زمان آرامش و تثبیت بازار، 
تمهیدات لازم برای اجتناب از بحران، پیش بینی نشــده باشد. دبیر انجمن صنفي 
صنایع روغن نباتي حذف معافیت ســود بازرگانی 3 ماهه اول ســال ۱402، زیان 
خرید دانه های داخلی ســال جاری، عدم پرداخت مابه التفاوت های مورد تعهد دو 
سال گذشته دولت و عدم دسترسی گمرکات اجرایی به سامانه جامع تجارت را از 

دیگر مشکلات صنعت برشمرد.
به گفته شــریفي، تفاهم نامه نحوه تعیین ارزش کالاهای اساســی بعد از 5 ماه از 
امضاء رئیس کل گمرک ایران، هنوز به امضاء وزارت جهادکشاورزی نرسیده است. 
وي تولید ســال گذشــته را بیش از 2 میلیون تن اعلام کــرد و با توجه به تولید 
4 ماهه ابتدای ســال جاری که ۷ درصد افزایش نســبت به دوره مشابه سال قبل 
داشــته است، پیش بینی کرد که تولید ســال جاری به 2 میلیون و 200 هزار تن 

بالغ شود.

قیمت گاز در اروپا به سقف ۲۰۲۴ رسید

مهر- شــرکت ICE لندن اعلام کرد که قیمت گاز در اروپا به بالاترین میزان از 
دسامبر سال گذشته تاکنون رسیده است.

بر همین اســاس قیمت هر ۱000 متر مکعب گاز در بازار انرژی اروپا به بیش از 
4۶0 دلار رسیده که در سال 2024 بی سابقه بوده است.

دلیل افزایش قیمت این حامل انرژی در اروپا، گسترش نگرانی فعالان بازار نسبت 
بــه روند انتقال گاز روســیه به اروپا از طریق اوکراین در ســایه حمله کی یف به 
خاک روســیه که در قالب آن یکی از تأسیســات مهم گازپروم به اشغال نیروهای 

اوکراینی درآمده است.
سرگی کوپریانوف، سخنگوی شــرکت گازپروم روسیه، اعلام کرده که درگیری ها 
در منطقه کورســک این کشــور روی قیمت گاز تأثیر گذاشته و افزایش شدیدی 

را ایجاد کرده است.
ارتش اوکراین طی چند روز گذشته در خلال حمله خود به کورسک به تأسیسات 
منطقه ســودژا حمله کرده که این تأسیسات تنها مسیر انتقال گاز روسیه به اروپا 
است که خط لوله آن از خاک اوکراین عبور می کند. البته گازپروم هنوز انتقال گاز 

از این تأسیسات را متوقف نکرده است.

سطح مبارزه علیه ملخ های بومی به ۱۱۸ هزار هکتار رسید
باشــگاه خبرنگاران- ســعید معین، مدیر مبارزه با آفات عمومی از مبارزه با 
ملخ هــای بومی در ســطح ۱۱۸ هزار هکتار از اراضی خبــر داد و گفت: مبارزه با 
ملخ های بومی در مناطق سردســیر رو به پایان است. مدیر مبارزه با آفات عمومی 
و همگانــی حفظ نباتات گفت: بنابر آمار ســطح مبارزه علیــه ملخ های بومی به 
۱۱۸ هزارهکتار رســیده  اســت و کماکان مبارزه به صورت لکه ای در استان های 
سردسیر ادامه دارد. او با بیان اینکه بین ۷0 تا ۷5 درصد سطح مبارزه با ملخ های 
بومی متعلق به ملخ های مراکشــی است، افزود: تاکنون خسارتی به مزارع و باغات 

نداشتیم، زیرا مبارزه در مناطق کوهستانی انجام می شود.
معین ادامه داد: اکنون احتمال حمله ملخ صحرایی به کشور 50 تا ۶0 درصد است 
کــه در صورت بروز طوفان های چرخنده تــا اوایل مهرماه احتمال حمله ملخ های 

صحرایی تشدید می شود.
مدیــر مبارزه با آفات عمومــی و همگانی حفظ نباتات گفت: هجوم قطعی ملخ به 
ایران حداقل به ســه طوفان نیاز دارد، اما اکنون نیمه تابســتان هســتیم و برای 
قضاوت زود است، اما اگر این مهم اتفاق بیفتد کشور وارد مرحله آماده باش برای 

مقابله با این آفت خواهد شد.

اوج مصرف برق کشور در ۷۸ هزار مگاوات تثبیت شد
تســنیم- عبدالامیر یاقوتی، مدیرکل امور انرژی و مشتریان صنعت برق با بیان 
این که دمای هوا در برخی نقاط نوار شــمالی کشــور، تهــران و مناطق مرکزی 
تاحدودی کاهش یافته، گفت: این کاهش دمای هوا خیلی محسوس نبوده و موج  
گرما همچنان در کشــور حاکم است. عبدالامیر یاقوتی افزود: به نظر می رسد که 
این پایداری دما در روز های آینده هم وجود داشــته باشد؛ هر چند که تاحدودی 
بــر مصرف برق مؤثر بوده و روز گذشــته، نزدیک به هــزار مگاوات از اوج مصرف 
کشور کاسته شد. مدیرکل امور انرژی و مشتریان صنعت برق گفت: انتظار می رود 
اوج مصــرف برق امروز، مانند دیروز، حدود ۷۸ هزار مگاوات باشــد و در روز های 
آینده هم تغییر چندانی نمی تواند به وجود آید. وی همچنین گفت: انتظار می رود 
بــا توجه به بالا بــودن میزان مصرف و ماندگاری دمای هــوا، هموطنان به نکات 
صرفه جویی توجــه کنند.مدیرکل امور انرژی صنعت بــرق تأکید کرد: مهمترین 
مسئله مربوط به سرمایش است که هموطنان می توانند با تنظیم دمای کولر های 
گازی روی 24 درجه به بالا، اســتفاده صحیح از تجهیزات سرمایشــی و استفاده 
نکردن از لوازم پرمصرف در ســاعات اوج مصرف؛ یعنــی، ۱2 تا ۱۷ و 20 تا 23، 

کمک زیادی به تأمین پایدار برق و حفظ سلامتی تجهیزات برقی داشته باشند.

خروج معنادار پول از درآمد ثابت ها
تسنیم- بازار ســهام چهارمین روز کاری همانند روزهای گذشته کم جان و کم 
رمق آغاز کرد و هرچه به ســاعات پایانی بازار نزدیک تر شــد، بر میزان عرضه ها 
افزوده شــد. نکته قابل توجه بازار، خروج معنا دار پول از صندوق های درآمد ثابت 

بود که به نظر می رسد مقصد این پول ها پیش ثبت نام ایران خودرو است.
بنابراین در پایان معاملات شاخص کل بورس اوراق بهادار با ریزشی ۷ هزار و ۶00 
واحدی به ۱ میلیون و ۹۹۱ هزار واحد رســید و به این ترتیب حمایت 2 میلیون 
واحدی را به طور کامل از دست داد. همچنین  نیز شاخص کل هم وزن با ریزشی 

۱200 واحدی به ارتفاع ۶32 هزار واحد رسید.
گفتنی اســت ســه نماد »فملی«، »فولاد« و »نوری« بیشترین تأثیر در شاخص 
کل بورس و ســه نماد »آریا«، »شــفام« و »معین« بیشترین تأثیر را در شاخص 
فرابورس داشــته اند، همچنین ســه نماد »فولاد«، »شســتا« و »فملی« سه نماد 
پرتراکنش بازار بورس و سه نماد »ختور«، »شفام« و »معین« سه نماد پرتراکنش 
در بازار فرابورس در روز جاری بودند. لازم به ذکر اســت که ارزش معاملات خُرد 
در بازارروز گذشــته مبلغ ۱ هزار میلیارد و ۹00 میلیون تومان بود. گفتنی است 

حقیقی ها در روز جاری حدود 455 میلیارد تومان از بازار سهام خارج کردند.
 در بــازار ۶۶ نمــاد در محــدوده مثبــت و 3۷۷ نمــاد در محــدوده منفــی 
و در بــازار فرابورس ۱۱3 نماد در محدوده مثبت و 244  نماد در محدوده منفی 

معامله شدند.

5 سال سی ویکم  شماره 6351 اقتصادچهارشنبه 1403/05/24                         

آگهی ثبتی و دادگستری

بورس

انرژی

کشاورزی

انرزی

انرژی

بورس

اقتصاد کلان

معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:

جابه جایی ۱۶۶ هزار و ۵۰۰ زائر اربعین

طی  بانک ها  پرداختــی  تســهیلات  ایرنا-   
4ماهــه ابتدای ســال ۱403 مبلغ ۱۶/۹5۷ 
هزار میلیارد ریال می باشــد که در مقایســه 
با دوره مشــابه ســال قبل مبلغ 2/۸۹2 هزار 
میلیارد ریال )معــادل 20/۶ درصد( افزایش 

داشته است.
تســهیلات پرداختــی 4 ماهه ابتدای ســال 
۱402 مبلــغ ۱3/5۷0 هــزار میلیــارد ریال 
بوده اســت که بــا در نظر گرفتــن تعدیلات 
 صورت پذیرفته توســط شبکه بانکی به مبلغ
۱4/ 0۶5 هــزار میلیارد ریــال افزایش یافته 
اســت. از کل تســهیلات پرداختــی، مبلغ 
۱3/2۸5 هــزار میلیارد ریــال معادل ۷۸/3 
درصد بــه صاحبان کســب و کار )حقوقی و 
غیرحقوقی( و 3/۶۷2/2 هــزار میلیارد ریال 
معادل 2۱/۷ درصد به مصرف کنندگان نهایی 

)خانوار( تعلق گرفته است.
ســهم تســهیلات پرداختی در قالب سرمایه 
در گــردش در کلیه بخش های اقتصادی طی 
4 ماهه ابتدای ســال ۱403 مبلغ ۱0/ 035 

هــزار میلیارد ریال معــادل ۷5/5 درصد کل 
تســهیلات پرداختی به صاحبان کسب و کار 
اســت. همچنین سهم تسهیلات پرداختی در 
قالب خرید کالای شــخصی توســط مصرف 
کننــده نهایــی )خانوار( مبلــغ ۱/42۹ هزار 
میلیــارد ریال معــادل 3۸/۹ درصــد از کل 
تسهیلات پرداختی به مصرف کنندگان نهایی 

)خانوار( می باشد.
سهم تسهیلات پرداختی بابت تأمین سرمایه 
در گردش بخــش صنعت و معدن در 4 ماهه 
ابتــدای ســال ۱403 معــادل 4/4۷2 هزار 
میلیارد ریال بوده است که حاکی از تخصیص 
44/۶ درصــد از منابــع تخصیــص یافته به 
ســرمایه درگردش کلیه بخش های اقتصادی 

)مبلغ ۱0/ 035 هزار میلیارد ریال( می باشد.
بر این اســاس از 5/202 هــزار میلیارد ریال 
تســهیلات پرداختــی در بخــش صنعت و 
معــدن معادل ۸۶ درصــد آن )مبلغ 4/4۷2 
هــزار میلیارد ریــال( در تأمین ســرمایه در 
گــردش پرداخت شــده اســت کــه بیانگر 
 توجــه و اولویت دهــی بــه تأمیــن منابــع 
در  بانک هــا  توســط  بخــش  ایــن   بــرای 

سال ۱403 می باشد.
تسهیلات خرد )کمتر از 3000 میلیون ریال( 
از کل تســهیلات پرداختی در دوره یاد شده، 
مبلغ 4/ 0۱5 هزار میلیارد ریال معادل 23/۷ 
درصد به صورت تســهیلات خرد اعطا شــده 
اســت. همچنین مبلغ 22۶/۷ هــزار میلیارد 
ریال نیز در قالب کارت هــای اعتباری انجام 
پذیرفته اســت، که با احتساب این مبلغ، کل 
تسهیلات پرداختی خرد )کمتر از سه میلیارد 
ریال( به مبلــغ 4/24۱ هــزار میلیارد ریال 
معادل 24.۷ درصد کل تســهیلات پرداختی 

را شامل می شود.

بــا توجه به اینکــه تســهیلات پرداختی در 
قالب کارت های اعتباری نیز در بخش خانوار 
پرداخت شده است، با این اوصاف سهم بخش 
خانــوار از 2۱/۷ درصد بــه 22/۷ درصد کل 

تسهیلات پرداختی افزایش می یابد.
بر اساس این گزارش، همچنان باید در تداوم 
مسیر جاری، ملاحظات مربوط به کنترل تورم 
را نیز در نظر گرفــت و همواره مراقب قدرت 
گرفتن پتانسیل تورمی ناشی از فشار تقاضای 

کل در اقتصاد نیز بود.
 بر این اســاس ضروری است به افزایش توان 
مالی بانک ها از طریق افزایش سرمایه و بهبود 
کفایت ســرمایه بانک ها، کاهش تســهیلات 
غیرجاری و بازگرداندن آنها به مســیر صحیح 
بانک ها  بهره وری  افزایش  بانک ها،  اعتباردهی 
در تأمین سرمایه در گردش تولیدی، پرهیز از 
فشارهای مضاعف بر دارایی بانک ها و ترغیب 
بنگاه های تولیدی به ســمت بازار سرمایه به 
عنوان یک ابزار مهم درتأمین مالی طرح های 

اقتصادی )ایجادی( توجه ویژه ای کرد.

ایرنا- سیدکمال هادیانفر در جلسه هماهنگی حمل ونقل 
جاده ای زائران اربعین افزود: ســفرهای اربعین در ســال 
جاری با ســفرهای تابســتانی مصادف شــده است و این 

موضوع عزمی جدی تر را برای مدیریت سفرها می طلبد.
وی ادامه داد: بر اساس پیش بینی های موجود، زائران ایرانی 
اربعین بین 4/5 تا 4/۶ میلیون نفر خواهند بود و بر اساس 
ایــن پیش بینی، دولــت از مردم تقاضــا دارد که به دلیل 
فشــار جدی بر حمل ونقل عمومی، از خودروهای شخصی 

استفاده کنند.
هادیانفر در ادامه با اشــاره به این کــه در مجموع بیش از 
یک میلیون نفر از اتوبوس ها اســتفاده خواهند کرد، گفت: 
بخشــی از مســافران نیز از راه آهن اســتفاده می کنند و 

تعدادی هم از حمل ونقل هوایی استفاده خواهند کرد.
معــاون حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی بــا بیان این که 
امســال پروازهای نجف با افزایش همراه شده است، گفت: 

در کل یک هزار و 500 پرواز رفت و یک هزار و 500 پرواز 
برگشت برای سفرهای اربعین در نظر گرفته شده است.

وی در ادامه اظهار داشت: ظرفیت دریایی نیز امسال به کار 
گرفته شده است و با تکیه بر این ظرفیت می توان یک هزار 
و 500 تا یک هزار و ۷00 نفر را به صورت روزانه از شلمچه 

به بصره منتقل کرد.
معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: تلاش بر 
این است که فشار بر حمل ونقل جاده ای کاهش پیدا کند.

وی بــا اشــاره بــه این کــه موضــوع ایمنــی بســیار 
 جــدی اســت، بیان داشــت: در مســیر رفــت مشــکل 
خاصی وجــود ندارد و برای مســیر برگشــت نیــز باید 
 تلاش ها به کار گرفته شــود تا سفر اربعین به بهترین نحو 

مدیریت شود.
ایجاد استراحتگاه  در مرزها برای رانندگان

حمیدرضا شــهرکی ثانــوی، معاون حمل ونقل ســازمان 

راهــداری و حمل ونقل جاده ای نیز در این نشســت گفت: 
از روز ۱۶ مــرداد تــا پایــان روز 22 مــرداد، ۱۶۶ هزار 
 و 504 مســافر با بیش از هشــت هزار و 32۶ ســفر راهی 

سفر اربعین شده اند.
وی بــا بیان اینکه عمده مســافران به ســمت مرز مهران 
حرکت می کنند، گفــت: باید تلاش ها بیش  از پیش انجام 
شــود که مزیت هــای مرزهای دیگر نیز مــورد توجه قرار 
 گیــرد تا بتوانیــم مدیریت مطلوب تــری را در مرز مهران 

داشته باشیم.
معاون حمل ونقل ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
ادامه داد: امسال در مرزها استراحتگاه هایی برای رانندگان 
در نظر گرفته شــده اســت تا بتوانیم رضایت رانندگان را 

بیش  از پیش جلب کنیم.
وی اضافه کــرد: موضــوع دیگری که امســال می تواند به 
عنوان اقدامی شــاخص شناخته مشــود این است که بنا 

شده اســتان های نزدیک به پایانه های مرزی، اعزام ناوگان 
سواری به این مناطق برای جابه جایی زائران داشته باشند.

شــهرکی ثانوی افزود: ازاین رو تصمیم بر آن شده است که 
استان لرستان 200 دستگاه، استان همدان 300 دستگاه، 
استان قزوین ۱00 دستگاه، استان گلستان ۱00 دستگاه، 
استان زنجان ۱00 دستگاه و استان کرمانشاه 400 دستگاه 
از ناوگان سواری خود را در اختیار زائران اربعین قرار دهد.

معاون حمل و نقل سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
گفت: در مجمــوع امیدواریــم که روزانه ۶00 دســتگاه 

خودروی سواری استان ها در مرزها حضور داشته باشند.

بانک مرکزی خبر داد:

افزایش ۲۰ درصدی تسهیلات پرداختی شبکه بانکی

مهر- داریوش باقر جوان، مدیرکل دفتر حمل ونقل مسافر سازمان راهداری 
و حمل ونقل جاده ای با اشــاره به وضعیت خرید و فروش بلیت های اتوبوس 
اربعین، گفت: از اواسط سال گذشته برنامه ریزی ها در زمینه سفرهای اربعین 
آغاز و اقداماتی از جمله به سازی محورها، به سازی پل ها و اصلاح نقاط حادثه 

در جاده های منتهی به مرزهای عراق انجام شد.
وی افزود: زائرین در هنگام برگشــت از سفرهای اربعین به علت خستگی و 
عجله موجب ایجاد مخاطرات جبران ناپذیری می شود، به همین دلیل از زوار 
تقاضا پس از ورود به کشور ساعاتی در مرزها استراحت کنند تا در جاده ها با 

اختلال مواجه نشوند؛ ایمنی تردد بسیار حائز اهمیت است.
باقرجوان با اشــاره به اینکه رفع نقاط پــر حادثه در بازه زمانی اربعینی یکی 
از اولویت های ســازمان راهداری است، گفت: طرح جاده های اربعین سازمان 
راهداری از ۱۶ مردادماه آغاز شده و جابه جایی زوار در حال انجام است؛ البته 

میزان تقاضا افزایش خواهد یافت و بیشترین تقاضا برای مرز مهران است.
ایــن مقام صنفی تأکید کرد: در حوزه حمل و نقل جاده ای برای ســفرهای 
اربعین ظرفیت مطلوبی نســبت به سال گذشته ایجاد شده و ۷ هزار دستگاه 
اتوبوس سازمان راهداری امکان پیمایش مسافت های بالای 350 کیلومتر را 

دارند که هم اکنون آماده خدمت رسانی به زوار حسینی هستند.
وی ادامــه داد: همچنیــن 3 هزار و 500 دســتگاه اتوبــوس پلاک عمومی 
در اختیار ســازمان و ارگان های دیگر اســت که بناست برای خدمت رسانی 
بــه زائرین وارد مدار فعالیت شــوند، زیرا در پی افزایــش دما امکان معطلی 

مسافرین نخواهد بود.
به گفته باقرجوان 3 هزار و 500 دســتگاه اتوبوس دیگر در سازمان راهداری 
وجود دارد اما امکان پیمایش مســافت های بلند را ندارند و از ســوی دیگر 
علاوه بر ســفرهای اربعین تعدادی اتوبوس دیگر برای تأمین شبکه عمومی 
جاده ای نیاز اســت. مدیرکل دفتر حمل و نقل مسافر سازمان راهداری ادامه 
داد: ســفرهای رفت اربعین ۱0 روز و بازه زمانی برگشت حدود 5 روز است. 
همچنیــن تعدادی دســتگاه اتوبوس با پلاک های نظامــی و دولتی در حال 
پیگیری اســت در سفرهای اربعین خدمت رسانی و مجموعاً ۱2 هزار دستگاه 

اتوبوس در بازه زمانی ذکر شده، فعالیت خواهند داشت.
این مقام مســئول ادامه داد: میزان خروج زائرین از پایانه های مرزی مهران و 
حاج قاســم سلیمانی 4۸ درصد اســت که این رقم در بازه زمانی برگشت به 
۶۸ درصد می رسد و هم اکنون متقاضیان امکان خرید بلیت به مرزهای عراق 

از اکثر نقاط کشور را خواهند داشت.
باقرجوان افزود: قراردادی با کشور عراق منعقد کردیم و حدود 400 دستگاه 
اتوبوس از این کشور به ایران برای کمک به جابه جایی زوار وارد کشور شدند 
و زوار می توانند علاوه بر خرید بلیت به مرزهای عراق به صورت مســتقیم به 
مقصــد کربلا بلیت را تهیه کنند و قیمت بلیت اتوبوس تهران به مهران ۹۸0 
هزار تومان اســت و فروش بالاتر از این نرخ غیر قانونی خواهد بود و مســیر 

مستقیم به نجف نیز 2 میلیون و ۶00 هزار تومان به فروش می رسد.
وی در پایان با اشــاره بــه فعالیت نرخ تاکســی های اینترنتی در بازه زمانی 
اربعین گفت: براســاس تصمیم گیری ها، تاکسی های دربستی مانند سال های 
گذشته در بازه زمانی اربعین برای خدمت رسانی به زوار فعال هستند و کرایه 

آنها طبق نرخ مصوب خواهد بود.

ایرنا- علی باقری، مدیرکل اشتغال اتباع خارجی وزارت تعاون 
کار و رفــاه اجتماعی گفت: اتباع خارجــی که مدارک قانونی 
دارند و بهره گیری از آنها مجاز است، کماکان می توانند به کار 

کردن در کشور ادامه دهند.
علی باقری درباره وضعیت اشتغال اتباع در کشور و اینکه قانون 
جدیدی در خصوص آنها اخذ شــده است، اظهار داشت: برای 
آن دســته از اتباع که ورود و حضور آنها در کشور قانونی بوده 
و به صورت پناهنده در کشــور شناسایی شدند یا در طرح های 
آمایشــی وزارت کشور مدارک شناســایی را دریافت کرده اند 
و همچنین اشــتغال و بهره گیــری از خدمات آنها از ســوی 
کارفرمایان ایرانی در مناطق و مشــاغل مجاز مورد نیاز بوده و 

هست، مجوز کار موقت صادر شده است.
وی تأکیــد کرد: این روال کمــاکان ادامه دارد و تغییر خاصی 
در این حوزه رخ نداده اســت.  بر اساس بخشنامه جدید اداره 
اشــتغال اتباع خارجی وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی که 
اردیبهشــت ۱403 به ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان ها ابلاغ شــد، میزان جریمه کارفرمایانی که از خدمات 
اتباع خارجی غیرمجاز و فاقد پروانه کار اســتفاده کنند، بابت 
هر روز اشــتغال غیرمجاز مبلغ ۱۱ میلیون و ۹43 هزار و ۶40 
ریال اســت.ماده ۱۱ قانون ســه بند دارد که مربوط به حوزه 
کاری اتباع خارجی است. بر اساس بند »ب« این ماده قانونی، 
وزارت کار و امور اجتماعی موظف است درآمد حاصل از صدور 
و تمدید پروانه کار اتباع خارجی در ایران را بر اساس تعرفه ای 
که به تصویب هیئت وزیران می رسد، وصول و به حساب درآمد 
عمومــی واریز کند. کارکنان محلی و مأموران خدماتی اعزامی 
نمایندگی های سیاســی خارجی که در نمایندگی های مربوط 

اشــتغال دارند، مشــروط به رعایت عمل متقابل توسط کشور 
مذکور از پرداخت وجوه فوق مستثنی هستند.

در بند )ج( این ماده قانونی آمده است که به منظور جلوگیری 
از حضور نیروی کار غیرمجاز خارجی در بازار کار کشور، وزارت 
تعاون، کار و امور اجتماعی مکلف اســت کارفرمایانی که اتباع 
خارجــی فاقد پروانه را به کار می گیرند بابت هر روز اشــتغال 
غیرمجاز هر کارگر خارجی معادل پنج برابر حداقل دســتمزد 
روزانه جریمه کند و در صورت تکرار تخلف این جریمه 2 برابر 

خواهد شد.
بــر پایه این گــزارش، درآمد حاصله به درآمــد عمومی )نزد 
خزانه داری کل( واریز خواهد شد. کارفرمایان مذکور در صورت 
اعتــراض می توانند در محاکم صالحه طــرح دعوی کنند. در 
صورت خودداری کارفرمایــان از پرداخت جریمه مقرر در این 
بند، تعقیب کیفری براســاس مــاده )۱۸۱( قانون کار مصوب 
 2۹ آبــان ۱3۶۹ مجمــع تشــخیص مصلحت نظــام به عمل 

خواهد آمد.

کرایه تاکسی های دربستی به مرزهای عراق طبق نرخ نامه مصوب است

مدیرکل اشتغال اتباع خارجی وزارت کار:

 اشتغال اتباع خارجی قانونی و دارای مجوز در 
کشور مانعی ندارد

 تأمین امنیت شغلی بزرگترین 
دغدغه کارگران

تســنیم- فعالان بازار کار معتقدند کارگران در ایران با چالش هــای متعددی مانند 
نداشتن امنیت شــغلی، نداشتن بیمه مناسب، دســتمزد پایین وثبت نشدن سابقه کار 
در برخی از موارد و کاهش قدرت خرید روبه رو هســتند که در این بین نداشتن امنیت 

شغلی، مهم ترین چالش به شمار می آید.
کارگران همانند ســایر قشر های جامعه در کنار هزینه های اصلی زندگی نیازمند تأمین 
هزینه هایی مانند آموزش، بهداشــت، درمان و ســایر هزینه های جاری نیز هستند، اما 

متأسفانه دستمزد آنها اجازه نمی دهد که به این موارد رسیدگی کنند.
محســن باقری، نماینده کارگران در شورای عالی کار در گفت وگویی با اشاره به اینکه 
بیش از ۸0درصد از مشــکلات کارگران در کوتاه مدت قابل حل است گفت: باید گفت 
کــه وزیر کار آینده قطعاً در خصوص موضوع دســتمزد نیاز بــه یک روند بلند مدت و 
همــکاری بخش اقتصادی دولت دارد تا قیمت ها را ثابت نگه دارد و دســتمزد کارگران 

به وضعیت مطلوب برسد.
وی ادامــه داد: اما باید گفت که وزیر کار از پس بســیاری از مواد قانونی و مشــکلات 
کارگری بر می آید و این ســرعت بخشــیدن به کار با صدور بخشنامه و اصلاح برخی از 
رویه های اشــتباه قابل حل است اما همگان می دانند بحث دستمزد و معیشت و ایجاد 
تشــکل های مستقل از دولت و آزاد نیاز به یکسری روند ها دارد و نیاز به زمان دارد، اما 
بیــش از ۸0درصد از مشــکلات کارگران در کوتاه مدت قابل حل اســت و پیام من به 
وزیرکار آینده این اســت که اصل ســه جانبه گرایی را به شکلی عملی رعایت نمایند تا 

مطالبات جامعه کارگری روی زمین نماند.
بــه گفته باقری یکی از مهم ترین دغدغه های رهبر معظم انقلاب، تأمین امنیت شــغلی 
کارگران اســت که طی دو سال گذشته در دیدار با کارگران در روز جهانی کارگر بر آن 
تأکید کرده اند در حالی که اهتمام جدی در پیگیری این مطالبه مهم مشــاهده نشــده 
اســت اما به جای پیگیری این مســئله، اصلاح موادی از قانون کار از سوی وزارت کار 
دنبال می شد که نشــان می دهد اولویت های وزارت کار جدا از دغدغه های مقام معظم 

رهبری و جامعه کارگری است.

اشتغال  حمل و نقل

نفت

حمل و نقل

قیمت نفت کش افزایش نیافت
ایســنا- قیمت نفت در معاملات روز گذشــته آسیا 
کــه بازار در واکنش بــه پیش بینی جدید اوپک، روی 
وضعیت عرضه متمرکز شد، روند رشد پنج روزه خود 

را شکست و کاهش یافت.
بهــای معاملات نفت برنت با ۷۸ ســنت معادل 0/۹5 
درصد کاهش، به ۸۱ دلار و 52 ســنت در هر بشــکه 
رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا 
با ۷3 سنت معادل 0/۹۱ درصد کاهش، به ۷۹ دلار و 
33 سنت در هر بشکه رسید. نفت برنت روز دوشنبه، 
بیش از سه درصد و شاخص نفت آمریکا بیش از چهار 

درصد افزایش یافت.
کاهش برآورد اوپک از میزان رشد تقاضا برای نفت در سال 2024، منعکس کننده دوراهی پیش روی تولیدکنندگان 

اوپک پلاس در افزایش تولید از اکتبر است.
اوپک برای نخســتین بار از ژوئیه ســال 2023، در پیش بینی خود از رشد تقاضا برای نفت، تجدیدنظر کرد، زیرا 
نشانه های فزاینده ای وجود دارد که تقاضا در چین به دلیل افت مصرف دیزل، ضعیف تر از حد انتظار بوده و بحران 

بخش املاک در این کشور که دومین اقتصاد بزرگ جهان است، به عامل بازدارنده تبدیل شده است.
ئیپ جون رونگ، استراتژیســت بازار در شــرکت آی جی در این باره گفت: نگرانی هایی نسبت به تقاضا برای نفت 
وجود دارد. این ملاحظات در آســتانه انتشــار آمار تورم آمریکا، ادامه یافته اســت. هرگونه انعکاس ریســک های 
اقتصادی بالاتر، همزمان با تصمیم اوپک پلاس برای حذف محدودیت عرضه اضافی از اکتبر، ممکن اســت فشــار 

کاهشی بر قیمت نفت را تشدید کند. اما سرمایه گذاران جدیدترین تنش های ژئوپلیتیکی را هم زیر نظر دارند.
بازارها منتظر گزارش شاخص قیمت مصرف کننده آمریکا در روز چهارشنبه هستند. سرمایه گذاران اکنون نگرانند 

که آمار ضعیف شاخص قیمت مصرف کننده، نگرانی ها نسبت به وقوع رکود در آمریکا را برخواهد انگیخت.
ابزار دیده بان فدرال شرکت CME نشان داد بازارهای پول انتظار دارند نرخ های بهره آمریکا در سپتامبر، 25 تا 50 
واحد کاهش پیدا کند. در این بین، وزارت انرژی آمریکا روز دوشــنبه اعلام کرد، آمریکا به دنبال خرید ۶ میلیون 
بشــکه نفت از شرکت های انرژی برای کمک به بازسازی ذخایر نفت اســتراتژیک است. سخنگوی این وزارتخانه 
اعلام کرد وزارت انرژی همچنان به ارزیابی گزینه ها برای بازسازی ذخایر نفت استراتژیک ادامه می دهد تا قرارداد 
خوبی برای مالیات دهندگان، تأمین کند. بر اساس گزارش رویترز، دولت آمریکا پس از فروش ۱۸0 میلیون بشکه 
نفت در ســال 2022 که در واکنش به افزایش قیمت ســوخت بعد از حمله نظامی روسیه به اوکراین روی داد، به 

کندی در حال پر کردن مجدد ذخایر استراتژیک است.



بهروز افخمی، کارگردان ســینمای ایــران درباره 
فیلمنامه جدید خود گفــت: نام فیلمنامه جدیدی 
که درحال نگارش آن هســتم »فرمــان هانیبال« 
اســت. در ابتدا فکر می کردم که می توانیم امسال 
این فیلم را بســازیم؛ اما اکنون تصورم این اســت 
که نوشــتن فیلمنامه طول می کشد زیرا قرار است 
به زبان عبری، عربی و انگلیســی هم نوشته شود و 

تحقیق و پژوهش زیادی نیاز دارد.
وی درباره داســتان ایــن فیلم توضیــح داد: این 
فیلمنامه درباره یک پیرزن ۸۰ ســاله یهودی است 
که همان اوایل جنگ دســتگیر شــد. ۱۵ روز پس 
از دســتگیری نیروهای حماس او را تحویل صلیب 
ســرخ داده بودنــد، او در این مدت بســیار درگیر 
فلسطینی هایی بود که در تونل ها مشغول مقاومت 
بودند. رفتارهای او در همان زمان نیز بســیار مورد 
توجــه قرار گرفت؛ زیرا زمانی که بازگشــت خیلی 
گــرم با اعضای حماس که داشــتند او را به صلیب 
سرخ تحویل می دادند، خداحافظی کرد و همچنین 

پس از آن حملات شدیدی به دولت نتانیاهو داشت.
افخمی که نگارش این فیلمنامه را از ســال گذشته 
آغاز کــرده معتقد اســت که »فرمــان هانیبال« 
پرداختی واقعی و براســاس تحقیق نسبت به سوژه 

خود دارد.
کارگردان »عروس« در پاســخ به این احتمال که 
قرار این فیلم به صورت محصول مشــترک ساخته 
شــود، گفت: این فیلم محصول مشــترک نیست 
و فقــط از زبــان عبری، عربی و انگلیســی در این 

فیلمنامه استفاده می شود.
وی دربــاره احتمال حضور بازیگــران خارجی در 
»فرمــان هانیبــال« بیــان کرد: ممکن اســت در 
ســاخت این فیلم از بازیگران خارجی نیز استفاده 
کنیم. برخی بازیگران طی این ســال ها نســبت به 
وحشیگری های رژیم صهیونیست و آمریکا واکنش 
نشان دادند مانند سوزان ســاراندون که تبدیل به 
لیدر تظاهرات ضدصهیونیستی شده است با وجود 

اینکه خودش یهودی است.

علی فروتــن، بازیگر مجموعه »دوقلوها« گفت: این روزها در حال 
ساخت فصل سوم از مجموعه »دوقلوها« هستیم که پیش از این ۲ 
فصــل آن روی آنتن رفت؛ فصل اول در خود برنامه »فیتیله ای ها« 
پخش شــد و فصل دوم به صورت مســتقل ســال ۹۸ تولید و به 

پخش رسید.
فروتــن ادامه داد: فصل جدید »دوقلوها در شــهر پنج ســتاره« 
نــام دارد که دوقلوها به یــک ناکجاآباد فانتــزی می روند. یعنی 
دکوری که طراحی شــده اســت و شــخصیت پردازی ها فضایی 
فانتزی دارند. قصه به این شــکل اســت که هر بــار ۲۵ کودکی 
کــه کار خوبی انجام داده اند به این شــهر می آینــد. حمید گلی 
و علی مســلمی در ایــن مجموعه حضــور دارند و کار ســخت 
 و بیگ پروداکشــنی اســت که حــدود ۲۵۰۰ متر دکــور تولید 

شده است.
تصویربرداری این مجموعه شــروع شــده اســت و احتمالاً حدود 
چند ماه زمان می برد. جمشــید بیات کارگردان و مهدی بصیری 

تهیه کننده کار هستند.
بازیگر مجموعــه »دوقلوها« افزود: صادقانه بگویم تلویزیون کمک 
زیادی به ما کرد تا در زمان مناســب و در فرایندی درســت دیده 
شویم. در اینکه من هم تحصیلات دارم، اهل تلاشم و پویایی دارم 
شکی نیست؛ اما اگر همه این ها را هم داشته باشید اما این شانس 

نباشد و در مکان و زمان درست قرار نگیرید به جایی نمی رسید.
وی با طرح این ســؤال کــه چند تن از بازیگــران تئاتر کودک و 
نوجوان شــناخته شــده هســتند؟ بیان کرد: درحالی که بیشتر 
مجریان کودک برای همه شــناخته شــده هســتند. یک دلیلش 
این اســت که تلویزیون تئاتر کــودک را تبلیغ و معرفی نمی کند؛ 
درحالی که مجوز این تئاترها یا از ارشــاد اســت یا کانون پرورش 
فکــری و در همین نظام مجــوز دریافت کرده اند امــا تلویزیون 
 برایشــان تبلیغــی نمی کند. معرفــی تئاتــر در تلویزیون کمک

 فرهنگی زیادی دارد.
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ورزش

بازگشتبهدنیای»داستاناسباببازی«؛
جزئیاتیجدیدازقسمتپنجمپویانماییمحبوبپیکسار

بر اســاس اطلاعات جدید، »داستان اســباب بازی ۵« بر روی این موضوع تمرکز 
دارد کــه چه اتفاقی بــرای کودکان می افتــد وقتی که به وســایل الکترونیکی 
علاقه مند می شوند. اســتانتون که کارگردانی آثاری چون »زندگی یک حشره«، 
»در جست وجوی نمو«، »وال-ای« و »در جست وجوی دوری« را بر عهده داشته 
و همچنین در تمام فیلمنامه های »داســتان اسباب بازی« مشارکت داشته، برای 
نخســتین بار به عنوان کارگردان با این مجموعه همکاری خواهد کرد.با موفقیت 
»درون و بیرون ۲« در گیشه های تابستان، دیزنی و پیکسار با تمام توان در مسیر 

ساخت دنباله های جدید حرکت می کنند. 
قدم بعدی در این مسیر، بازگشت به دنیای »داستان اسباب بازی« است؛ اثری که 
دنیای پویانمایی را به شــکلی تازه بازتعریف کرد. باب ایگر، مدیرعامل دیزنی، در 
اوایل سال ۲۰۲۳ خبر آغاز ساخت قسمت پنجم از »داستان اسباب بازی« را اعلام 
کرد و گفت این پویانمایی محبوب در تاریخ ۱۹ ژوئن ۲۰۲۶ اکران خواهد شــد. 
هم زمان با اعلام این خبر، تیم آلن، صداپیشــه شخصیت باز لایت یر، نیز از طریق 
ســکوی ایکس )توییتر ســابق( اعلام کرد که بار دیگر در این نقش صداپیشگی 
خواهد کرد. »داســتان اسباب بازی ۴«، با بیش از ۱ میلیارد دلار فروش در گیشه 
جهانی، بزرگ ترین موفقیت مالی این ســری فیلم هــا را به خود اختصاص داد و 

همچنین برنده جایزه اسکار بهترین پویانمایی شد.

اصلاحسبکزندگیبا»سیمایخانواده«شبکهیک

فصل جدید برنامه »سیمای خانواده« به تهیه کنندگی احسان نیلی به آنتن شبکه 
یک ســیما بازگشت. »سیمای خانواده« با رویکرد اصلاح سبک زندگی این روز ها از 

شبکه یک سیما پخش می شود. 
این برنامه با اجرای فرشــته ایزدی، زهرا شوقی، فاطمه رضاپور شنبه تا پنج شنبه با 
حضور کارشناسان مختلف به مباحث مشاوره ای و کارشناسی در خصوص خانواده، 
ازدواج، تربیت فرزندان، طب سالمندی، اقتصاد خانواده می پردازد. »سیمای خانواده« 
تلاش دارد با اصلاح ســبک زندگی ایرانیــان در تعاملات اجتماعی، تغذیه، ورزش، 

سلامت روح و جسم خانواده به مخاطبان خود مطالبی را ارائه دهد. 
علاوه بر بخش های آشپزی، هنری، موسیقی های محلی و سنتی، بخش های جدیدی 
مثل »بی بی« با موضوع بازگویی حکمت های زندگی توســط مادربزرگ ها و بخش 
»خوش روزی« با موضوع افراد منتظر در بیمارســتان ها بــرای تولد فرزند، از دیگر 

بخش های این برنامه است. 
سری جدید »سیمای خانواده« از گروه اجتماعی شبکه یک به مدت زمان ۵۰ دقیقه 

شنبه تا پنج شنبه هر هفته ساعت ۱۱ روی آنتن می رود.

سروشصحتبا»اکنون«بهنمایشخانگیرفت

ســروش صحت با اجرای یــک برنامه ی جدید به نام »اکنــون« دوباره میزبان 
اهالــی فرهنگ، هنر و علم خواهد بــود. »اکنون« به تهیه کنندگی و کارگردانی 
محمدرضا رضاییان، یک برنامه گفت وگومحور هفتگی اســت که با همان حس 
و حال و نگاهی که از تیم ســازنده برنامه کتاب باز انتظار می رود، طراحی شده 
و در حال ســاخت است. صحت این بار و در بستر نمایش خانگی گفت وگوهایی 
جذاب و دلنشین با هدف گسترش فرهنگ کتاب خوانی با مهمانان و کارشناسان 
شناخته شــده خواهد داشت. »اکنون« در حال تولید است و به زودی به صورت 

هفتگی از فیلیمو پخش خواهد شد.

محکومیتاستقلالباشکایت»آرشبرهانی«

بــه گزارش ایســنا، بــا توجه به 
شــکایت آرش برهانی از باشگاه 
به  باشگاه  این  تهران،  اســتقلال 
پرداخــت مبلغ ۷ میلیارد و ۲۰۰ 
میلیون ریال بابت اصل خواسته و 
مبلــغ ۲۷۷ میلیون و ۲۰۰ هزار 
ریال بابت هزینه دادرسی در حق 
خواهان محکوم شــد. همچنین 
کمیته وضعیت نســبت به دعوی 

خواهــان به میــزان ۳ میلیارد و ۱۵۰ میلیون ریال قــرار رد صادر کرد. مهاجم 
ســابق استقلال بابت مطالباتش از آکادمی استقلال از این تیم به کمیته تعیین 

وضعیت شکایت کرده بود.

عذرخواهی»تاج«ازاستقلالبابتازدسترفتنقهرمانی

به گزارش تسنیم، مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال در مجمع سالیانه هیئت 
فوتبال استان آذربایجان شرقی در واکنش به گلایه خبرنگاری مبنی بر از دست 
رفتن قهرمانی تیم فوتبال تراکتور تبریز در چهاردهمین دوره لیگ برتر به دلیل 
اشــتباه علیرضا فغانی گفت: ما امروز رســماً عذرخواهی کردیم. به خاطر دارم 
اشتباه داوری بود و باید خود سعید مظفری زاده )سرپرست مدیرعاملی تراکتور( 
قضاوت می کرد! داور اســت و دســت من رئیس فدراسیون نیست که اشتباهی 
صورت می گیرد. وی افزود: هفته پایانی فصل گذشته نیز بحث های داوری پیش 
آمد و در دیدار پرســپولیس مقابل مس رفســنجان گلی زده شــد که ۱۰ داور 
گفتند آفســاید بود و ۱۰ داور نیز گفتند آفساید نبود و نفهمیدیم آفساید بود یا 
نه، اما بعدها گفتند آفســاید بوده اســت. اگر این اتفاق نمی افتاد، قهرمان عوض 
می شــد. باید از اســتقلال هم عذرخواهی کنیم که این اشتباه صورت گرفت. ما 

باید سیستم کمک داور ویدئویی VAR را بیاوریم.

مدافع۱۹۳سانتیمتری،عضوجدیداستقلالخوزستان

به گزارش فارس، دیمیتریوس چاتزیسایاس مدافع ۱۹۳ سانتی متری و ۳۱ ساله 
یونانی با امضای قراردادی به اســتقلال خوزستان پیوست.  این بازیکن که سابقه 
بازی در تیم هایی همچون پانیونیوس، آترومیتوس و پائوک ســالونیکی یونان و 
ریزه اســپور ترکیه را در کارنامه دارد، به صورت تخصصی در پســت مدافع آخر 
برای آبی هــای دیار کارون به میدان خواهد رفت. چاتزیســایاس به زودی وارد 
ایران خواهد شــد و پس از گذراندن تست پزشکی در اردوی استقلال خوزستان 

حاصر می شود.

قیمت»وینیسیوس«5برابر»رونالدو«
برایعربستانآبمیخورد

به گزارش فارس، »پیشــنهاد یک میلیارد یورویی عربســتان به وینیسیوس«، 
این گزارش نشــریه رلوو اســپانیا از جزئیات جدید پیشنهاد نجومی سعودی ها 
به ســتاره رئال مادرید اســت. یک میلیارد یورو معادل دستمزد ۵ ساله رونالدو 
پردرآمدترین فوتبالیســت تاریخ فوتبال به شــمار می آیــد. پیش از این دیگر 
رسانه اســپانیایی از پیشنهاد نجومی ســعودی ها برای جذب وینیسیوس خبر 
داده بود که گفته می شــد این ســتاره برزیلی پیشنهاد عربســتان را رد کرده 
اســت. نشریه اسپانیایی می نویسد که در صورت قبول پیشنهاد صندوق سرمایه 
گذاری عربســتان وینسیوس »گران قیمت ترین ورزشکار تاریخ« می شود. رلوو 
گزارش می دهد که مدیران باشــگاه رئال مادرید بعد از این پیشــنهاد نجومی و 
وسوســه کننده نگران آینده ســتاره برزیلی خود شدند و امیدوارند وینیسیوس 

این پیشنهاد را رد کند.

به گزارش مهر، چراغ اول موفقیت و مدال آوری در تکواندو 
را جوانی ۱۹ ساله روشن کرد. مبینا نعمت زاده که دو سال 
قبل در ۱۷ سالگی مدال نقره قهرمانی بزرگسالان آسیا را 
کســب کرد و نقش مؤثری در اولین قهرمانی تاریخی تیم 

ملی تکواندو بانوان در کره جنوبی داشت.
این تکواندوکار ســال گذشته هم در رقابت های مختلف از 
جمله بازی های آســیایی، گرندپری ها و.. عملکرد مطلوبی 
داشــت و در نهایت از طریق رقابت هــای قاره ای موفق به 
کسب ســهمیه حضور در المپیک شــد. نعمت زاده اولین 
نماینــده تکواندو ایران در المپیک بود. او موفق شــد پس 
از برتری مقابل حریفی از لسوتو، آدرینا ایگلسیز از اسپانیا 
نایب قهرمــان المپیک ۲۰۲۰ توکیــو و دارنده مدال برنز 
۲۰۲۳ جهان را شکست دهد اما در ادامه با متحمل شدن 
شکســت برابر گینگ گو از چین به عنــوان نایب قهرمان 
سال ۲۰۲۳ جهان و قهرمان ســال ۲۰۲۲ آسیا، به دیدار 

رده بندی رفت.
نعمت زاده در مرحله رده بندی دنیا ابوطالب از عربســتان 
دارنده مدال برنز جهان و آســیا را طی دو راند شکست داد 
و به نشــان برنز دســت یافت. برنزی که انگیزه را به تیم 
ملی تکواندو در پاریس تزریق کرد و شــد سرآغاز موفقیت 

تاریخی تکواندو.
مبینــا نعمت زاده در گفت و گو با خبرنــگار مهر در مورد 
عملکردش در المپیک پاریس گفــت: رقابت های تکواندو 
در این دوره از مســابقات به دلیل حضور بهترین های دنیا 
در ســطح فنی بالایی برگزار شــد. من اولین نماینده تیم 
چهارنفره تکواندو کشورمان در بزرگ ترین آوردگاه ورزشی 
بودم و به خوبی می دانســتم که این نتیجه من چه تأثیری 

بر عملکرد کلی تیم دارد. خدا را شــکر که با کسب مدال 
موفق شــدم این انگیزه را به ســایر ملی پوشان بدهم و در 

نهایت بهترین نتیجه را رقم زدیم.
وی با بیــان اینکه به توانایی خود برای کســب بهترین و 
خوشرنگ ترین مدال ها در رشــته تکواندو اعتقاد داشتم، 
خاطرنشان کرد: بزرگ ترین قهرمانان دنیا در سنین پایین 
اولین مدال المپیک خود را کســب کرده اند. موضوعی که 

خیلی به من انگیزه داد. 
مربــی من اســتاد مهروز ســاعی و خانــواده، به خصوص 
پــدرم خیلی به من کمــک کردند و ایــن اعتمادبه نفس 
را بــه من دادنــد که می توانــم به این مهم دســت پیدا 

کنــم. وقتی مدام تکرار می شــد که تو لیاقــت بالا رفتن 
از ســکوی المپیــک را داری، شــور و اشــتیاق من برای 
آغــاز المپیــک و مبارزه بــا حریفان بیشــتر و بیشــتر 
 می شــد. خودباوری لازم برای رســیدن به مدال المپیک

را به من داد.
دارنده مدال برنز المپیک به حریفان خود هم اشــاره کرد 
و گفت: قرعه ما از قبل مشــخص بود و می دانســتیم که 
حریفــان ما چه تکواندوکارانی هســتند، بــه همین دلیل 
تمرینات روی همین نفرات متمرکز شــد و با کمک کادر 
فنــی تیم ملی، روی این حریفــان و آنالیز آنها خیلی کار 
شد. واقعاً برای پیروزی برابر حریف اسپانیایی برنامه ریزی 

دقیقی داشــتم و اجازه ندادم او حرفی برای گفتن داشته 
باشد و این نتیجه همان آنالیزهای قبلی بود.

نعمت زاده با اشــاره به کســب مدال برنز در پاریس گفت: 
بــرای حضور در المپیــک با وجود کم کــردن وزن زیاد، 
بهترین شرایط فنی و بدنی را داشتم و خیلی حساب شده 
و بــا برنامه پیش رفتم و واقعاً حق من رســیدن به فینال 
بود. من فقط برای کســب مدال طلا به پاریس آمده بودم. 
برابر نماینده چین باید پیروز می شدم، ضربه حریف بعد از 
اعلام قطع مبارزه از ســوی داور انجام شد، همه سالن هم 
شاهد بودند، این دســت اتفاقات هم جزئی از مبارزات در 
این سطح اســت. این را به فال نیک می گیرم. شاید برای 
من زود بود در این سن فینالیست المپیک شده و طلای با 

ارزش المپیک را کسب کنم.
وی ادامه داد: المپیک ۲۰۲۸ تازه ۲۲ ســاله می شــوم و 
تلاش می کنم طی چهار سال پیش رو هدفی که در پاریس 
محقق نشــد را جامه عمل بپوشــانم و به طلای المپیک 
دست پیدا کنم. اینجا هر چه در توان داشتم گذاشتم ولی 
برخی مســائل و اتفاقات تحت کنترل ما نیســت. من بعد 
از پایین آمدن از ســکوی قهرمانــی المپیک، عزم خود را 
برای موفقیت در المپیک بعدی و کســب مدال طلا جزم 
کردم و این را می دانم که باید برای رســیدن به آن سخت 

تلاش کنم.
دارنده مدال برنز المپیک در پایان گفت: خیلی خوشحالم 
بــا این مدال باعث شــادی مــردم عزیز ایران شــدم و از 
زحمات خانواده، مســئولان فدراســیون و کادر فنی تیم 
 ملی بســیار تشــکر می کنم و امیدوارم جواب اعتماد آنها 

را داده باشم.

به گزارش ایرنا، رشــته بوکس ممکن اســت برای اولین بار بعد از 
گذشــت بیش از یک قــرن حضور در بازی هــای المپیک، از این 

رویداد حذف شود.
این تصمیم در پی اختلافات جاری بین کمیته بین المللی المپیک 
)IOC( و انجمن بین المللی بوکس )IBA( بر سر مسائل شفافیت 
مالی و حاکمیتی به وجود آمده اســت. کمیته بین المللی المپیک 
در سال ۲۰۲۳ به رسمیت شــناختن انجمن بین المللی بوکس را 

پس گرفت و وضعیت بوکس را نامشخص اعلام کرد.
توماس باخ، رئیــس کمیته بین المللی المپیک اعلام کرده بود که 
تصمیم حضور یا حذف بوکس از المپیک لس آنجلس، سال ۲۰۲۵ 
گرفته می شــود. کمیته بین المللی المپیک مسابقات بوکس را در 
المپیک پاریس اجرا کرد و از فدراســیون های ملی خواسته تا یک 
سازمان جهانی جدید به نام بوکس جهانی تشکیل دهند که هنوز 
توسط کمیته بین المللی المپیک به رسمیت شناخته نشده است.

کمیته بین المللی المپیــک و انجمن بین المللی بوکس در جریان 

بازی هــای المپیک پاریس بر ســر حضور دو بوکســور زن، ایمان 
خلیــف الجزایری و لین یو تینگ تایوانی با هم اختلاف داشــتند. 
انجمن بین لمللی بوکس آنها را در اواســط مسابقات جهانی سال 
گذشته پس از آزمایش کروموزوم به دلیل عدم واجد شرایط بودن 
جنســیت، ممنوع کرد، اما کمیته بین المللی المپیک به هر دوی 
آنها اجازه داد که در مســابقات شــرکت کنند و گفت که آنها زن 
هستند. بوکس مردان، اولین حضورش در المپیک را در بازی های 
سنت لوئیس در سال ۱۹۰۴ تجربه کرد و تنها یک بار در بازی های 
المپیک ۱۹۱۲ استکهلم غایب بود، اما بوکس زنان ۱۰۰ سال بعد 
در المپیک لندن معرفی شد. در المپیک ۲۰۲۴ پاریس، ۳۰ کشور 
به مدال بوکس دســت یافتند که ازبکستان با ۵ طلا پیشتاز بود و 
چین با ســه مدال در رده  بعدی قرار گرفت. تایوان، کوبا، الجزایر، 
ایرلند و اوکراین هر کدام یک طلا کسب کردند. قرقیزستان برای 
اولین بار در تاریخ خود یک مدال نقره در وزن ۵۷ کیلوگرم بوکس 

مردان در المپیک پاریس به دست آورد.

به گزارش ایرنا، فدراسیون والیبال در حال مذاکره 
با مربیان مختلف بــرای هدایت تیم ملی والیبال 
استغ اما مشــکلی که برای جذب آنها وجود دارد 
قرارداد این مربیان با تیم های باشــگاهی اســت. 
فدراســیون والیبال قصد ندارد مربی  را به خدمت 
بگیــرد که در نیمی از ســال، درگیر مســابقات 
باشــگاهی باشــد. از همین رو طبق صحبت های 
اخیر میلاد تقوی، قرار اســت یک دستیار درجه 
اول بــه ایــران بیاید و تا زمانی کــه مربی بزرگ 
خارجی جذب شود وی کارهای فنی تیم ملی اعم 
از زیر نظر گرفتن رقابت های لیگ برتر و شناسایی 
بازیکنان برتــر این رقابت ها را برای دعوت به تیم 
ملی بر عهده بگیرد. شنیده می شود توماسو توتولو 
جدی ترین گزینه فدراســیون والیبــال برای این 
سمت اســت تا به نوعی سرمربی موقت تیم ملی 
لقــب بگیرد. در کنار وی هــم پیمان اکبری قرار 
خواهد گرفــت؛ مربی  که در لیگ ملت ها در کادر 

فنی تیم ملی حضور داشــت و پس از اخراج پائز 
هدایت این تیم را در ۳ بازی پایانی خود در لیگ 
ملت هــا بر عهده گرفت. با انتخاب ســرمربی تیم 
ملــی، توتولو به احتمال فراوان دســتیار اول وی 
خواهد شــد. در زمانی سرمربیگری بهروز عطایی 
در تیم ملــی والیبال، توتولو بــرای مدتی کوتاه 
دستیار این مربی بود؛ اما به دلیل برخی اختلافات 

این همکاری خیلی زود به پایان رسید.

فینال المپیک برای من زود بود؛

المپیکلسآنجلسطلامیگیرم

بوکس در آستانه حذف از المپیک؛

 پای دو ورزشکار در میان است
»توتولو« روی نیمکت تیم ملی والیبال

6

تلویزیون

نمایش خانگی

ســینما و مخاطبینش بیش از هر چیــز دیگری در انتظار 
ترکیــب نو بــرای اکران اســت، ترکیبی که بتواند ســبد 
مخاطبین ســینما و البته فروشــش را متنــوع کرده و به 
چرخه ســینما کمک کند. در همین راستا اکران سه فیلم 
سینمایی »قلب رقه«، »سفر پرماجرا« و »خانه شیشه ای« 
از چهارشــنبه ۲۴ مردادماه در ســینماهای سراسر کشور 
آغاز خواهد شد. همچنین شــورای صنفی نمایش قرارداد 
اکران »باغ کیانوش« به کارگردانی رضا کشــاورز حداد و 

تهیه کنندگی محمدجواد موحد را نیز ثبت کرده است.
در اینجا نگاهی به آثار در راه اکران خواهیم داشت.

قلبرقه
»قلــب رقه« اولین فیلــم خیرا... تقیانی پور اســت که در 
جشــنواره فجر ســال قبل رونمایی شد. این فیلم بر محور 
یک ایرانی به نام رضا اســت که تا قلب داعش نفوذ کرده و 
با چالش های متفاوتی روبه رو می شــود، این فیلم به عنوان 
یک فیلم اکشن و جاسوســی، یک عاشقانه در دل التهاب 
معرفی می شود. در فیلم »قلب رقه« شهرام حقیقت دوست، 
شــادی مختاری، عبدالرضا نصاری، فرهاد قائمیان، هدایت 
هاشمی، محمدرضا شریفی نیا، مصطفی ساسانی، عامر علی 

و مهدی شیخ عیسی به ایفای نقش می پردازند.
ســعید پروینی تهیه کننده »قلب رقه« در ســخنانی گفته 
اســت: این فیلم کلاژی از قصه های واقعی بود. شهید سید 
رضی در تولید این اثر خیلی به ما کمک کردند و از روز اول 
تا پایان به ما کمک کردند. بعد از شــهادت ایشان قرار شد 
که این فیلم  را به ایشــان تقدیم کنیم  اما این فیلم درباره 
زندگی شــهید نبود.همچنین خیرا... تقیانی پور، کارگردان 

اثر در رابطه با آن توضیح داد: بحث عاشقانه و درام داستان 
را خودم نوشته ام؛ اما نفوذ در دل داعش را هم داشته ایم. به 
هر حال هم در تهران و هم در سوریه فیلمبرداری داشتیم 
و مجبور بودیم لانگ شــات ها و برخی از صحنه های بسته  
را در ســوریه و صحنه های بسته بسیاری را در ایران تهیه 
کنیم. ما وقتی وارد ســوریه شدیم کشور هنوز ناامن بود و 

رژیم صهیونیستی بمباران را شروع کرده بود.
وی ادامــه داد: مــن هر روز دعــا می کردم کــه خون از 
دماغ کســی نیاید. من از همین جا از همه کســانی که در 

ســوریه امنیت را بــرای ما ایجاد کردند، تشــکر می کنم. 
علی الخصوص شــهید سید رضی موســوی و امیرحسین 
جان پناه . بزرگ ترین چالش ما در سوریه این بود که سالم 

به هتل برگردیم.
خانهشیشهای

»خانه شیشــه ای« به کارگردانی امیرپورکیان با محوریت 
فعالیت پاپاراتزی ها، روایتی از پشــت پرده زندگی شخصی 
ســلبریتی ها را به تصویر می کشــد. روایت این داستان با 
محوریت داســتان یک خواننده پاپ روایت می شــود. امیر 

جعفری، بهاره کیان  افشار، شهاب مظفری و نیما شعبان نژاد 
از جمله بازیگران این فیلم معرفی شده اند. وحید موسائیان 
نویســنده و تهیه کنندگی این فیلم را ســید امیر سیدزاده 

برعهده دارد.
سفرپرماجرا

فیلم »سفر پرماجرا« ساخته حجت سیفی نیز با درون مایه 
کودکانه - کمدی حین روایت داســتانی درباره وفاق ملی، 
گشــت وگذاری دارد به بســیاری از شــهرهای تاریخی و 
دیدنی ایران و جذابیت های توریســتی ایران را به نمایش 
می گذارد.این فیلم با درونمایه کودکانه-کمدی حین روایت 
داستانی درباره وفاق ملی، گشت وگذاری دارد به بسیاری از 
شــهرهای تاریخی و دیدنی ایران و جذابیت های توریستی 
وطن را به نمایش می گذارد. خلیج فارس و جزایر مختلف 
آن از جمله لوکیشــن های فیلمبرداری »ســفر پرماجرا« 
بوده و بسیاری از نماهای فانتزی اثر نیز با جلوه های ویژه 
رایانه ای، خلق شده اســت.خلاصه داستان: دانیال و ملیکا 
در پی گمشــدن مادرشان در جنگل به شهری با مردمانی 
با قامت کوتاه می رسند و باخبر میشوند که مادرشان اسیر 
سلطان شهر شده. ژولی، مردی کوچک برای دیدن پادشاه 
به آنان کمک می کند. پادشاه آزادی مادر را در گرو آوردن 
میوه آسمانی شفابخش میداند. آنان سفر های سخت را در 

سرزمین های دور و دریاها آغاز می کنند.
نیما شــاهرخ شــاهی، جلیل فرجاد، مســیح سیفی، زهرا 
عباس زرگــری، مرتضی ضرابی، ملیــکا عبداللهی و اصغر 
نجات و بســیاری از هنرمندان کوتاه قامت همچون حمید 

ابراهیمی و... در »سفر پرماجرا« ایفای نقش می کنند.

زن ۸۰ ساله یهودی سوژه فیلم جدید 
»بهروز افخمی« شد

»دوقلوها« به تلویزیون برمی گردند

پویانمایی



 رئیس سازمان حمل ونقل شهرداری صدرا خبر داد:
اضافه شدن ۵ دستگاه مینی بوس به ناوگان

 حمل ونقل عمومی شهر صدرا 
به گزارش سبحان، جهان پور رستم پور، رئیس سازمان حمل ونقل و ترافیک 
شــهرداری صدرا گفت: بــا توجه به افزایش جمعیت؛ شــهرداری صدرا ۵ 

دستگاه مینی بوس به ناوگان حمل ونقل شهر صدرا اضافه کرد. 
رســتم پور با اشاره به این موضوع افزود: هزینه صرف شده برای ۵ دستگاه 
مینی بوس خریداری شده صد و بیست و شش میلیارد و پانصد میلیون ریال 
می باشــد. وی در خصوص مینی بوس های اضافه شده به ناوگان حمل ونقل 
عمومی شــهر صدرا توضیح داد: ما در شش ماه اول سال جاری ۵ دستگاه 
مینی بوس جدید به ناوگان حمل ونقل عمومی شهر صدرا اضافه کردیم که 
طی مذاکرات انجام شده با شرکت های تولیدی تعداد ۱۴ دستگاه می باشد 
و قرار اســت تا پایان سال جاری دســتگاه مینی بوس دیگر نیز خریداری 
نماییم. رستم پور در پایان ضمن تشکر از همراهی شهردار و اعضای شورای 
اســامی شــهر صدرا بیان کرد: یکی از دغدغه های اصلی ما در شهرداری 
صدرا؛ بحث ناوگان حمل ونقل عمومی و کمبود آن نسبت به جمعیت شهر 
می باشــد که بجد پیگیر این موضوع هستیم تا با خریداری و اضافه نمودن؛ 

بخشی از این مشکل را حل کنیم.

مدیرعامل انجمن حمایت زندانیان شیراز:
فرزندان نخبه و با استعداد زندانیان

 تحت پوشش بنیاد نخبگان فارس هستند

به گزارش سبحان، در نشست سه جانبه مدیرکل زندان های فارس، رئیس 
بنیاد نخبگان اســتان و مدیرعامل انجمن حمایت زندانیان شیراز، پیرامون 
پوشــش جامع فرزندان با استعداد برتر و نخبه خانواده های زندانیان تحت 
پوشــش انجمن حمایت زندانیان توسط بنیاد نخبگان استان بحث و اتخاذ 
تصمیم شد. اســحاق ابراهیمی، مدیرکل زندان های فارس در این نشست 
بر ضرورت توجه جامعه به خانواده های زندانیان در راستای مسئولیت های 
اجتماعی تأکید کرد و گفت: توصیه و تأکید این است که فرزندان زندانیان 
در نبود سرپرســت خــود از تحصیل باز نمانند و اینک شــاهد اهتمام در 
کشف و تقویت و حفظ استعداد های برتر و نخبه این عزیزان هستیم و این 
شــاخص از مصادیق حقوق شهروندی و عدالت قضایی و اجتماعی ست که 
باید با محوریت انجمن حمایت زندانیان شــیراز به پوشــش استانی مبدل 
شــود. قربانی، مدیرعامل انجمن حمایت زندانیان شیراز هم از برنامه ریزی 
این انجمن برای ارائه وســیع و کیفی خدمات به خانواده های زندانیان خبر 
داد و گفــت: با جلــب حمایت خیرین و نیکــوکاران، هم اینک ده فرزند با 
اســتعداد برتر که ۵ نفر آنان به نخبه ملی مبدل شــده اند، تحت پوشــش 
بنیاد نخبگان قرار گرفته و حمایت می شــوند. حبیب شریف، رئیس بنیاد 
نخبان استان فارس نیز با بیان اینکه خدمت رسانی به فرزندان بی سرپرست 
زندانیان دارای حساســیت و اهمیت خاص است، گفت: از همه ظرفیت ها 
و هم افزایی ها اســتفاده می شود تا این استعدادهای برتر و نخبه در راستای 
آینده سازی کشور و خدمت به جامعه، موردحمایت قرار گیرند و این گامی 

در راستای کاهش آسیب های جامعه نیز خواهد بود.

مدیرکل صمت فارس: 
مصوبات کارگروه تسهیل مؤثرترین راه برای رفع 

چالش  فعالیت های اقتصادی و تولیدی است
به گزارش ســبحان، در پانصد و هشتاد هشتمین جلسه کارگروه تسهیل و 
رفع موانع تولید به ریاست حسن شیخ نیا معاون اقتصادی استانداری فارس، 
دبیری صنعت، معدن و تجارت و حضور دستگاه های ذی ربط استانی، مدیران 
عامل بانک ها و مدیران بنگاه های اقتصــادی در خصوص موضوعات تعیین 

تکلیف بدهی و... اتخاذ تصمیم و به دستگاه های ذی ربط اباغ شد.
حمیدرضا ایزدی، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت : دراین 
نشســت موارد ۱۵ بنگاه اقتصادی طرح در کمیتــه تخصصی ذیل کارگروه 
همچنین مشکات ۳ بنگاه اقتصادی و تولیدی تولید چینی آلات بهداشتی، 
عصاره شیرین بیان، انواع سرم و ... در راستای توسعه تولید، افزایش اشتغال و 
رشد فعالیت های اقتصادی بحث، بررسی و تصمیم گیری شد. ایزدی با تأکید 
بر ضرورت بهره مندی از تمام ظرفیت و پتانســیل کارگروه تسهیل و رؤسای 
دستگاه های اجرایی ذی ربط برای رفع موانع پیش روی بنگاه های اقتصادی و 
تسهیل سرمایه گذاری در استان فارس، افزود: مصوبات و تصمیمات کارگروه 
تســهیل و بهره گیری از دانش کارشناســان دســتگاه های مرتبط، ازجمله 
مؤثرتریــن راهکار و ابزار برای پاســخ به رفع چالش های پیش رو و توســعه 

فعالیت های اقتصادی، تولیدی و اشتغال پایدار است.

رئیس سازمان نوسازی مدارس:
هزار مدرسه کانکسی مهر امسال جمع آوری می شود

به گزارش سبحان، حمیدرضا خان محمدی، رئیس سازمان نوسازی، توسعه 
و تجهیز مدارس کشور گفت: هزار مدرسه کانکسی در راستای ایجاد محیط 

آموزشی استاندارد مهرماه امسال جمع آوری می شود.
خان محمدی اظهار کرد: در برنامه هفتم پیشــرفت شاخص هایی داریم که 

بر اساس آن مدرسه باید در بهترین نقطه در هر شهر و روستایی باشد.
وی با اشــاره به اینکه در ۷ نقطه کشــور مشــکاتی وجود دارد و در این 
مناطق با کمبود مدرســه مواجه هستیم، افزود: مهاجرت نیز یکی دیگر از 

موضوعاتی است که بر این مسئله دامن می زند.
رئیس سازمان نوسازی مدارس کشــور ادامه داد: کارگر نفت فروشی را در 
اصفهان داشــتیم که کل ســرمایه خود را برای ساخت یک مدرسه هزینه 

کرد، این موارد روایت های شیرینی از مدرسه سازی است.
خان محمدی بیان داشــت: دو دهم درصــد از مالیات بر ارزش افزوده باید 
در بودجه ســنواتی لحاظ شود و برای مدرسه سازی و مقاوم سازی مدارس 
در اختیار سازمان نوسازی قرار بگیرد، اعتبار مقاوم سازی مدارس در برنامه 
ششــم به خوبی تخصیص نیافت؛ چون از محل صندوق ذخیره ارزی بود و 
هم اکنون حکم دو دهم که در برنامه هفتم توســعه لحاظ شده است؛ باید 
تحقق پیدا کند. وی گفت: ۱۶۴ مؤسسه و ۱۵ هزار گروه جهادی در بحث 

مدرسه سازی و شاداب سازی مدارس با این سازمان همکاری می کنند.
وی یادآور شــد: ســالی یک میلیون جابه جایی در شهرهای مختلف کشور 
داریم و طبق آمار بهارســتان، استان البرز، قم، حاشیه شهر مشهد، شیراز، 
ارومیه، تبریز و اصفهان مهاجرپذیرترین شــهرهای کشور هستند. بنابراین 

باید نقاط قوت و ضعف شناخته شود.
محمدرضا جعفری، مدیرعامل جامعه خیرین مدرسه ســاز کشور نیز گفت: 
برخی شــبهه ایجاد می کنند که دیگر نیازی به مدرسه نیست و خیران در 
موارد دیگر ســرمایه گذاری کنند؛ اما واقعا این گونه نیســت در شهر تهران 
مشــکات فراوانی داریم و مدارس مناســب وجود ندارد به ویژه با کمبود 
هنرســتان ها و تجهیزات آنها مواجه هستیم. وی افزود: کمبود مدرسه در 
نقاط مختلف کشــور پابرجاســت ضمن اینکه مدارس فرسوده هم نیازمند 
مقاوم سازی هستند. جعفری گفت: خیران حدود دو سال است که عاوه بر 
مدرسه سازی در بحث مدرسه یاری همراهی می کنند؛ یعنی پس از ساخت 
مدرســه در اداره آن به مدیر مدرســه کمک می کنند. خیرانی را که پول 

کمتری دارند به سمت مدرسه یاری هدایت می کنیم.

 معاون اجتماعی سازمان وظیفه عمومی فراجا خبر داد:
معافیت سربازی فرزندان قهرمانان پارالمپیک

به گزارش سبحان، حسین زاهدی، معاون اجتماعی سازمان وظیفه عمومی 
فراجا در خصوص معافیت نظام وظیفه برای قهرمانان المپیک و پارالمپیک 
اظهار داشــت: برای بانوان قهرمان المپیک، هیچ گونه معافیت خاصی برای 
بســتگان یا فرزندانشــان در نظر گرفته نشده اســت. وی افزود: قهرمانان 
پارالمپیــک می توانند یکی از فرزندان خود را از خدمت نظام وظیفه معاف 

کنند و کارت معافیت برای آنها صادر خواهد شد.
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به گزارش ســبحان، حسن شــیخ نیا، معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری فارس از آغاز طرح 
نظارت بر قیمت و کیفیت لباس های فرم دانش آموزان خبر داد.

معاون اقتصادی استانداری فارس گفت: قرار است با همکاری و هماهنگی اداره کل آموزش و پرورش، 
اداره تعزیــرات حکومتی، اتحادیه ها و صنوف، هم بر تهیه و انتخاب نوع پارچه و هم بر کیفیت دوخت 
و مهم تر از همه قیمت تمام شده لباس نظارت کامل شود. شیخ نیا افزود: در استان فارس با جامعه ای 
نزدیک به ۳۵۰ هزار نفری از دانش آموزان مقاطع ابتدایی و متوســطه روبه رو هستیم که بیش از ۲۶۰ 
هزار نفر از آنان دانش آموزان دختر و بیش از ۸۰ هزار نفر از آنان دانش آموزان پسر هستند. وی افزود: 
یکی از دغدغه والدین تهیه لباس فرم مدارس اســت و اگر تاکنون از والدین دانش آموزان مبلغی بابت 
هزینه لباس فرم دانش آموزان دریافت شــده باشد، مدارس موظفند در صورت مغایرت با قیمت تعیین 
شــده مابه التفاوت قیمت را به خانواده ها باز گردانند و اگر والدین شــکایتی داشته باشند می توانند با 

اداره تعزیرات حکومتی در میان بگذارند. 

به گزارش ســبحان، رقابت های نهمین دوره جام بازی های ویدئویی ایران 
در فارس همزمان با سراســر کشــور آغاز شــد و بازیکنان این استان در 
فضای حرفه ای گیم نت امپراطور شیراز به مدیریت امین فرخ زاد، مسابقات 
 خــود را در بخش حضوری با همراهی ســید رســول موســوی نژادیان، 
معاون هنری ســینمایی اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی استان فارس 

آغاز کردند.
محمدباقر خدادوست، دبیر اجرایی جام بازی های ویدئویی ایران در فارس 
گفت: این دوره  از رقابت ها، شامل بازی های موبایلی ایرانی و فیفا ۲۴ است 

که به صورت برخط و حضوری برگزار می شود.
خدادوست با بیان اینکه بازی های ایرانی به صورت برخط و بازی های فیفا 
و کوییز به صورت حضوری برگزار می شود، اعام کرد: ۴۰۶ نفر در استان 
فارس برای شــرکت در بازی فیفا نام نویســی کردند و این استان پس از 

تهران بیشترین شرکت کنندگان را در این جام دارد.
وی ادامه داد: شــرکت کنندگان تا مرحلــه نیمه نهایی به صورت ۲ به ۲ و 
حذفی با یکدیگر رقابت می کنند و در آن مرحله نیز بهترین نتیجه از سه 

بازی ماک صعود بازیکنان به فینال خواهد بود.
خدادوســت افزود: فینالیســت های بخش حضوری نهمین جام بازی های 
ویدئویی ایران در فارس چهارشنبه مشخص می شوند و هشت برگزیده به 

مسابقات کشوری راه  می یابند.

دبیــر اجرایی جام بازی های ویدئویی ایران در فــارس اظهار کرد: امروزه 
بــازی کامپیوتری عماً بخشــی از زندگی جوانــان ونوجوانان را پر کرده 
و ما موظف به پشــتیبانی از این بازی ها هستیم؛ عاوه بر این، بازی های 
کامپیوتری در آینده به مســابقات المپیک راه  می یابند و این مســابقات 
 راهی مناســب بــرای اســتعدادیابی و در نتیجــه افتخارآفرینی در این 

عرصه است.
وی افزود: بر اســاس برنامه ریزی ها، قرار اســت از مهر یا آبان ماه ۱۴۰۳ 
لیگ بازی ها ویدئویی کشــور آغاز شــود تا بازیکنان به طور مداوم رقابت 

داشته باشند.

به گزارش سبحان، محمدهادی ایمانیه، استاندار 
فارس با حضور در شهرســتان خرامه، به صورت 
میدانی وضعیت آبی این شهرستان، به ویژه آب 

آشامیدنی شهر خرامه را مورد ارزیابی قرار داد.
اســتاندار فارس در پایان این ســفر چند ساعته 
اظهار داشــت: متأســفانه شــاهد بحــران آب 
آشامیدنی و کشــاورزی در شهرســتان خرامه 
هستیم که البته ناشی از خشکسالی های شدید 

سنوات قبل است.
وی افزود: با توجه به افزایش بی سابقه دمای هوا 
و افزایش مصرف آب، تصمیم گرفتم شــخصاً در 
خرامه حاضر و با اعضای شورای تأمین شهرستان 
و برخی مطالبه گران هم اندیشی کنم تا برای به 

حداقل رسیدن این تنش آبی تدبیر کنیم.
 در درازمدت آب سد درودزن و آب خلیج 

فارس می تواند مشکل خرامه را حل کند
ایمانیه تصریح کــرد: تصمیم هایی اتخاذ شــد 
کــه امیدواریم آثار اولیه آن طــی روزهای آتی 

نمایان شــود؛ در درازمدت آب ســد درودزن و 
آب خلیج فارس می تواند مشکل این شهرستان 
را بــه صورت ریشــه ای و دائمی حــل کند؛ اما 

انتظــار تا حصول آن جایز نیســت و با تدابیری 
که اتخاذ شد امیدواریم شاهد کاهش تنش آبی 
در شرایط فعلی باشیم. وی در پایان از تاشگران 

مجموعه های آبی استان نیز قدردانی کرد.
لازم به ذکر اســت در این سفر استاندار فارس، 
نمایندگانی را به محات مختلف شهر اعزام کرد 
تا وضعیت آبی تمام محدوده شــهر خرامه مورد 

ارزیابی قرار گیرد.
 صداوسیمای فارس رسیدگی به جوانان را 

در دستور کار قرار دهد
ایمانیه همچنین در مراســم تودیــع و معارفه 
مدیرکل صداوســیمای فارس که در ساختمان 
مرکزی صداوسیمای اســتان برگزار شد، ضمن 
تشــکر از احمد پهلوانیــان و خوش آمدگویی به 
امیر رئوف، گفت: فارس در قله است و امیدواریم 
همچنــان در قله بماند و بــه یاری خدا قله های 
دیگر را فتح کند. وی از اینکه دید مرکز کشور به 
توانمندی و همچنین مردم استان فارس قوی تر 
و شفاف تر شده است ابراز امیدواری کرد و افزود: 
توانمندی های بی نهایتی در این استان وجود دارد 
و بعضاً مشکات سخت افزاری، کمبود تجهیزات 

 و امکانــات این اســتان را درگیر کرده اســت. 
ایمانیه بــا بیان اینکه یکی از قدیمی ترین مراکز 
صداوســیما در کل کشور، اســتان فارس است؛ 
تصریــح کرد: باید رســیدگی به جوانــان را در 
دســتور کار قرار داده و همچنین ســالمندان و 
پیشکســوتان را فراموش نکنیم. صداوســیمای 
فارس باید در بحث حمایت های مالی پرســنل 
خــود را در اولویــت قــرار داده و بــا توجه به 
توانمندی هایی که در تمام عرصه ها در اســتان 
فارس دیده می شود ورود جدی تری به این حوزه 

داشته باشد.
وی با اشــاره به اینکه اخیراً سند شیراز، سومین 
حرم اهل بیت )ع( به تصویب رسید و این موضوع 
برای فارس باعث افتخار اســت، ادامه داد: ارائه 
توانمندی های استان فارس به تمام مردم ایران 
و حتی شبکه های برون مرزی کمک خواهد کرد 
تا ســیلی از ســرمایه گذاران، بازدیدکنندگان و 

گردشگران به فارس روانه شوند.

به گزارش سبحان، افسانه خواست خدایی، عضو شورای اسامی 
شهر شیراز در صحن علنی شورای اسامی شهر شیراز افزود: 
مطلبی هفته گذشته در فضای مجازی پیرامون لایحه ارسالی 
از شهرداری مطرح شد که به کمیسیون برنامه و بودجه نسبت 
داده شد. در راستای دفاع از حیثیت حقوقی کمیسیون برنامه 
و بودجه نکته ای را باید عرض کنم و امیدوارم ضمن رفع ابهام 
و شفاف ســازی، بزرگوارانی که در حــوزه مطالبه گری حضور 

دارند به همه ابعاد این موضوع واقف شوند. 
وی خاطرنشــان کرد: در تاریخ نهم خرداد ماه ســال جاری 
شــهرداری شــیراز لایحه ای را در خصوص مساعدت به یکی 
از بانوانی که محکومیت مالی داشــتند و بحث زندانی شــدن 
ایشــان بود به شــورای اسامی ارســال کردند، ضمن اینکه 
هیچ درخواســتی نه از ســوی کمیســیون برنامــه و بودجه 
و نه هیچ کمیســیون دیگری به شــهرداری ارســال نشــد 
و صرفــاً مکاتبه شــهروند با شــهرداری بــوده. مطابق عرف 
 و قانونــی که در شــورای اســامی وجــود دارد موضوعات 
مســاعدتی حتمــاً به کمیســیون برنامــه و بودجــه ارجاع 
می شــود و ممکــن اســت در کمیســیون های دیگــر هم 
 مطرح شــود، اما معمــولاً در کمیســیون برنامــه و بودجه 
 صرفــاً جهت چــک کــردن ردیــف و مبلغ مورد بررســی 
قرار می گیرد و به ماهیت موضوع کمیســیون  برنامه و بودجه 

حق ورود ندارد. 
خواســت خدایی افزود: این موضــوع در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۶ 

در دســتور کار کمیســیون برنامه و بودجه قرار می گیرد که 
حدود ۱۷ روز بعد از ارسال به شورا، ضمن اینکه در ارجاعات 
ریاســت شورا این موضوع به کمیسیون برنامه و بودجه و امور 
حقوقی و کمیســیون تلفیق و کمیته محرومیت زدایی ارجاع 
گردیده است که هر سه مجموعه این موضوع را بررسی کنند 
و متعاقباً این موضوع در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۷ در جلسه صحن 
 علنــی مطرح شــد، ضمن اینکه بنده با حکمــی که از طرف 
شــورای اسامی شهر شــیراز دارم نماینده شورا در دعاوی و 
مراجع قضایی هستم، ریاست شــورای اسامی موضوع را به 
بنده ارجاع دادند؛ چون برای برخی از اعضا و غالباً حتی برای 
خودمان که این مبلغ دقیقاً چقدر هست و باید پرداخت شود 
یا نه روشــن نبود. بنده در جلسه ای در اجرای احکام موضوع 
را پیگیری کردم که در این خصوص گزارشــاتی به ریاســت 
شــورای اسامی ارائه دادم که باعث شد موضوع متوقف شود؛ 
چون دستوری اعام شده بود که به دلیل کامل نبودن اسناد 
موضوع متوقف شود و دقیقا پیرو گزارش بنده، مجدداً موضوع 

در جلســه صحن علنی هفته گذشــته مطرح شــد و بنده به 
ریاســت شــورا عرض کردم که آقای رحیم نژاد فرمودند، اگر 
حکم جلب ایشان به روز صادر شده باشد امکان پرداخت وجود 
دارد و حکم جلب به اداره مصوبات تحویل داده شــده بود که 
بنده حکم جلب را چــک کردم و به روز نبود و این موضوع را 
به آقای حســینی گفتم و ایشــان بر اساس ضوابط و مقررات 
و بــه روز نبودن حکم جلب و به دلیل کامل نبودن اســناد و 

مدارک موضوع را متوقف کردند. 
وی در ادامه بیان داشت: ما به عنوان نمایندگان مردم مدافع 
حقوق شهروندان هستیم و حافظ اموال و منافع مردم شریف 
شــهر شیراز. تاشــمان بر آن اســت که حافظ بیت المال به 
صورت تمام و کمال باشــیم و اگر مصوبه ای باشد قطعاً همه 
اعضا با حساســیت تمام که ذره ای از حقوق بیت المال تضییع 
نشــود مورد بررســی قرار می دهند و از همین تربیون قطعاً 
هر موضوعی که نیاز باشــد مردم شریف شــهر شیراز بدانند 

شفاف سازی خواهم کرد.

در سفر به شهرستان خرامه؛

استاندار فارس وضعیت آب آشامیدنی را به صورت میدانی ارزیابی کرد

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس:

آغاز طرح نظارت بر قیمت و کیفیت لباس های 
فرم دانش آموزان

گیمِرهای فارس در جام بازی های ویدئویی ایران به خط شدند

به گزارش ســبحان، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
استان فارس از آغاز مرمت سرای گمرک در بازار وکیل شیراز خبر داد.

 محمد ثابت اقلیدی ۲۳ مردادماه ۱۴۰۳ در حاشیه بازدیدش از روند مرمت 
پروژه بزرگ بازار وکیل شــیراز با بیان اینکه ســرای گمــرک با اعتبار ۴ 
میلیارد و 9۵۷ میلیون تومان آغاز شــده اســت گفت: سرا یا کاروان سرای 
 گمــرک یکــی از بناهای دوره زندیه اســت کــه در نیمه شــمالی بازار 

وکیل قرارگرفته است. 
مدیــرکل میراث فرهنگی فارس در خصوص پروژه مرمت این بنای تاریخی 
و ارزشــمند شیراز گفت: برچیدن بخش های باقی مانده کاه گل فرسوده بام 
به منظور اجرای عملیات سبک ســازی، تعمیــرات روی طاق های آجری و 
درنهایت عایق رطوبتی بام های ضلع جنوبی و غربی ازجمله اقدامات مرمتی 
در ســرای گمرک اســت. ثابت اقلیدی همچنین افزود: تعمیرات و مرمت 
دیوار جان پناه آجری بخش فوقانــی نماهای ضلع جنوبی و غربی از دیگر 

اقدامات مرمتی این سرای تاریخی است. 
گفتنی است سرا یا کاروان سرای گمرک در ضلع شمالی بازار وکیل شیراز 
واقع شــده و دارای ۷۰ حجره اســت و دوطبقه اســت؛ که طبقه همکف 
به عنوان انبار استفاده می شود. این بنادر سال های ۱۱9۳-۱۱۷۲ ساخته و 
در دوره زندیه بناشده و در تاریخ ۱۵ مهر ۱۳۴۶ به شماره 9۲۴ در فهرست 

آثار ملی ثبت شده است.
  از نظــر مقاومــت بنــا هنوز اســتحکام خــود را حفظ کرده و آســیب 
 جــدی بــرآن وارد نیســت. تمامــی مصالــح قدیمــی به کاررفتــه در 
بنا آجر اســت در حیاط کاروان ســرا چهار باغچه یک مسجد و یک حوض 

آب است. 
بــازار وکیل شــیراز با اعتبــاری معــادل ۱۰۰ میلیارد تومــان از محل 
مســئولیت اجتماعــی نفــت در قالــب ۱۴ پــروژه بــا حضــور وزیــر 
 میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی به طور رسمی در ۱۴ تیرماه

امسال آغاز شد. 
ایــن پروژه ها شــامل مرمت اردوبــازار، بازار حاجی، بــازار وکیل جنوبی، 
راســته ترکش دوزهــا و راســته عافه بنــدان، بازارهــای شــمالی و نو، 
 ســراهای احمدی، روغنی، گمرک، فیل و راســته شمشــیر گرها و سرای 
مشــیر، بازار نو و حمام مشــیر، مرمت بازار مســگرها و گاراژ فردوسی و 
 تزئینــات بازارهــای وکیــل شــمالی و جنوبــی و راســته ترکش دوزها 

و عاقه بندان است.

 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس خبر داد:

مرمت سرای گمرک با اعتباری نزدیک به 5 میلیارد تومان

بــه گزارش ســبحان، گردهمایی رؤســا 
و کارشناســان امور مراتــع ادارات منابع 
طبیعی و آبخیزداری شهرستان های فارس 

برگزار شد. 
ترحم بهــزاد، مدیرکل دفتــر امور مراتع 
سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور 
در این مراسم گفت: بر اساس بررسی های 
صورت گرفته تاکنون ۸۳ میلیون هکتار از 
مراتع کشور ممیزی شده است. وی افزود: 
تاکنــون از مجموع ۸۴/۸ هکتــار مراتع 
کشــور بیش از ۸۳ میلیون هکتار ممیزی 
انجام شــده اســت و ۱/۸ دهم میلیون هکتار ممیزی نشده که در برنامه هفتم و تا پایان ۱۴۰۳ مابقی 

مراتع کشور نیز ممیزی خواهد شد. 
وی با بیان اینکه از مجموع ۸۳ میلیون هکتاری ممیزی شــده، ۴۴ هزار و ۲۰ سامانه عرفی شناسایی 
و مشخص شده است، ادامه داد: از مجموع سطح ممیزی شده نیز ۴۴ میلیون و ۷۰۰ هزار هکتار تهیه 
طرح مرتع داری و ۲۵ میلیون هکتار نیز احاله مدیریت صورت گرفته اســت. وی یادآور شــد: با هدف 
حفاظت، صیانت و احیای مراتع و با مشــارکت مرتع داران، بیش از ۶۰ درصد از مراتع فارس نیز احاله 

مدیریت شده که نسبت به میانگین کشوری بالاتر است.
 میزان دام های موجود در مراتع فارس سه برابر میانگین ظرفیت مراتع کشور است

 وی با بیان اینکه متأســفانه در اســتان فارس میزان دام های موجود در مراتع این اســتان ســه برابر 
میانگین ظرفیت مراتع کشــور اســت، گفت: این وضعیت با توجه به وجود 9 میلیون و ۲۵ هزار واحد 
دامی می بایســت توجه بیشتری به عرصه های مراتع این استان صورت گیرد. مدیر کل دفتر امور مراتع 
ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری فارس در ادامه از اعتبار مورد نیاز برای تحقق و اجرای برنامه های 
اصــاح و احیای مراتع در فارس خبر داد و گفت: در این راســتا ۴۰۰میلیارد ریال از اعتبارات ســفر 
استانی رئیس جمهور به منظور مدیریت مراتع فارس و برای اقداماتی همچون نظارت، جلوگیری از تغییر 
کاربری، حریق، جلوگیری از ورود غیرمجاز و ظرفیت های چرای دام و بهره برداری بی رویه از محصولات 

فرعی مرتعی اختصاص یافته است.

مدیرکل دفتر امور مراتع سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور:

 اختصاص ۴۰۰میلیارد ریال اعتبارات 
برای احیا و اصلاح مراتع فارس

به گزارش سبحان، سامانه ارتقای کیفیت تصویر صداوسیمای 
فارس با حضور حسن عابدینی، معاون امور استان های رسانه 
ملی به بهره برداری رسید. این سامانه به وسیله هوش مصنوعی 
تصویر را از قالب اس دی به اچ دی در لحظه تبدیل می کند.

ســامانه ارتقــای کیفیت تصویر صداوســیمای فــارس برای 
نخســتین بار در کشور به همت ۲ تن از همکاران پیشکسوت 
صداوســیمای فارس )ســید محمدحســن نبوی زاده و علی 
عباس پور( با مشــارکت همکاران معاونت فنی صداوســیمای 

فارس در دو حالــت برخط و بیرون از خط ) آفاین( طراحی 
و تولید شــده اســت. در حالت بیرون از خط، سامانه ارتقای 
کیفیت تصویر به وسیله هوش مصنوعی قادر است با استفاده 
از الگوریتم هــای هــوش مصنوعی تصاویــر دریافتی از منابع 
آرشیوی را دریافت و پردازش کرده و کیفیت تصویر را از قالب 
اس دی بــه اچ دی و از اچ دی به فور کی ارتقا دهد. پردازش 
این سامانه به گونه ای اســت که تمامی ریختگی های تصویر، 
نویزهای ایجاد شــده و خرابی های تصویر را بازسازی کرده و 

تصویری شفاف و باکیفیت ارائه می دهد.
در حالت برخط، این سامانه برای نخستین بار در دنیا طراحی 
و تولید شده است و برخاف نرم افزارهای خارجی که قادر به 
پردازش لحظه ای نیستند، تصاویر را در لحظه به صورت فریم 
به فریم پردازش و بازسازی می کند. استفاده از این سامانه در 
پخش صداوســیمای فارس موجب می شود که تصاویر فعلی 
ســیمای فارس در قالب اس دی در لحظــه در قالب اچ دی 
پخش شود. سامانه ارتقا کیفیت تصویر بوسیله هوش مصنوعی 

از قالــب اس دی بــه اچ دی در مدت زمــان ۶ ماه طراحی و 
ساخته شده است.

افتتاح سامانه ارتقای کیفیت تصویر صداوسیمای فارس 

عضو شورای اسلامی شهر شیراز:

تلاشمان بر آن است که حافظ بیت المال به صورت تمام و کمال باشیم
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پیامبر خدا )ص(:

 »به عزیزی که خوار شده و توانگری که تهی دست شده است، رحم کنید.«
حکمت نامه پیامبر اعظم)ص(؛ جلد ۸، صفحه ۱۴۲

طرح روزحدیث روز

»پیدایت می کنم« در کتاب فروشی ها
نوشته  می کنم«  »پیدایت  رمان 
بــا ترجمه محدثه  هارلن کوبن 
احمدی منتشر شــد. این رمان 
در 3۶8 صفحه با شمارگان 550 
نسخه با قیمت 299 هزار تومان 
در نشــر آموت راهی بازار کتاب 

شده است.
در نوشــته پشــت جلــد کتاب 
می خوانیم: برای اثبات بی گناهی 

خود تا کجا پیش می روید؟
پدری  نفس گیر،  تریلــر  این  در 
بی گناه به جرم قتل پســرش به 
زندان می افتــد. اما در نهایت به 
شواهدی دست می یابد که نشان 
می دهند فرزندش هنوز زنده اســت. پــس باید برای یافتن حقیقت از زندان 

فرار کند.
 دیوید باروز قبلًا پدری بود که پسر سه ساله اش، متیو، را می پرستید و همراه 
همســرش زندگی رؤیایی داشت تا اینکه یک شــب ناگهان از خواب پرید و 
فهمید متیو در اتاقش به قتل رســیده اســت. پنج ســال بعد، دیوید متهم 
شــناخته شده و باید تا آخر عمر در یک زندان فوق  امنیتی بماند؛ سرنوشتی 
که هیچ تمایلی به جنگیدن با آن ندارد. اما یک روز عکس پسری به دستش 
می رســد که به شــدت به متیو شبیه اســت. امکان ندارد اما دیوید ته دلش 

می داند که متیو هنوز زنده است. 
دیوید تصمیم می گیرد غیر ممکن ها را ممکن ســازد: پسرش را نجات بدهد، 
آبــروی ازدســت رفته اش را برگرداند و حقیقت را بفهمد. اما پیش درســت 
پشت ســرش است و در این شرایط دیوید می تواند به  اندازه کافی زمان بخرد 

و واقعیت شوکه کننده را روشن کند؟

چالش های دینی نسل حاضر در یک کتاب

»کرکس های بی کرک وپر« در بازار کتاب
بی کرک وپرَ«  »کرکس هــای  کتاب 
نوشــته  خولیــو رامــون ریبِیــرو، 
نویســنده  آمریکای لاتیــن از زبان 
اســپانیایی با ترجمه  پژمان رضایی 

منتشر شد.
این کتاب جلد اول از داســتان های 

کوتاه این نویسنده است.
خولیو رامون ریبِیرو، استاد داستان 
کوتاه آمریکای لاتین، یک نویسنده 
بزرگ اســت کــه آثار وی ســهم 
عمده ای در شکوفایی بزرگ ادبیات 
آمریکای لاتین پس از جنگ جهانی 
دوم داشــته و برنــده جایــزه ملی 

ادبیات، جایزه ملی فرهنگ و جایزه ادبی خوان رولفو شده اند.
پژمان رضایی، مترجم کتاب، در مورد این کتاب و نویســنده در یادداشــت 
مترجم چنین نوشــته اســت: ماریو بارگاس یوســا همواره از خولیو رامون 
ریبِیرو به عنوان یکی از پیشــتازان داستان نویســی نوین در آمریکای لاتین 
نام برده اســت. خولیو رامــون ریبِیرو گرچه آثار متعــددی در قالب رمان، 
تئاتــر، مقاله و نثر ادبی دارد؛ اما به ســبب غنای فنی و ســاختاری و تنوع 
 شــیوه های روایی در داستان های کوتاهش از ســرآمدان هنر داستان نویسی 

آمریکای لاتین است.
داســتان های او عموماً در سبک واقع گرایانه نگاشته شــده اند و از این رو از 
ســنت ادبیات رئالیســم جادویی و بوم آمریکای لاتین مد و مرسوم زمان او 
فاصله گرفته اند و بیشتر زبان حال اقشــار به حاشیه رفتۀ اجتماعات شهری 
هســتند. زبان ریبیرو زبانی ســت که در اوج ســادگی کلمات را با وسواسی 
فرهنگستانی گزینش می کند تا پیکره ای قدرتمند را برای توصیف جهان های 

به فراموشی سپرده فراهم آورد.
از او قریب به صد داســتان به جا مانده که در مجموعه های مختلف منتشــر 
شــده اند و یکــی از معروف ترین آنهــا »کرکس های بی کُرک و پرَ« اســت. 
منتقدین، خولیو رامون ریبِیرو را در کنار خولیو کورتاســار و خورخه لوئیس 
بورخس به عنوان سه ضلع داستان سرایی ادبیات آمریکای لاتین می شناسند.
انتشارات چام اخیراً این کتاب را در 1۶8 صفحه و با قیمت 155 هزار تومان 

عرضه کرده است.

هواپیمای فضایی به سرعت فراصوت دست یافت
فن آوری

عکس خبر

 آب تنی فیل ها در رودخانه - سریلانکا

 دختران دانشجوی بنگلادشی در حال کشیدن نقاشی دیواری

 وحشت رژیم صهیونیستی از گزارش های رسانه ها در بیان جنایات جنگی غزه
منبع: دانشجو

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   جنگل بلوط 

سلامت

برای سلامت مغز روزانه چند عدد گردو بخوریم؟
گردو یک راه مهم برای تقویت ســلامت مغز است، زیرا 
حاوی مواد مغذی ضروری مانند اسیدهای چرب امگا 3، 

آنتی اکسیدان ها و ویتامین ها است.
به کودکان و افراد مســن برای حفظ سلامت مغز به طور 

خاص توصیه می شود که گردو بخورند.
اما آیا تا به حال فکر کــرده اید که چه مقدار گردو باید 
در رژیم غذایی روزانه خــود بگنجانید تا به طور موثر از 

سلامت مغز حمایت کنید؟
میوه های خشــک مانند گردو بسیار مغذی هستند و 
باید در مصرف آن متعادل باشند. حاوی درصد بالایی 
از چربی است. بنابراین، مهم است که بدانید یک فرد 

باید چند عدد گردو بخورد تا مقدار مناســبی از 
مواد مغذی دریافت کند.

گردو فقــط یک میان وعده ترد نیســت. 
سرشــار از مــواد مغذی ضــروری مانند 
اســیدهای چرب امگا 3، آنتی اکسیدان ها، 

ویتامین ها و مواد معدنی است.
اسیدهای امگا 3، به ویژه اسید آلفا لینولنیک 

)ALA(، برای سلامت مغز ضروری هستند، زیرا به 
کاهش التهاب و حمایت از عملکرد شــناختی کمک 

می کنند. آنتی اکسیدان هایی مانند پلی فنول ها نیز نقش 
مهمی در محافظت از ســلول های مغز در برابر اســترس 

اکسیداتیو دارند.
مطالعات نشــان داده اند که مصرف حدود یک مشــت 
گردو در روز - معمولاً حــدود 28 گرم - یا حدود 5-4 
گردو می توانــد برای بهره مندی 

ختی از فوایــد  شنا

کافی باشد.
این مقدار دوز قابل توجهی از اســیدهای چرب امگا 3، 
آنتی اکســیدان ها و ســایر مواد مغذی را بدون افزایش 

کالری دریافتی شما فراهم می کند.
قــرار دادن گردو در رژیم غذایی نباید یکنواخت باشــد. 
شــما می توانید آن را به روش های مختلف مصرف کنید 
و لذت ببرید: آن را روی ســالاد بپاشید، آن را با اسموتی 
مخلوط کنید، آن را با ماست مخلوط کنید، یا به سادگی 
به عنوان یــک میان وعده. اگر بــه دنبال ایده های 
خلاقانه تــری هســتید، ماهی پوشــیده از گردو، 
محصولات پخته شــده با مغز گردو یا کره آجیل 

خانگی را امتحان کنید.
ترکیب گردو را با سایر غذاهای تقویت کننده 
مغز مانند انواع توت ها، ســبزیجات برگدار و 
غــلات کامل در نظــر بگیرید. ایــن رویکرد 
متنوع تضمین می کند که طیف گســترده ای 
از مواد مغذی ضروری برای عملکرد شــناختی 
را دریافت کنیــد. گنجاندن انواع غذاهای غنی از 
مواد مغذی در رژیم غذایی شما می تواند حمایت 

جامعی از سلامت مغز داشته باشد.

دانستنی

با این کارها صد سال عمر کن

اگرچه طول عمــر خوب  که می تــوان آن را به صورت 
زنــده ماندن در ســال های پس از 85 ســالگی تعریف 
کــرد، نتیجــه ترکیبــی از عوامــل ازجملــه ژنتیــک 
 و ســبک زندگــی اســت، محققــان دریافته انــد کــه 
در خون افراد صدســاله در مقایسه با کسانی که به مرز 
100 ســال نرسیده اند، سطوح پایین تری از گلوکز، اسید 

اوریک و کراتینین وجود دارد.
به علاوه، این تفاوت ها در نشانگرهای زیستی خون از ۶5 
ســالگی، یعنی 35 سال قبل از رسیدن به 100 سالگی، 

مشاهده شده است.
شونسوکه موراتا، محقق مؤسســه کارولینسکا می گوید: 
این که چرا برخی افراد به 100سالگی می رسند و برخی 
نمی رسند، ربط چندانی به شانس نمی تواند داشته باشد، 
چون تفاوت در نشانگرهای زیستی موجود در خون بین 
افراد صدســاله و غیر صدســاله می تواند در مدت زمانی 

طولانی قبل از مرگ آنها قابل مشاهده باشد.

  تجزیه و تحلیل خون صدساله ها
بــرای این مطالعه، از داده هــای مربوط به 44۶3۶ بیمار 
که بین سال های 1985 تا 199۶ آزمایش های معمول و 
ســرپایی بالینی را انجام داده بودند استفاده شد؛ بخشی 
از این بیماران در خطر مرگ قرار داشــتند. از این تعداد، 
1224 نفر به 100 ســالگی رســیدند که از نظر آماری 
مشابه تعداد افرادی است که در استکهلم به طور کلی در 

همان بازه زمانی به این سن رسیده اند.
محققان با بررسی 12 نشانگر زیستی مرتبط با التهاب و 
عملکرد کبد، کلیه و متابولیســم، کم خونی و سوء تغذیه 
دریافتند که افراد صدســاله در مقایسه با افرادی که عمر 
طولانی نداشتند، سطوح گلوکز، اسید اوریک و کراتینین 
کمتری در خونشــان داشــتند؛ البته تفاوت چندان زیاد 

هم نبود.
در واقع، کســانی که تا 100 ســال عمر کردند، به طور 
کلی میزان نســبتاً یکنواختی از نشانگرهای زیستی را در 
خونشان داشتند – به این معنی که به ندرت مقادیری در 

پایین یا بالای محدوده های سالم داشتند. 
بــه گفته کارشناســان، این مطالعــه نیازمند ملاحظات 
بیشتر و بررسی ترکیبی نشــانگرهای زیستی با یکدیگر 
و ســایر عوامل اســت و می تواند کلیدی برای کارهایی 
 باشــد که عموم افراد می توانند برای طول عمر بیشــتر 

انجام دهند.
  نقش گلوکز، اسید اوریک و کراتینین در طول 

عمر
متخصصان غدد بر این باورند که وجود مقادیر کمتر اسید 
اوریک، کراتینین و گلوکز در خون نشــان دهنده سبک 

زندگی سالم تر افراد اســت. پایین بودن سطح کراتینین 
در بدن نشــان دهنده عملکرد خوب کلیه ها، پایین بودن 
گلوکز )قند خون( نشان دهنده سوخت و ساز بهتر بدن و 
پایین بودن اســید اوریک نشان دهنده رژیم غذایی سالم 
و بدون الکل است. بر این اساس، پژوهشگران می گویند: 
سطوح پایین این ســه نشانگر زیستی در افراد صد ساله 
نشــان می دهد در پیش گرفتن رفتارهای ســالم مانند 
فعالیت داشــتن و کاهش مصرف گوشــت، شکر و الکل 

ممکن است منجر به طول عمر بیشتر شود.
محققان، به عنوان اولین راه برای داشتن زندگی با کیفیت 
بهتر و کمیت بیشــتر به انجام غربالگری های بهداشــتی 
برای شناســایی بیماری های رایج مانند فشار خون بالا، 

دیابت، چاقی، چربی خون و غیره اشاره می کنند.
پژوهشــگران می گویند: بایــد مردم را تشــویق کرد تا 
همیشــه به فعالیت ادامه دهند. نیازی به ورزش شــدید 
نیســت، بلکه فقط هر نوع فعالیتی کــه جریان خون را 
تسهیل کند، ماهیچه ها را فعال نگاه دارد، سوخت وساز را 
بالا ببــرد و رباط ها و مفاصل را انعطاف پذیر نگه دارد، به 

کاهش آسیب کمک می کند.
محققان تأکید می کنند: بــا وجود مطالعات متنوعی که 
درباره این موضوع وجود دارد، از اهمیت معاینات عمومی 
ماننــد آزمایش های کلــی مربوط بــه اندازه گیری قند، 
چربی، فشار خون و معاینات عمومی برای شناسایی سایر 
بیماری هــای رایج نباید غافل شــد. در مطالعه ای که در 
نشریه جِروساینس منتشر شده، این موضوع مورد بررسی 
قرار گرفته اســت. که ســازمان بازنشستگی کشور آن را 

ترجمه کرده است.

استارتاپ هوافضای داون ایرواسپیس در تلاش خود 
برای ایجاد یک هواپیمای فضایی چندبار مصرف به 

پیشرفت بزرگی دست یافته است.
ایــن هواپیما در آخریــن پرواز آزمایشــی خود به 
ســرعت فراصوت 0/92 ماخ و ارتفــاع 15 هزار متر 
که به ترتیب سه و پنج برابر بهتر از قبل بود، رسید.
به نقل از نیواطلس، این روزها، شــرکت هایی وجود 
دارنــد که روی پروژه هایــی کار می کنند تا به پرواز 
تجاری مافوق صوت یا فراصوت، توسعه هواپیماهای 
فضایی دست یابند یا به طور کلی بتوانند ماهواره های 

کوچک را به مدار پایین زمین بفرستند. با این حال، 
راه حل یکســانی برای همه وجود ندارد و برخی از 
رویکردهــا ترکیبی جالــب از فناوری های قدیمی و 

جدید هستند.
داون ایرواســپیس )Dawn Aerospace( با آخرین 
پــرواز هواپیمای بــدون سرنشــین Mk-II خود 
در مــاه ژوئیه، ادعا می کند که بســته به پارامترها، 
عملکرد هواپیمای خود را ســه تا پنــج برابر بهبود 
بخشــیده اســت. هدف این اســت که برای اولین 
بار با ســرعت مافوق صوت حرکــت کنیم و برنامه 
نهایی داشــتن صعودی ســریع تر از F-15، رسیدن 
به ســرعت های بیشــتر از SR-71 Blackbird و 
تبدیل شــدن به اولین وســیله نقلیه ای اســت که 
 می تواند دو بار در یک روز تا ارتفاع 100 کیلومتری 

پرواز کند.
هــدف نهایی، ایجــاد یک هواپیمای فضایی اســت 
کــه عملکرد مرحلــه اول یک موشــک را با قابلیت 
پیش بینی و چرخش ســریع یک هواپیمای معمولی 
با اســتفاده از موتور موشکی که به اندازه موتور جت 

قابل اعتماد است، ادغام می کند.

  پناه جویان سرگردان در دریای مدیترانه

   مراسم برترین های فوتبال ایران

خودرو

وقتی پس از چند ســال ممنوعیــت واردات خودرو، 
ســرانجام در ســال 1401 دوباره واردات خودرو آزاد 
شــد، حرف از واردات خودروهــای اقتصادی بود ولی 
همه می دانســتیم این خودروها قرار نیست با قیمت 
مناســب و واقعی به دســت خریداران ایرانی برسد. 
هم اکنــون ارزان تریــن خودروهای وارداتــی در بازار 
از برندهــای غیرچینی نزدیک بــه دو میلیارد تومان 
قیمت دارند. ازاین رو، در ادامه قصد داریم با ارزان ترین 
خودروهای وارداتی حال حاضر بازار کشــورمان آشنا 
شــویم تا ببینیم اقتصادی ترین خودروهای جهان در 
کشورمان با چه قیمتی عرضه می شوند. همچنین  در 

اینجا قیمت بازار را ملاک قرار داده ایم.
 جتا VS5؛ 2 میلیارد و 400 میلیون تومان

فولکس واگن در ســال 2019 اقدام به ایجاد یک برند 
اقتصادی بنام جتا برای بازار چین کرد و با آزادسازی 
واردات، مامــوت خودرو کــه قبلًا اقدام بــه واردات 
خودروهای فولکس واگن کرده بود، سراغ این برند نوپا 
رفت. درحالی که قرار بود هر سه محصول تولیدی جتا 

به ایران وارد شــوند، تاکنون فقط 
 VS7 و   VS5 کراس اوورهای 

برای فروش عرضه شــده اند 
 VS5 که مــدل کوچک تر
با قیمت بازار 2/4 میلیارد 
تومانی، در رتبه دهم این 
لیســت قرار می گیرد. این 

خودرو اشــتراکات فراوانی با سئات آتکا دارد و اساساً 
نسخه ری بج شده و ارزان سازی شده از این کراس اوور 
اســپانیایی محســوب می شــود. VS5 در نمایشگاه 
خودروی شــانگهای سال 2019 هم زمان با راه اندازی 
برند جتا، معرفی شــد. این کــراس اوور اقتصادی از 
یک پیشــرانه 1/4 لیتری چهار ســیلندر توربوشارژ 
فولکس واگن با 148 اسب بخار قدرت استفاده می کند.
  جیلی آزکارا؛ 2 میلیارد و 350 میلیون تومان
جیلی یکی از برندهای چینی خوشنام در بازار کشورمان 
بود که با مدل وارداتی امگرند به لطف کیفیت مناسب 
با اســتقبال خریداران ایرانی مواجه شــد. با آزادسازی 
واردات اما این بار فردا موتور ســراغ جیلی رفت و یکی 
از کراس اوورهای آن را بــا نام آزکارا به ایران آورد. این 
خودرو در اصل جیلی بویوئه نام دارد که پیشینه آن به 
ســال 201۶ بازمی گردد و در بازارهای صادراتی با نام 

آزکارا عرضه می شود.
  چانــگان CS55 پــاس؛ 2 میلیارد و 150 

میلیون تومان
ســایپا که در دهه 90 

 CS35 شمسی به مونتاژ کراس اوور کوچک چانگان
 پرداخت و نظر خریداران زیادی را جلب کرد، با آزادسازی
واردات دوباره ســراغ این شــرکت چینــی رفت و 
کراس اوورهــای آن را بــه ایــران آورد. یکی از این 
خودروها، کراس اوور کامپکت CS55 پلاس اســت 
که ســایپا قصد مونتاژ آن را هــم دارد و هم اکنون 
نمونه هــای آزمایشــی آن در خیابان هــای تهــران 
دیده شــده اند. برای دور زدن تحریم ها، قرار اســت 
 این خــودرو با برند ســایپا و نــام 441P در ایران

 مونتاژ شود.
  ســوزوکی بالنو؛ 2 میلیــارد و 50 میلیون 

تومان
درحالی که سوزوکی را در ایران با شاسی بلند گرند ویتارا 
می شناختیم، شرکت راســا موتور با آزادسازی واردات 
خودروهای اقتصادی این شــرکت که از طریق شرکت 
زیرمجموعه ماروتی سوزوکی در هند تولید می شوند را 
به ایران آورده است. یکی از این خودروها، هاچ بک بالنو 
است. این خودرو اولین بار در سال 
2015 معرفی شد و هم اکنون 
در نسل دوم خود قرار دارد 
که اوایل ســال 2022 در 
هند معرفی شــد. بالنو در 
هنــد و آفریقــای جنوبی 
بــا برند تویوتــا هم عرضه 

می شود.

ارزان ترین خودروهای وارداتی جدید بازار ایران

ادبیات

 حیات وحش در جنگل های ریودوژانیرو - برزیل


